

မိတ်ဆွေကောင်းနှင့်ပေါင်းသင်း

မိတ်ဆွေဟူသည် မိတ်ဆွေကောင်း၊ မိတ်ဆွေညံ့ဟူ၍ နှစ်မျိုးရှိရာ မိတ်ဆွေကောင်းတို့ကို ပေါင်းသင်းဆက်ဆံ ဆည်းကပ်ရာ၏။ ထိုမိတ်ဆွေကောင်းတို့အား ပေါင်းသင်း ဆက်ဆံ ခိုဝဲဆည်းကပ်ခြင်းဖြင့် မိမိအတွက် အကျိုးများရာ၏။ မိတ်ဆွေကောင်းအပေါ် ယုတ်ညံ့သောစိတ်ဖြင့် မပြစ်မှားရာ။
ပဏ္ဍိတဝင် (၈၅၃ - ၇၈)

၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလဆန်း ၅ ရက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ အတွဲ (၅၉)၊ အမှတ် (၁၂၁)

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေးနှီးနှောဖလှယ်ပွဲ(အခြေခံပညာကဏ္ဍ)တွင် အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
၂၀၂၀ပြည့်နှစ် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအကောင်အထည်ဖော်ရေး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ(အခြေခံပညာကဏ္ဍ) အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော် ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ (MICC-2)၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။
အခမ်းအနားသို့ စတော့ဟုမ်း ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေး ဆုရှင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဗုဒ္ဓဘာသာပညာရေးစင်တာ (IBEC) ဆရာတော် ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တသောဘိတနှင့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ ကြွရောက်တော်မူကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသူ၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲအောင်၊ ဦးစိုးဝင်း၊ ဒေါက်တာ ဖေမြင့်၊ ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီး၊ ဒေါက်တာမြင့်ထွေးနှင့် ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ မျိုးအောင်၊

လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများ၊ ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးများ၊ အမျိုးသား ပညာရေးမူဝါဒကော်မရှင်၊ အမျိုးသားသင်ရိုးညွှန်းတမ်း ကော်မတီအမျိုးသားပညာရေးအဆင့်အတန်းနှင့် အရည်အသွေးအာမခံမှု အကဲဖြတ်ရေးကော်မတီနှင့် ပါမောက္ခချုပ်များ ကော်မတီတို့မှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပညာရေးမှူးများ၊ ကျောင်းအုပ်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ စာတမ်းရှင်များ၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ကျောင်းသားအသင်းအဖွဲ့နှင့် ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ ❁



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ(အခြေခံပညာကဏ္ဍ)တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။
သတင်းစဉ်





KBZ BANK

(6) CONSECUTIVE YEARS

'BANK OF THE YEAR IN MYANMAR 2018'

Awarded by Financial Times (The Banker)

မူးယစ်ဆေးဝါး ပြဿနာကို ထိရောက်စွာ ထိန်းချုပ်နိုင်ရေး

၂၀၁၈ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားမူးယစ်ဆေးဝါး ထိန်းချုပ်ရေးမူဝါဒသစ်ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ မူဝါဒသစ်အရ မူးယစ်ဆေးဝါး ထိန်းချုပ်ရေးမူဝါဒအရ ဤမြင်လာခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ အကျဉ်း ထောင်များရှိ အကျဉ်းသားဦးရေ စုစုပေါင်း၏ ၄၈ ရာခိုင်နှုန်းမှာ မူးယစ် ဆေးသုံးစွဲသူများနှင့် ဆက်စပ်အမှုများ ကျူးလွန်ခြင်းကြောင့် အကျဉ်းကျခံရ သူများဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ မြစ်ကြီးနား၊ လားရှိုးစသည့် အချို့ အကျဉ်းထောင်များတွင် မူးယစ်ဆေးမူကြောင့်ကျသည့် အကျဉ်းသား ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ မြင့်မားနေကြောင်း၊ အကျဉ်းထောင်များ၏ ဘဏ္ဍာငွေသုံးစွဲမှုနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုများတွင် ဝန်ထုပ် ဝန်ပိုးဖြစ်စေကြောင်း၊ မူးယစ်ဆေးသုံးစွဲသူများအား ဥပဒေအရ တရားစီရင် အပြစ်ပေးခြင်းသည် ပြစ်မှုဆိုင်ရာ တရားစီရင်ရေးစနစ်ကို ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး ဖြစ်စေရုံသာမက အကျဉ်းကျခြင်းခံရသော မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲသူများ အပါအဝင် ၎င်းတို့၏ မိသားစုများနှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းအပေါ် ကျန်းမာရေးနှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာဆိုးကျိုးများ ကျရောက်စေလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း ဖြင့်လည်း မူဝါဒသစ်တွင် သုံးသပ်ဖော်ပြထားသည်ကို တွေ့ရသည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးကင်းစင်သော နိုင်ငံတစ်ခုအဖြစ် ရောက်ရှိစေရန် ရည်မှန်းချက်ထားကာ မူးယစ်ဆေးဝါးထုတ်လုပ်မှု လျှော့ချ ရေးနှင့် ဘိန်းစိုက်ပျိုးမှုလျှော့ချရေး ဦးတည်ဆောင်ရွက်သည့် နှစ် ၂၀ စီမံချက်မှာ မျှော်မှန်းသည့်အတိုင်း ခရီးမပေါက်ဖြစ်ခဲ့ရသည်။ ၁၉၉၃ ခုနှစ် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ မူးယစ်ဆေးသုံးစွဲသူများမှာ ထောင်ဒဏ်ရရှိရန်အထိ အပြစ်ပေးခံရနိုင်သည့် ရာဇဝတ်မှုကျူးလွန်သူများဖြစ်ပြီး အကျဉ်းထောင်များတွင် အကျဉ်းသား များအဖြစ် အများအပြားရောက်ရှိ အပြစ်ပေးခံကြရသည့်တိုင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ မူးယစ်ဆေးဝါးပြဿနာမှာ လျော့နည်းသွားခြင်းမရှိဘဲ တိုး၍တိုး၍သာ အတက်ဘက်သို့ ပြန်ခဲ့သည်။ ၂၀၀၈ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးဖမ်းမိမှုများ နှစ်အလိုက် မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း တာဝန်ရှိသူက ပြောကြားခဲ့သည်ကိုလည်း မီဒီယာများတွင် ဖော်ပြခဲ့ရာ မူးယစ်ဆေးဝါး ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် မူဝါဒသစ်ကို ရေးဆွဲထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးနောက် ၁၉၉၃ ခုနှစ် မူးယစ်ဥပဒေကိုလည်း ပြန်လည်သုံးသပ်ပြင်ဆင်ကာ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည်။

အမျိုးသားမူးယစ်ဆေးဝါးထိန်းချုပ်ရေးမူဝါဒသစ်ကို အကောင်အထည် ဖော်ရန်အတွက် အမျိုးသားမူးယစ်ဆေးဝါးထိန်းချုပ်ရေးမဟာဗျူဟာ စီမံ ချက်တစ်ခုကိုလည်း ရေးဆွဲခဲ့ရာ ယင်းစီမံချက်အရ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်

အလိုက် မိမိတို့ဒေသများတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့်အခြေအနေများနှင့် ကိုက်ညီ မညီ လုပ်ငန်းစီမံချက်များကို မိမိတို့ကိုယ်တိုင် ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော် ကြရမှာဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခရီးစဉ်အတွင်း ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်က တရားဖြိုသို့ ရောက်ရှိစဉ် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားရာ၌ လူငယ်များအကြား မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်း ထည့်သွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

“လူငယ်တွေ ကြားထဲမှာ မူးယစ်ဆေးသုံးစွဲမှုနှုန်းဟာ တက်လာတယ် ဆိုတာကို ကြားရတဲ့အတွက် ကျွန်မ ဒါကိုစိုးရိမ်ပူပန်မိပါတယ်။ လူငယ်တွေ ကျန်းမာရေးကောင်းအောင်၊ ပညာရေးကောင်းအောင် ကြိုးစားနေတဲ့အထဲမှာ ဒီမူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ကို မတိုက်ဖျက်နိုင်ဘူးဆိုရင် ဒီကြိုးစားမှုတွေက သဲထဲရေသွန်ဖြစ်သွားမှာပါ။ ဒါကလည်း တစ်နိုင်လုံးမှာရှိနေတဲ့ ပြဿနာပါ။ ကလေးမြို့မှာရှိနေတုန်းက ကြားခဲ့ရတာရှိပါတယ်။ အဲဒီပတ်ဝန်းကျင်မှာ မူးယစ်ဆေးဝါးစွဲနေတဲ့လူငယ်တွေ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ရှိတယ်လို့ ကြားခဲ့ရ ပါတယ်။ ဒါ နိုင်ငံအတွက် အင်မတန်မှ ဝမ်းနည်းစရာ၊ စိုးရိမ်ဖွယ်ရာကိစ္စ တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်”ဟူ၍ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

အမျိုးသားမူးယစ်ဆေးဝါးထိန်းချုပ်ရေး မူဝါဒသစ်အရ မူးယစ်ဆေးဝါး သူကို ကျန်းမာရေးပြဿနာအဖြစ် ရှုမြင်သော်လည်း မူးယစ်ဆေးသုံးစွဲရန် အားပေးထားခြင်းမဟုတ်ကြောင်း သတိမူကြရမည်ဖြစ်သည်။ ဆေးသုံးစွဲ သူသည် ဆေးကုသမှုကို မပျက်မကွက် ခံယူရမည်ဖြစ်သည်။ မူးယစ်ဆေးဝါး သုံးစွဲကြောင်း သံသယရှိသူကို ပဏာမဆေးစစ်ချက်ခံယူရန်၊ ဆေးဝါးသုံးစွဲ ကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိပါက ဆေးကုသမှုခံယူရန် သတ်မှတ်ထားသည့် ဌာန၊ ဂေဟာတို့သို့ ဆောင်ရွက်ပေးရန်၊ ဆေးသုံးသူက ပဏာမဆေးစစ်ဆေး မှု ခံယူရန်လည်းကောင်း၊ ကုသမှုခံယူရန်လည်းကောင်း ပျက်ကွက်ခဲ့ပါက ခံဝန်ချုပ်ဆိုစေသည့် အမိန့်ချမှတ်နိုင်ရန်အတွက် ဆိုင်ရာတရားရုံးသို့ ဦးတိုက်လျှောက်ထားရန် ဆိုင်ရာတရားရုံးတွင် တာဝန်ရှိကြောင်း ဥပဒေ၌ ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။

မူးယစ်ဆေးဝါးပြဿနာသည် ကမ္ဘာ့အဆင့်မြင့်မီ မိမိတို့နိုင်ငံအဖို့လည်း နှစ်ပရိစ္ဆေဒ ကြာညောင်းပြီဖြစ်သည့် အမျိုးသားရေးပြဿနာဖြစ်သည်။ သုံးစွဲသူများကို ဆေးဝါးကုသခြင်း၊ ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်းနှင့် သက်မွေး ဝမ်းကျောင်းပညာသင်ကြားပေးခြင်းတို့ ပြုလုပ်ပေးရမည်ဖြစ်သလို စိုက်ပျိုး ခြင်း၊ ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ သယ်ဆောင်ခြင်း၊ လက်ဝယ်ထားရှိခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချခြင်းတို့အတွက် ပြစ်ဒဏ်မှမူ နှစ်ရှည်လများ ထောင်ဒဏ်မှသည် သေဒဏ်အထိ ပြင်းပြင်းထန်ထန်ရှိနေသည်။ ထိုထိရောက်ရောက် စုံစမ်း ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ဆက်သွယ်သည့် ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကတ်လိုက်စားမှုတို့ကို တိုက်ဖျက်ခြင်း အပါအဝင် ဘက်ပေါင်းစုံမှ နည်းလမ်း ပေါင်းစုံဖြင့် နှိမ်နင်းတိုက်ဖျက်နိုင်ပါစေကြောင်း။ ။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် (၇၃)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံး ညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးတို့ အတွက် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ထိန်းသိမ်း ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (၂) ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ်အရင်းခံ၍ အောင်မြင်သည်အထိ ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေး။
- (၃) တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ မှန်ကန်သည့် တရားစီရင်ရေး နှင့် နိုင်ငံသားများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ စုပေါင်းအင်အားဖြင့် ဝိုင်းဝန်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၄) မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ကို အမျိုးသားရေးတာဝန် အဖြစ် ကြိုတင်တားဆီးကာကွယ်ခြင်းဖြင့် ပြည်သူများ ၏ လူမှုအဆင့်အတန်း တိုးတက်မြင့်မားစေရေး။
- (၅) စစ်မှန်သော ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနှင့် ကိုက်ညီသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပေါ်ပေါက်ရေး။

ညအပူချိန်များ အနည်းငယ်လျော့နည်းနိုင်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ သာယာ မည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ အများအားဖြင့် သာယာမည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင် ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် ညအပူချိန်များ အနည်းငယ် လျော့နည်း နိုင်သည်။
မိုး/လေ

မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဗဟိုကော်မတီအစည်းအဝေးကျင်းပ ပြန်လည်သိမ်းဆည်းနိုင်ခဲ့သည့် ဧရိယာပေါင်း ၁၅၅၀၀၄၈ ဧကရှိပြီး မြေပြင်ဆက်လက်စိစစ်ဆဲဖြစ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများစီမံခန့်ခွဲရေးဗဟိုကော်မတီ၏ (၂၄)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ယနေ့နေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် မြေလွတ်၊ ဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက အမှာ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေး စကားပြောကြားပြီး(အောက်ပုံ) ဗဟို ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စု ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး လယ်ယာ မြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်း မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲခြင်းကိစ္စရပ်များ ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသက်နိုင်ဦးက မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် ထို့နောက် ယခင်အစိုးရကာလ

မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ လုပ်ပိုင်ခွင့် လျှောက်ထားလာမှုများ၊ တိုင်းဒေသကြီး မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေး ကော်မတီကို ၂၀၁၈ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်း များ ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေနှင့်အညီ ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းပေးရန် တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီး စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မြေလွတ်၊ မြေလပ် နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ တို့မှ တင်ပြလာမှုများ၊ သတ်မှတ် ဖော်ထုတ်ကာလ လေးနှစ်သက်တမ်းကို တိုးမြှင့်ခွင့်ပြုပေးပါရန် လျှောက်ထား တင်ပြလာမှုများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်မှ သဘောထား မှတ်ချက်တောင်းခံလာမှုများ၊ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများတွင် လုပ်ပိုင် ခွင့်၊ အသုံးပြုခွင့်လျှောက်ထားခြင်း အပေါ် ကန့်ကွက်လွှာတင်သွင်းခြင်း ကို မြေပြင်ကွင်းဆင်းစိစစ်ရန် သီးခြားအဖွဲ့ဖွဲ့စည်းခြင်း ကိစ္စရပ်များ ကို ဆွေးနွေးကြသည်။

၁၅၅၀၀၄၈ ဧကရှိ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်း များ လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ အသုံးပြုခွင့်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ စည်းကမ်းချက် သတ်မှတ် ကာလ လေးနှစ် ပြည့်မြောက်ပြီးချိန် အထိ မြေပြင်အမှန်တကယ် စိုက်ပျိုး လုပ်ကိုင်မှုမရှိသော လုပ်ကိုင်ခွင့်ချထား မြေများကို ခွင့်ပြုမိန့်ပြန်လည်ရုပ်သိမ်း နိုင်ရေးနှင့် အမှန်တကယ်စိုက်ပျိုး လုပ်ကိုင်ထားသော မြေဧရိယာအပေါ် ခွင့်ပြုမိန့်စာအသစ် ထုတ်ပေးနိုင် ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ များက စိစစ်ပြီး တင်ပြလာမှုများအရ ယနေ့ကျင်းပသည့် (၂၄)ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးအထိ ပြန်လည် သိမ်းဆည်းနိုင်ခဲ့သည့် ဧရိယာပေါင်းမှာ ၁၅၅၀၀၄၈ ဧက ရှိပြီး မြေပြင်ဆက်လက်စိစစ်ဆဲ သီးခြားအဖွဲ့ဖွဲ့စည်းခြင်း ကိစ္စရပ်များ ကို ဆွေးနွေးကြသည်။



သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပျဉ်းမနားမြို့ ဘောဂဝတီရပ်ကွက်ရှိ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း(ဘောဂဝတီ) စံပြုကျောင်းဆောင်သစ် ဖွင့်လှစ်ပွဲတက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
နေပြည်တော် ဒက္ခိဏေရိုင် ပျဉ်းမနားမြို့ ဘောဂဝတီရပ်ကွက်ရှိ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း(ဘောဂဝတီ) စံပြုကျောင်းဆောင်သစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် အဆိုပါကျောင်းဆောင်သစ် မျက်နှာစာ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက်၍ ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဦးမင်းသူ၊ ဦးဝင်းခိုင်၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း (ဘောဂဝတီ) စံပြုကျောင်းဆောင်သစ်အား ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြစဉ်။

တက်ရောက်
ကျောင်းဆောင်သစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုအဖွဲ့ဝင်များ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသူ၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင် ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းနှင့် ဒေါက်တာကျော်လင်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းစိုးအောင်၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ရပ်ကွက်ဖွဲ့စည်းမှု တက်ရောက်ကြသည်။
ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ

ဖြစ်ကြသည့် ဦးမင်းသူ၊ ဦးဝင်းခိုင်၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းစိုးအောင်နှင့် ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်တင်တင်မာတို့က

အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း (ဘောဂဝတီ) စံပြုကျောင်းဆောင်သစ်အား ဖဲကြိုးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်း

စုကြည်သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် ဧည့်သည်တော်များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

ယင်းနောက် နေပြည်တော် တိုင်းပညာရေးမှူး ဦးမျိုးဝင်းအောင်နှင့် ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်တင်တင်မာတို့က နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ထံ ကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ်လက်ဆောင် ပေးအပ်ကြသည်။

ရွတ်ဆိုမှုများကို လည်းကောင်း၊ GRADE -1 မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ၏ ကဗျာရွတ်ဆိုမှုများကို လည်းကောင်း၊ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ စာပေလေ့လာဖတ်ရှုနေမှုများကို လည်းကောင်း၊ GRADE -5 မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ ပညာသင်ယူနေမှုကို လည်းကောင်း၊ GRADE -3 နှင့် GRADE -2 တို့မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ၏ ကဗျာရွတ်ဆိုမှုများကို လည်းကောင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း(ဘောဂဝတီ) စံပြုကျောင်းဆောင်သစ်အတွင်းရှိ စာသင်ခန်းများ၌ ပညာသင်ယူလျက်ရှိသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံစဉ်။

ကံ့ကော်ပင်စိုက်ပျိုးပေး

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် က အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်းဆောင်သစ် ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် အဆိုပါကျောင်းဆောင်သစ် မျက်နှာစာ၌ ကံ့ကော်ပင်ကို စိုက်ပျိုးပေးသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများနှင့် လည်းကောင်း၊ အကအဖွဲ့မှ ကျောင်းသူလေးများနှင့်လည်းကောင်း၊ ဘင်ခရာအဖွဲ့မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများနှင့်လည်းကောင်း၊ ပန်းဖွားအကအဖွဲ့မှ ကျောင်းသူလေးများနှင့်လည်းကောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့်လည်းကောင်း စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ကျောင်းဆောင်သစ်အတွင်းရှိ စာသင်ခန်းများ၌ ပညာသင်ယူလျက်ရှိသည့် KG တန်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ ဆေးရောင်ခြယ်သန့်မှုနှင့် ကဗျာ

ရွတ်ဆိုမှုများကို လည်းကောင်း၊ GRADE -1 မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ၏ ကဗျာရွတ်ဆိုမှုများကို လည်းကောင်း၊ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ စာပေလေ့လာဖတ်ရှုနေမှုများကို လည်းကောင်း၊ GRADE -5 မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ ပညာသင်ယူနေမှုကို လည်းကောင်း၊ GRADE -3 နှင့် GRADE -2 တို့မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ၏ ကဗျာရွတ်ဆိုမှုများကို လည်းကောင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

ယနေ့ ဖွင့်လှစ်လိုက်သည့် အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း (ဘောဂဝတီ) စံပြုကျောင်းဆောင်သစ်သည် နေပြည်တော် ဒက္ခိဏေရိုင် ပျဉ်းမနားမြို့ ဘောဂဝတီရပ်ကွက်တွင် ရှိပြီး အကျယ်အဝန်း ၇ ဒသမ ၈၅ ဧကပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသည့် R.C.C နှစ်ထပ်စံပြုကျောင်းဆောင်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် စာသင်ဆောင် သုံးဆောင်ပါဝင်ကြောင်း။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ပညာရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ယခုကဲ့သို့သော အရည်အသွေးရှိသည့် ၁၆၈ ပေ၊ ၁၈၄ ပေ R.C.C နှစ်ထပ်မူလတန်း ကျောင်းဆောင်များကို ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ၁၄ ခုနှင့် နေပြည်တော်အပါအဝင် ၁၅ နေရာတွင် ၁၅ ကျောင်းကို တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဆက်လက်တည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဆရာတို့စာ ကျွန်တော်တို့အမြင် သူတို့စကား သုတရသစာပေ စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၈
Thihayadanar Entertainment က စီစဉ်တင်ဆက်သည့် ဆရာတို့စာ ကျွန်တော်တို့အမြင် သူတို့စကား သုတရသစာပေစကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း ရွှေဥဒေါင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲတွင် စာရေးဆရာ မောင်ပေါ်ထွန်း၏ “သန်းခေါင်ယံ လွတ်လပ်ရေး” သုတရသစာအုပ်၊ စာရေးဆရာသစ္စာ၏ ကဗျာ၊ ဝတ္ထုစာပေအထွေထွေလက်ရာ၊ စာရေးဆရာ လေးမြတ်၏ စာအုပ် ၁၀၀ စာပေဝေဖန်ရေးနှင့် စာရေးဆရာ မောင်ရင့်မာ(ကျောင်းကုန်း) ၏ နွေနှောင်းညတစ်ည၌ လရောင်နှင့် လေညှင်းကို တွေ့ရှိခြင်း အက်ဆေးများ စာအုပ်တို့နှင့် ပတ်သက်၍ စာရေးဆရာလေးကိုတင်က ဦးဆောင်ပြီး စာရေးဆရာဆောင်းဝင်းလတ်နှင့် စာရေးဆရာမ မိမိုးတို့က ဝိုင်းဖွဲ့ဆွေးနွေးကြသည်။
ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် စာပေဝါသနာရှင်လူငယ်များက သိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြရာ စာရေးဆရာများက ပြန်လည်ဖြေကြားဆွေးနွေးကြသည်။ ရီရီမြင့်

● ရှေ့ဖွံ့ဖြိုးမှု

အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က “နီးနှောဖလှယ်ခြင်းဆိုတာက တော့ တစ်ဦးချင်း တတ်သိနားလည်တဲ့ ပညာရပ်တွေကို မိမိတို့အတွေ့အကြုံတွေအပေါ် အခြေခံပြီး အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းအဖြေရှာခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အတွေးအမြင် နဲ့ပတ်သက်ပြီးပြောရမယ်ဆိုရင်လူတွေဟာ ကိုယ်ရရှိထား တဲ့ ပညာ၊ အတွေ့အကြုံအတွေးအမြင်အမျိုးမျိုးရှိနိုင်ပြီး အဲဒီအတွေးအမြင်တွေအရ သုံးသပ်ချက်တွေ၊ ထင်မြင် ယူဆချက်တွေဟာ ကွဲပြားကြွမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် လူတစ်ဦးနဲ့တစ်ဦးဟာ အမြင်ချင်းမတူညီနိုင်ဘူးဆိုတဲ့ အခြေခံသဘောထားကို နားလည်လက်ခံရပါမယ်။ ဒီမတူညီတဲ့အမြင်တွေကို စုစည်းပြီး ပညာရေးနဲ့ပတ်သက် လို့ ဘယ်လိုအားနည်းချက်တွေ၊ ဘယ်လိုအခက်အခဲတွေ၊ စိန်ခေါ်မှုတွေ ရှိနေတယ်၊ ဘယ်အရာတွေက ပြုပြင် ပြောင်းလဲဖို့လိုတယ်ဆိုတာတွေကို ယနေ့မှာ ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းပြီး နိုင်ငံပညာရေးအတွက် အကောင်းဆုံး အဖြေရှာကြဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြုပြင်ပြောင်းလဲတယ်ဆိုတဲ့နေရာမှာ အခြေအနေ (၂)မျိုးရှိနိုင်ပါတယ်။ တစ်ခုက အတိတ်က အခြေအနေ တွေကို ပြန်လည်ဆန်းစစ်ပြီး ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် ပြုပြင် ပြောင်းလဲတာနဲ့ နောက်တစ်ခုက အနာဂတ်အတွက် မျှော်မှန်းပြီး ပြုပြင်ပြောင်းလဲခြင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ် စနစ်ပုံဖြစ်ဖြစ် ပြုပြင်ပြောင်းလဲတယ်ဆိုတာ မလွယ်ကူ လှပါဘူး။ စနစ်ကို ပြောင်းလဲမယ်ဆိုရင် ပထမဦးစွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မယ့်သူတွေကိုယ်တိုင် က မိမိတို့ရဲ့ mind-set ကို အရင်ပြောင်းရပါမယ်။ mind-set ဆိုတာ မြန်မာလိုဘာသာပြန်ရတာ အင်မတန်မှ ခက်ပါ တယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ mind-set လို့ပဲ သုံးတာပါ။ ကျွန်မ က မြန်မာလိုပြောတဲ့အခါကျရင် တခြား အင်္ဂလိပ်အသုံး အနှုန်းတွေကို သုံးတာကိုသိပ်ပြီးတော့ အားမပေးပါဘူး။ အဲဒါကိုလည်း ကျွန်မတို့ရဲ့ ပညာရေးကဏ္ဍမှာရှိတဲ့သူတွေ အားလုံးလည်း သတိချပ်စေချင်ပါတယ်။ တတိယ နှစ် သလောက် ကိုယ့်မူမူပြုပါ။ ဗမာမူမူပြုနိုင်မှဘဲ အရင် မူလအတိုင်းထားစေချင်ပါတယ်။ အဲဒီလို ပြောင်းဖို့လည်း သတ္တိရှိရပါမယ်။ အဲဒီလိုပြောင်းလဲခြင်းက ရလာတဲ့ ရလဒ် တွေ၊ ဝေဖန်မှုတွေ၊ စိန်ခေါ်မှုတွေကိုလည်း ခံနိုင်ရည်ရှိရ ပါမယ်။ ဘယ်ဟာက ပြုပြင်ပြောင်းလဲသင့်တယ်၊ ဘယ်ဟာက မပြောင်းလဲသင့်ဘူးဆိုတာ ခွဲခြားသိတာဟာ လည်း ပညာပုံဖြစ်ပါတယ်။

မျှော်မှန်းနိုင်တဲ့အရည်အချင်း

ဒီလိုပြုပြင်ပြောင်းလဲဖို့ဆိုတာ ပညာအမြော်အမြင်ရှိ မှ မှန်မှန်ကန်ကန်ဆုံးဖြတ်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်မတို့ရဲ့ ပညာရေးစနစ်ဟာ ဉာဏ်ပညာအမြော်အမြင် ရှိစေဖို့ ဦးတည်နေတဲ့စနစ်ဖြစ်ဖို့ အရေးကြီးပါတယ်။ အဲဒီမှာ ပညာနဲ့ အမြော်အမြင်ကို နည်းနည်းနည်းနည်းနည်းနည်း တွေ့ သတိပြုစေချင်ပါတယ်။ ပညာဆိုတာကတော့ သင်ယူလို့ ရတယ်။ အမြော်အမြင်ကတော့ ဒီပညာပေါ်မှာ အခြေခံပြီး တော့ နောင်ဘာဖြစ်နိုင်တယ်၊ ဖြစ်လာတဲ့ကိစ္စတွေကို ဘယ်လိုဖြေရှင်းနိုင်မလဲဆိုတာကို မျှော်မှန်းနိုင်တဲ့ အရည် အချင်းလို့ပဲ ကျွန်မကတော့မြင်ပါတယ်။

ပညာရေးစနစ်ကို ခိုင်မာအောင်တည်ဆောက်

ကမ္ဘာ့ပညာရပ်တွေရဲ့ လေ့လာချက်အရ “ပညာရေးဟာ ကမ္ဘာကို အကောင်းဆုံးတည်ဆောက်နိုင်တဲ့အရာ” လို့ မှတ်သားရပါတယ်။ နိုင်ငံတစ်ခု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ဆိုရင် အဲဒီနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ နိုင်ငံသားတွေရဲ့ အသိပညာဗဟုသုတ ပြည့်ဝမှုတွေ၊ ကျွမ်းကျင်မှုတွေနဲ့ ပညာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုအပေါ် အဓိကမူတည်နေပါတယ်။ ဒါကြောင့် အရည်အသွေးရှိတဲ့ ပညာရေးစနစ်ကို ခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်ကြရပါမယ်။ ဒီလိုတည်ဆောက်ဖို့ဆိုရင် လက်ရှိ ပညာရေးစနစ်တွေ၊ သင်ကြားနည်းတွေ၊ ပညာရေး စီမံခန့်ခွဲမှုတွေ၊ ဆရာအရည်အသွေးတွေကို လေ့လာ ဆန်းစစ်ဖို့လိုပါတယ်။

“အခုဆိုရင် အခြေခံပညာကဏ္ဍမှာ KG + 12 ပညာရေးစနစ်သစ် ကို ပြောင်းလဲအကောင်အထည်ဖော်ခြင်းအားဖြင့် ကလေးတွေ ဟာ နိုင်ငံသားကောင်းသမီးမွန်တွေအဖြစ် သူတို့မှာရှိသင့်တဲ့ ၂၁ ရာစု ကျွမ်းကျင်မှုတွေ ရရှိမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် အလွန်ဝမ်းသာ စရာ ကောင်းပါတယ်။ ဒီစနစ်သစ် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဟာ ၂၀၂၂-၂၃ ပညာသင်နှစ်မှာ ပြီးမြောက်မှာဖြစ်”



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ နီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်းများအား ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။ သတင်းစဉ်

ဒီလိုပြုပြင်ပြောင်းလဲဖို့ဆိုရင် အစိုးရတစ်ခုတည်းနဲ့ ဆောင်ရွက်ပြီး အောင်မြင်ဖို့ဆိုတာ မလွယ်ကူလှပါဘူး။ မလွယ်ကူရုံတင်မကပါဘူး၊ ဖြစ်ကိုမဖြစ်နိုင်ဘူးလို့ ကျွန်မတို့ ပြောလို့ရပါတယ်။ ပြည်သူတွေ၊ ပညာရေးနဲ့ ပတ်သက် ဆက်သွယ်သူအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဟာ အင်မတန် အရေးကြီးပါတယ်။ အခုဆိုရင် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး “ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းတွေက ပညာ ရေးကဏ္ဍအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုညီဆောင်ရွက်ပေးနေ တာဟာ ဝမ်းသာစရာကောင်းပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ကိုလည်း ပြောကြားလိုပါတယ်။ ဆက်ပြီးတော့လည်း ကူညီပေးကြမယ်လို့လည်း မျှော်လင့်ပါတယ်။

၂၁ ရာစု ကျွမ်းကျင်မှုတွေရရှိ

အခုဆိုရင် အခြေခံပညာကဏ္ဍမှာ KG + 12 ပညာရေး စနစ်သစ်ကို ပြောင်းလဲ အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းအား ဖြင့် ကလေးတွေဟာ နိုင်ငံသားကောင်း သမီးမွန်တွေ အဖြစ် သူတို့မှာရှိသင့်တဲ့ ၂၁ ရာစု ကျွမ်းကျင်မှုတွေ ရရှိမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် အလွန်ဝမ်းသာစရာကောင်းပါတယ်။ ဒီစနစ် သစ်ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဟာ ၂၀၂၂-၂၃ ပညာသင်နှစ်မှာ ပြီးမြောက်မှာဖြစ်ပါတယ်။ အခုလောလောဆယ်မှာတော့ ပညာရေးစနစ်ကို တိုင်းတာမယ်ဆိုရင် ကိန်းဂဏန်းတွေ၊ အညွှန်းကိန်းတွေ အရ ဆုံးဖြတ်နေတာကိုတွေ့ရပါတယ်။ တကယ်တော့ ကျောင်းသားတစ်ယောက် ဘယ်လောက်တတ်မြောက် သွားသလဲဆိုတာကို ကြည့်မယ်ဆိုရင် အကြောင်းအရာ တွေကို ဘယ်လိုစဉ်းစားတွေးခေါ်နိုင်တယ်၊ ပြဿနာတွေ ကို ဆင်ခြင်သုံးသပ်ပြီး ဘယ်လိုဖြေရှင်းနိုင်တယ်ဆိုတာ တွေ့နဲ့ပဲ တိုင်းတာရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုမျိုး ပညာရည် စစ်ဆေးအကဲဖြတ်မှုပုံစံမျိုးတွေနဲ့ပဲ စဉ်းစားရမှာဖြစ်ပါ

တယ်။ ဒီပြဿနာဖြေရှင်းနိုင်ခြင်းဟာ ပညာရေးအဆင့် ကို ပြတယ်ဆိုပြီးတော့ သုံးသပ်ခဲ့တာတော့ ကြာပါပြီ။ ဒါပေမယ့် အခု နောက်ပိုင်းမှာ ကျွန်မတို့ တွေ့ရတာတော့ တချို့ ဒီလိုပုံစံနဲ့ သုံးသပ်တဲ့အခါမှာ ပညာရေးအရ အကောင်းဆုံးဆိုတဲ့ နိုင်ငံတွေမှာတောင်မှ ပညာရေးစနစ် ဟာ အခုခေတ်ရဲ့လိုအပ်မှုနဲ့ လိုအပ်ချက်တွေနဲ့ မကိုက်ညီ တာတွေကို တွေ့နေရပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ ကျွန်မတို့က တစ်ချိန်လုံးပဲ အခြေအနေတွေကို စစ်မေးသုံးပြီးတော့၊ သုံးသပ်ပြီးတော့ ပြောင်းလဲနေဖို့ လိုပါတယ်။

သေသေချာချာလေ့လာ

ဆရာတွေဟာ ကျောင်းသားတွေကို သင်ရိုးညွှန်းတမ်းပါ အကြောင်းအရာတွေသာမက ပြင်ပအကြောင်းအရာတွေ ကိုပါ ဆက်စပ်လေ့လာတတ်ဖို့အတွက် အချက်အလက် စုဆောင်းခြင်း၊ စိစစ်ခြင်း၊ အဖြေရှာခြင်း၊ ဆွေးနွေးခြင်း စတာတွေ ဆောင်ရွက်နိုင်အောင် Team Work, Group Work, Project Activities, Case Study Method စတဲ့ သင်ကြား သင်ယူမှုလုပ်ငန်းတွေနဲ့ ခေတ်မီသင်ကြား သင်ယူမှုနည်းပညာတွေကို အသုံးပြုဖို့လိုပါတယ်။ အစုအဖွဲ့ နဲ့ Team Work နဲ့ Group Work ဘယ်လိုကွာလဲဆိုတာ ကတော့ ဒါလည်းကျွန်မတို့ စဉ်းစားရတာပါ။ ကျွန်မ မြင်တာ ကတော့ Team Work ဆိုတာကတော့ ပိုပြီးတော့ အတိအကျသတ်မှတ်ထားတဲ့အဖွဲ့တစ်ခုပါ။ Team တစ်ခု၊ အဖွဲ့တစ်ခုထူထောင်ပြီးတော့ အဲဒီအဖွဲ့အတွင်းမှာ သတ်မှတ်ပြီးတော့ လုပ်တာ၊ Group Work ဆိုတာကတော့ စုပေါင်းပြီးတော့ လုပ်တဲ့ဟာ ဒါအဖွဲ့တစ်ခုအနေနဲ့ သတ်သတ်မှတ်မှတ် ဖြစ်ချင်မှဖြစ်မယ်။ ဒါပေမယ့် စုပေါင်း ပြီးတော့ လုပ်တဲ့ကိစ္စ။ Project Activities ဆိုတာကတော့ စီရင်ချက်တစ်ခု လုပ်ငန်းတစ်ခုကို အတူတူလုပ်ကြတဲ့ဟာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလုပ်ငန်းပြီးရင် ဒီအဖွဲ့က ဆက်ပြီးတော့ အတူတူလုပ်ချင်မှလုပ်မှာ။ ဒါ လုပ်ငန်းတစ်ခုအတွက်သာ စုပေါင်းပြီးတော့လုပ်တဲ့ လုပ်ငန်းတွေဖြစ်ပါတယ်။ နောက် Case Study Method ဆိုတာကလည်း ကိစ္စရပ်တစ်ခုကို သေသေချာချာလေ့လာပြီးတော့ အဲဒီဟာကို ဘယ်လို ကိုင်တွယ်မယ်၊ ဘယ်လိုချဉ်းကပ် မလဲဆိုတာကို ကျွန်မတို့ စဉ်းစားပြီးတော့ လုပ်ဆောင်ခြင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒါကြောင့်မို့လို့ ဒီဟာတွေကို အဆင့်ဆင့်အောင်မြင်အောင် လုပ်ဖို့ အရေးကြီးပါတယ်။

လူသားအရင်းအမြစ် တည်ဆောက်တယ်ဆိုတဲ့နေရာ မှာ ကျွန်မတို့နိုင်ငံအတွက် ဘယ်လိုလူသားအရင်းအမြစ် ကို တည်ဆောက်မလဲဆိုတာ စဉ်းစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုတည်ဆောက်တဲ့နေရာမှာ “ဆရာ” ဟာ “အခရာ” ဖြစ်တယ်လို့ ပြောရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်လိုအရည် အသွေးရှိတဲ့ ဆရာမျိုးဖြစ်သင့်သလဲ၊ အရည်အသွေးရှိ အောင် ဘယ်လိုဆောင်ရွက်ကြမလဲဆိုတာ စဉ်းစားပြီး အကောင်အထည်ဖော်ကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကိုယ်တိုင် စာပေဖတ်ရှုလေ့လာဖို့လို

ဆရာတွေဟာ ကလေးတွေကို အတွေးအခေါ်ဖြင့်မား အောင် လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်နိုင်ဖို့ဆိုရင် ကိုယ်တိုင် စာပေ ဖတ်ရှုလေ့လာဖို့လိုပါတယ်။ တကယ်တော့ ဆရာတွေဟာ တစ်သက်တာ လေ့လာသင်ယူနေသူတွေဖြစ်သလို ပညာ ရပ်ဆိုင်းရာ အရည်အသွေး၊ ဆရာအတတ်ပညာဆိုင်ရာ အရည်အသွေး၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ ICT တတ်ကျွမ်းမှုတွေ လည်း ဘဝတစ်သက်တာ ကိုယ်တိုင်လေ့လာသင်ယူပြီး မြှင့်တင်ထားရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ယနေ့ ဆရာတွေကို ခေတ်ကိုရင်ပေါင်တန်းနိုင်ဖို့၊ အခြားနိုင်ငံရဲ့ ပညာရေးတွေနဲ့ ဗဟုသုတတွေကို လေ့လာဖို့ အတွက် website တွေးသုံးပြီး လေ့လာကြပါလို့ တိုက်တွန်း ချင်ပါတယ်။ ဒီလို website သုံးတဲ့အခါမှာ ဘာသာစကား ကျွမ်းကျင်မှုလိုလားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် နိုင်ငံတကာ အသုံးပြုတဲ့ဘာသာစကားကိုလည်း အသုံးပြုနိုင်အောင် လေ့လာကြပါလို့ မှာချင်ပါတယ်။

တစ်သက်တာ သင်ယူမှုအခွင့်အလမ်းတွေရရှိ

ယခုဆိုရင် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနဟာ “သာတူညီမျှ မှုကို အခြေခံသော ဆရာ၊ ဆရာမများရဲ့ အရည်အသွေး စဉ်ဆက်မပြတ် တိုးမြှင့်ရေးအတွက် အညွှန်းဘောင်” ကို ရေးဆွဲနေဆဲဖြစ်တယ်ဆိုတာ သိရပါတယ်။ ဒီလိုရေးဆွဲ အသုံးပြုအကောင်အထည်ဖော်တဲ့အတွက် ဆရာတွေဟာ တစ်သက်တာ သင်ယူမှုအခွင့်အလမ်းတွေရရှိပြီး ဆရာ အတတ်ပညာ အရည်အသွေးများ စဉ်ဆက်မပြတ် တိုးတက်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။

နောက်တစ်ခုက “သာတူညီမျှအခွင့်အရေး” နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ပြောချင်ပါတယ်။ သာတူညီမျှအခွင့်အရေး ဆိုတာ လူ့အဖွဲ့အစည်းတိုင်းအတွက် အရေးကြီးပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပညာရေးနယ်ပယ်မှာရှိကြတဲ့ ဆရာတွေ၊ ကျောင်းသားတွေနဲ့ ပညာရေးဝန်ထမ်းတွေ အားလုံးဟာ တန်းတူညီမျှအခွင့်အရေး (Equality) ကို ရရှိဖို့ လိုအပ် သလို တစ်ဦးချင်းစီမှာရှိတဲ့ လိုအပ်ချက်၊ အားနည်းချက် တွေကို စဉ်းစားပြီး ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မယ့် သာတူညီမျှ အခွင့်အရေး (Equity) ရရှိဖို့လည်း အရေးကြီးပါတယ်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ အမျိုးသားပညာရေးမူဝါဒကော်မရှင်၊ အမျိုးသားသင်ရိုးညွှန်းတမ်းကော်မတီ၊ အမျိုးသားပညာရေးအဆင့်အတန်းနှင့် အရည်အသွေးအာမခံမှု အကဲဖြတ်ရေးကော်မတီနှင့် ပါမောက္ခချုပ်များကော်မတီတို့မှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။ သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၄ မှ

ဘယ်နေရာမှာမဆို ခွဲခြားဆက်ဆံမှုတွေရှိနေသမျှ ပြဿနာတွေ အမြဲရှိနေပြီး ငြိမ်းချမ်းမှုဆိုတာ ရှိလာနိုင်မှာ မဟုတ်တဲ့အတွက် (အိမ်ထောင်မှာ၊ ကျောင်းတွေမှာ၊ ရုံးတွေမှာ၊ ပတ်ဝန်းကျင်မှာ၊ ကမ္ဘာကြီးမှာ) ခွဲခြားဆက်ဆံမှုတွေ နည်းနိုင်သမျှနည်းအောင် ဆောင်ရွက်ဖို့လိုအပ်တယ်။ တကယ်တော့ သာတူညီမျှအခွင့်အရေး မရဘူးဆိုရင် “ပြစ်ပယ်ခံရခြင်း” ဆိုတဲ့အကြောင်းအရာတွေ ရှိလာမှာ အမှန်ပါပဲ။ ဒါကြောင့် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားမှုတွေရဲ့ အကြောင်းရင်းတွေထဲမှာ “ပြစ်ပယ်ခံရခြင်း” ဆိုတဲ့အရာတွေ ရှိနေတယ်ဆိုတာကို သတိပြုသင့်ပါတယ်။

ပဋိပက္ခအားလုံးဟာ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာ ရှိနေတာဟာ သဘာဝပါပဲ။ အဲဒီပဋိပက္ခတွေကို အဖြေရှာရင်းအတူတကွ ပေါင်းသင်းဆက်ဆံရေး ခိုင်မြဲသွားတာ၊ ပိုမိုကောင်းမွန်ပြီးခြိမ်းခြမ်းတဲ့အခြေအနေရရှိသွားတာလည်း ရှိနိုင်ပါတယ်။

ပညာသင်ကြားမှုနဲ့ သင်ယူမှုဖြစ်စဉ်တစ်လျှောက်လုံးမှာ လူတိုင်းအကျိုးဝင်ရေးနဲ့ မျှတရေးဟာ အလွန်အရေးကြီးပါတယ်။ ကလေးတိုင်း ပညာသင်ခွင့်ရရှိရေးမှာ ဖယ်ကြည့်ထားမှု၊ ချွန်လှုပ်ထားမှု၊ ကွာဟမှုများနဲ့ မမျှတမှုများ အားလုံးကို ကျွန်ုပ်တို့ အလေးထားသတိပြုသင့်ပါတယ်။ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့လည်း “လူသားအားလုံးအကျိုးဝင်မှုရှိကာ ညီညွတ်မျှတပြီး အရည်အသွေးရှိသည့် ပညာသင်ယူနိုင်ရေးနှင့် အစဉ်လေ့လာသင်ယူနိုင်သော အခွင့်အလမ်းရရှိရေး” ဆိုတဲ့ ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးမှုပန်းတိုင်-၄ (Sustainable Development Goal-4) ပေါက်မြောက်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေတဲ့အတွက် လည်း ဝမ်းသာမိပါတယ်။

ကျွန်ုပ်တို့ဟာ အစိုးရကျောင်းတွေကို ခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်ရမှာဖြစ်သလို ပုဂ္ဂလိကကျောင်းတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာတာကိုလည်း အားပေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ပုဂ္ဂလိကကျောင်းကသာ အကောင်းဆုံးပညာရေးကိုပေးနိုင်တယ်ဆိုတဲ့အမြင်ကိုတော့ မိဘတွေမမြင်စေချင်ပါဘူး။ အစိုးရကျောင်းတွေရဲ့အရည်အသွေးနဲ့ ပုဂ္ဂလိကကျောင်းတွေရဲ့ အရည်အသွေး ကွာဟမှုနည်းလာအောင်လည်း ဆောင်ရွက်ဖို့လိုအပ်ပါတယ်။

နှစ်စဉ်တိုးမြှင့်သုံးစွဲလျက်ရှိ

ကျွန်ုပ်တို့အစိုးရအနေနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ ရုန်းကန်နေရတာဖြစ်နေသေးတဲ့အတွက် ပညာရေးအသုံးစရိတ်ကို မျှော်မှန်းထားသလောက် မသုံးနိုင်သေးပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတွေမှာ တက်နိုင်သလောက် ကျခံသုံးစွဲနေပါတယ်။ ပညာရေးအသုံးစရိတ်တွေကို နှစ်စဉ်တိုးမြှင့်သုံးစွဲလျက်ရှိတာ အားလုံးအသိပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒေသတွင်းနဲ့ နိုင်ငံတကာဆိုင်ရာနည်းနည်းအညီ သုံးစွဲဖို့လိုအပ်နေဆဲဖြစ်ပါတယ်။

အခြေခံပညာကျောင်းတွေမှာ အခုဆိုရင် ကျောင်းထောက်ပံ့ကြေးတွေပေးနေတဲ့အပြင် အခမဲ့ပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်နေတဲ့အတွက် မိဘတွေဟာ မိမိတို့ ကလေးတွေအတွက် ပညာရေးမှာ သုံးစွဲရမယ့် အသုံးစရိတ်တွေ ယခင်ကထက် သိသိသာသာ လျော့ကျပြီး အခမဲ့ပညာရေးစနစ်ရဲ့ အကျိုးကျေးဇူးတွေကို ခံစားနေကြရပြီဖြစ်ပါတယ်။

လူသားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်

“ပညာရေးလုပ်ငန်းမှာ အောင်မြင်ဖို့ဆိုရင် ဆရာ ဆရာမတွေရဲ့ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်တွေ၊ အားနည်းချက်တွေကိုပါ ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပညာအရည်အသွေးမြင့်မားဖို့ဆိုရင် ကလေးတစ်ဦးချင်းရဲ့ ပညာသင်ယူမှု အခွင့်အလမ်းရရှိမှု၊ ဆရာတစ်ဦးချင်းရဲ့ ဆရာ့အရည်အသွေးပြည့်မီမှု၊ ပညာအရည်အသွေးတွေ ပြည့်ဝအောင် ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မယ့် လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို ဆန်းစစ်သုံးသပ်ပြီး အရည်အသွေးမီ ပညာရေးဝန်ဆောင်မှု ပေးနိုင်မယ့် လုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့လို”

ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ ထူးချွန်ထက်မြက်တဲ့ “လူသား” တွေကို မွေးထုတ်ပေးဖို့အတွက် ကျောင်းသား၊ လူငယ်တွေကို ကျန်းမာခိုင်ခံ့အောင် လေ့ကျင့်ပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ထိန်းသိမ်းလမ်းညွှန်ပေး

ကျောင်းသားလူငယ်များမှာ ငြိမ်းချမ်းတဲ့စိတ်တွေ ဖြစ်ပေါ်စေဖို့ ပန်းချီ၊ ဂီတ စတဲ့ အနုပညာ၊ ရသပညာတွေကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးဖို့လည်း လိုအပ်ပါတယ်။ ယနေ့ခေတ် လူငယ်များနှစ်သက်စွဲလမ်းနေကြတဲ့ အလွန်အကျွံ ဂိမ်းကစားခြင်းဟာ ကောင်းကျိုးမပြုတဲ့အတွက် ဆရာတွေ မိဘတွေနဲ့ ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ဖို့၊ ထိန်းသိမ်းလမ်းညွှန်ပေးဖို့လည်း လိုအပ်ပါတယ်။

မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲတွေကို လူထုလှုပ်ရှားမှုအသွင်နဲ့ တက္ကသိုလ်နဲ့ အထက်တန်းကျောင်းသားများကို သင်ကြားဆောင်ရွက်ဖို့ အထူးလိုအပ်ပါတယ်။ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်တွေ၊ စာကြည့်ခန်းတွေ ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ကလေးတွေရဲ့ အသက်အရွယ်နဲ့ကိုက်ညီတဲ့ စာအုပ်၊ စာပေတွေကိုလည်း ဖြည့်ဆည်းပေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်းသားလူငယ်များ တက်ကြွစွာကိုယ်တိုင်ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တွေနဲ့ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရတဲ့ အခါ မိမိကိုယ်မိမိ အရေးပေါ်ဘယ်လိုကာကွယ်ရမယ်ဆိုတဲ့ နည်းလမ်းတွေကိုလည်း သင်ကြားပေးဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ကျောင်းသားလူငယ်များကို ကောင်းမွန်တဲ့ ကိုယ်ကျင့်တရားတွေ ပြန့်ပွားစေဖို့ “ဖြောင့်မတ်တည်ကြည်မှု ဖြင့်တင်ရေးပညာပေးအစီအစဉ်” စာအုပ်တွေကို အခြေခံပညာကျောင်းတွေမှာ အခမဲ့ဖြန့်ဝေပြီး သင်ကြားနေပြီလို့ သိရပါတယ်။

ဒီလိုသင်ကြားပေးမှသာ အမှန်တရားကို ရှုမြင်သုံးသပ်နိုင်တဲ့ အရည်အသွေးနဲ့ ပြဿနာကို ဖြေရှင်းနိုင်တဲ့ အရည်အသွေးတွေ မြင့်မားလာပြီး “ငြိမ်းချမ်းမှုပညာရေး” ကို အောင်မြင်စွာ ပူးပေါင်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။

ဒီမှာပြဿနာနဲ့ပတ်သက်လို့ ပြောချင်ပါတယ်။ ကျွန်မ

အမြဲပဲပြောပါတယ်။ ပြဿနာက ပြဿနာမဟုတ်ဘူး။ ပြဿနာကို ဖြေရှင်းပုံဖြေရှင်းနည်းမှန်ဖို့ကသာ ပြဿနာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြဿနာကို ဖြေရှင်းပုံဖြေရှင်းနည်း မမှန်ရင် ဘယ်ပြဿနာကိုမှ ကျွန်ုပ်တို့ ရေရှည်အတွက် ကောင်းမွန်စွာဖြေရှင်းနိုင်မှာ မဟုတ်ပါဘူး။ ကျွန်ုပ်တို့ ပညာအဆင့် တိုးတက်လာတာနဲ့အတူ နိုင်ငံကလည်း တိုးတက်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတိုးတက်လာတာနဲ့ “ရေမြင့်လျှင် ကြာတင့်တယ်” ဆိုတဲ့စကားလိုပဲ ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ ပညာရေးဝန်ထမ်းတွေရဲ့ အဆင့်အတန်းကလည်း မြင့်မားလာမှာဖြစ်ပါတယ်။

ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု

ဒါကြောင့် ပညာရေးလုပ်ငန်းမှာ အောင်မြင်ဖို့ဆိုရင် ဆရာ ဆရာမတွေရဲ့ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်တွေ၊ အားနည်းချက်တွေကိုပါ ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပညာအရည်အသွေးမြင့်မားဖို့ဆိုရင်ကလေးတစ်ဦးချင်းရဲ့ ပညာသင်ယူမှုအခွင့်အလမ်းရရှိမှု၊ ဆရာတစ်ဦးချင်းရဲ့ ဆရာ့အရည်အသွေးပြည့်မီမှု၊ ပညာအရည်အသွေးတွေ ပြည့်ဝအောင် ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မယ့် လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို ဆန်းစစ်သုံးသပ်ပြီး အရည်အသွေးမီ ပညာရေးဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်မယ့် လုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အခြေခံပညာရေးရဲ့ အဓိက ရည်မှန်းထားတဲ့ (၁)နိုင်ငံသားကောင်းများ ဖြစ်ထွန်းရေး၊ (၂)အတူတကွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်တဲ့ အလေ့အကျင့်ကောင်းတွေ ဖြစ်ထွန်းရေး၊ (၃)တာဝန်ခံမှု တာဝန်ယူမှုရှိတဲ့ ကလေးတွေဖြစ်လာရေးနဲ့ (၄)ဆန်းစစ် တီထွင်ဖန်တီးတတ်တဲ့ကလေးတွေ ဖြစ်လာစေရေး စတဲ့ နိုင်ငံရဲ့ ရေရှည်အနာဂတ်မှာ အားကိုးအားထားပြုရမယ့် မျိုးဆက်သစ်တွေ ဖြစ်ထွန်းလာရေးအတွက် အခြေခံပညာကဏ္ဍ ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို ဆောင်ရွက်တဲ့ အခါမှာ မိဘပြည်သူတွေ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ၊ ဆရာ ဆရာမတွေနဲ့ ပညာရေးနဲ့ ပတ်သက်ဆက်သွယ်တဲ့ သူတွေအားလုံးက ဟန်ချက်ညီညီနဲ့ ပူးပေါင်းပါဝင်ပေးကြပါလို့ တိုက်တွန်းပြောကြားချင်ပါတယ်။ အရည်အသွေးရှိတဲ့ ပညာရေးစနစ်ကို ပြောင်းလဲတည်ဆောက်နိုင်ဖို့ဆို

ရင် မိမိသာမက အခြားသူများပါ လေ့လာသင်ယူပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေဖို့ လိုပါတယ်။ တကယ်တော့ ပညာဆိုတာ လက်ဆင့်ကမ်းရမယ့်အရာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကိုယ်တတ်ထားတဲ့ပညာတွေ၊ အတွေ့အကြုံတွေ၊ အကြံပြုလိုတဲ့အချက်တွေကို ဆွေးနွေးပေးလှယ်ပြီး အခြေခံပညာကဏ္ဍ ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုတဲ့ အရွေ့တစ်ခုမှာ သမိုင်းမှတ်တိုင်အဖြစ် ကျန်ရစ်နိုင်ဖို့ အကောင်းဆုံး ဆွေးနွေးအကြံပြုပေးကြပါလို့ တိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။

အားလုံးပိုင်းဝန်းကြီးစား

နိဂုံးချုပ်အနေနဲ့ ပြောရမယ့်ဆိုရင် ကျွန်ုပ်တို့ အခုဒီလို ဆွေးနွေးတဲ့အခါမှာ ကိုယ်ကချည်းပဲ မှန်တယ်ဆိုတဲ့ စိတ်ဓာတ်နဲ့ ဆွေးနွေးလို့မဖြစ်ပါဘူး။ ဆွေးနွေးတယ်၊ ညှိနှိုင်းတယ်ဆိုတာ အစကတည်းက ကိုယ်လည်းမှားနိုင်တယ်၊ ဟိုဘက်ကလည်း မှန်နိုင်တယ်ဆိုတာကို နှလုံးသွင်းမှသာ ကျွန်ုပ်တို့ တကယ် ရှေ့ကိုတိုးနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့ အခုဒီမှာဆွေးနွေးတယ်ဆိုရင် သူများတွေရဲ့အမြင်ကို နားထောင်ပါ။ သူများတွေရဲ့ အမြင်ဟာ အတွေးတွေဟာ ကိုယ့်နဲ့မတူလို့ရှိရင် ဘာကြောင့်မတူသလဲ၊ ဘယ်ဟာက ပိုပြီးတော့ ကျွန်ုပ်တို့နိုင်အတွက် သင့်တော်သလဲ၊ ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ခေတ်မှာ ဘယ်ဟာကပိုပြီးတော့ ဆီလျော်သလဲဆိုတာ သေသေချာချာစဉ်းစားစေချင်ပါတယ်။ စဉ်းစားတဲ့အခါမှာလည်း တစ်ရက်အတွက်၊ တစ်နှစ်အတွက်၊ နှစ်နှစ်သုံးနှစ်အတွက် မဟုတ်ဘဲနဲ့ ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ရဲ့ နောင်လာမယ့် မျိုးဆက်တွေအတွက် စဉ်းစားပြီးတော့ ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ရဲ့ အနာဂတ် တည်ဆောက်ရေးအတွက် အားလုံးပိုင်းဝန်းကြီးစားကြပါလို့ ဆော်ဩရင်းနဲ့ နိဂုံးချုပ်ပါလား” ဟုပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တာဝန်ရှိသူများ၊ အမျိုးသားပညာရေးမူဝါဒကော်မရှင်၊ အမျိုးသားသင်ရိုးညွှန်းတမ်းကော်မတီ၊ အမျိုးသားပညာရေးအဆင့်အတန်းနှင့် အရည်အသွေးအာမခံမှု အကဲဖြတ်ရေးကော်မတီနှင့် ပါမောက္ခချုပ်များကော်မတီတို့မှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ စာတမ်းရှင်များ၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးရုံး ဓာတုဗေဒဘာသာရပ်ပြခန်းနှင့် Home Economic ပြခန်း၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ICT ပြခန်းနှင့် ပညာရေးအတွက် ၃၆၀' ED ပြခန်း၊ နေပြည်တော် ပညာရေးမှူးရုံး သင်ရိုးသစ်သင်ထောက်ကူစုစည်းပြခန်း၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန ရန်ကုန်ပညာရေးတက္ကသိုလ် သစ်လွင်လှပဆန်းသစ် ပညာသုတေသနပြခန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာစစ်ဦးစီးဌာနပြခန်း၊ လုံခြုံဘေးကင်းပြီး ကလေးပျော် စံပြစာသင်ကျောင်း ဆောက်လုပ်ရေးလမ်းညွှန်ပြခန်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ်(၇)ရပ်နှင့် ဆေးလိပ်ဆေးရွက်ကြီး အန္တရာယ်ပြခန်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးရုံး သိပ္ပံနှင့် Recycle Art ပြခန်းတို့အား လိုက်လံကြည့်ရှုအေးပေးသည်။ သတင်းစဉ်

ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ လီဆန်ဟွာအား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။ သတင်းစဉ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈

ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူသည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ လီဆန်ဟွာအား ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင် စဉ့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ဆက်ဆံမှု တိုးမြှင့်ရေးဆွေးနွေး

တွေ့ဆုံစဉ်မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံတို့အကြား ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုဖြင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု တိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံပြည်သူ့အချင်းချင်း ထိတွေ့ဆက်ဆံမှု တိုးမြှင့်ရေး ခရီးသွားကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေး ကိစ္စရပ်များ၊ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံတွင် ကျင်းပမည့်ပြိမ်းချမ်းရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့် လူသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ မြန်မာအဆင့်မြင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ပါဝင် တက်ရောက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးစိုးဟန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်သည် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Ms. Christine Schraner Burgener အား ယနေ့ ဖွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် နေရပ်စွန့်ခွာသူများအား ပြန်လည် လက်ခံရေးနှင့် ပြည်တွင်း နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည် နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံစခန်းများ ပိတ်သိမ်း ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာအကောင် အထည်ဖော်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ နေရပ် ပြန်လာသူများအတွက် ကောင်းမွန်သည့် ပတ်ဝန်းကျင် ဖန်တီးရာ၌ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် ကုလသမဂ္ဂနှင့် အာဆီယံတို့နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု နောက်ဆုံးဖြစ်ပေါ် တိုးတက်မှုအခြေအနေများ၊ နိုင်ငံသားလျှောက်ထားမှု လုပ်ငန်းစဉ် ပိုမိုလျင်မြန်သွက်လက်လာစေရေးကိစ္စ၊ မကြာမီက မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ကေဘွန်ဘေးသို့

သွားရောက်၍ နေရပ်စွန့်ခွာသူများနှင့် ထိတွေ့ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့မှုများအပေါ် အမြင်ချင်းဖလှယ်ခဲ့ကြသည်။

ထို့အပြင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံ က မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် ကြားဖြတ်စီမံဆောင်ရွက်ချက် များ ချမှတ်ပေးရန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာတရားရုံးသို့ လျှောက်ထားချက်နှင့် ပတ်သက်၍ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ တရားရုံးမှ ချမှတ်ခဲ့သည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အပေါ် သဘောထား အမြင်နှင့် လွတ်လပ်သော စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင် (ICOE) ၏ အပြီးသတ်အစီရင်ခံစာ၏ အကြံပြုချက်အရ တာဝန်ခံမှုရှိရေးကိစ္စကို ပြည်တွင်းတရားစီရင်ရေးစနစ် ဖြင့် အစိုးရ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကိုလည်း ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူး ကိုယ်စားလှယ် Ms. Christine Schraner Burgener အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။ သတင်းစဉ်



၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေးနှီးနှောဖလှယ်ပွဲ (အခြေခံပညာကဏ္ဍ) ဒုတိယပိုင်းအစီအစဉ် ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ (အခြေခံပညာကဏ္ဍ) ဒုတိယပိုင်းအစီအစဉ်ကို ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင် မြန်မာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ (MICC-2) ခန်းမ၌ အစီအစဉ် အတိုင်း ဆက်လက်ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီးက အမျိုးသားပညာရေး မဟာဗျူဟာစီမံကိန်းအရ အခြေခံ ပညာကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်၍ ပြုပြင် ပြောင်းလဲ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် အားကောင်းမှု များကို ပိုမိုအားကောင်းအောင် ဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် အခက်အခဲများ၊ ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ချက်များကို ပြန်လည်စိစစ်ပြီး ယခုလက်ရှိ အခြေအနေတွင် မည်သို့ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရန်နှင့် အနာဂတ် တွင် မည်သို့ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်မည် တို့ကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ကြ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပညာရေးပြုပြင်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ (အခြေခံပညာကဏ္ဍ) ဒုတိယပိုင်းအစီအစဉ် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။ သတင်းစဉ်

ပြောင်းလဲမှုများကို မူဝါဒများ၊ ဥပဒေ များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ ဗျူဟာ၊ မဟာဗျူဟာများတို့ဖြင့် စနစ်တကျ ခိုင်ခိုင်မာမာ တည်ဆောက်၍ ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ နှစ်ပေါင်း များစွာ အားနည်းခဲ့သည့် ပညာရေး ကဏ္ဍ ပြန်လည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲ ဆောင်ရွက်ကြရာ

တွင် လိုအပ်ချက်များ အားလုံးကို အလွယ်တကူဖြင့် ချက်ချင်းပြီးပြည့်စုံ နိုင်မည်မဟုတ်သော်လည်း လုပ်ထုံး လုပ်နည်း၊ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ နှင့်အညီ စနစ်တကျ တစ်ဆင့်ပြီး တစ်ဆင့် အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် လက်တွေ့ကျကျ အကောင်အထည် ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါ

ယခုကျင်းပသည့် နှီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင် အပြုသဘောဆောင်သော ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများဖြင့် အားသာချက် အားနည်းချက်များကို ညှိညှိနှိုင်းနှိုင်း ဆွေးနွေးပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ အနာဂတ် လှပအောင် ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ပြုစု ပြုထောင် မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေး အတွက် အားလုံးညီညွတ်ညွတ် ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားကြ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ထို့နောက်အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကိုလေးဝင်း က ၂၀၁၈ ခုနှစ် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုအကောင်အထည်ဖော်ရေး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ (အခြေခံပညာ ကဏ္ဍ) ၏ စာတမ်းပါလုပ်ငန်းများ တိုးတက်မှုကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် အခြေခံပညာဦးစီး ဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (စီမံ) ဦးရဲလင်းမြိုင်က ပိုမိုကောင်းမွန် ပြည့်စုံသော ဝန်ထမ်းရေးရာစီမံခန့်ခွဲမှု စာတမ်းကိုလည်းကောင်း၊ အခြေခံ ပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး (ဘဏ္ဍာ) ဦးသန်းစိုးအောင်က သင်ကြားသင်ယူမှု တိုးတက်ရေး အတွက် ရုပ်ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်း တစ်ခု ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ရေး စာတမ်းကိုလည်းကောင်း၊ အခြေခံ ပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြား

ရေးမှူး (သင်ကြား) ဒေါ်ချိုချိုဝင်းက လုပ်ငန်းအခြေပြု လေ့လာသင်ယူ ခြင်းကို ထိရောက်စွာလက်တွေ့ ဆောင်ရွက်နိုင်မှုအပေါ် လုပ်ဆောင်မှု အခြေပြုအကဲဖြတ် ဆန်းစစ်နိုင်ရေး စာတမ်းကိုလည်းကောင်း၊ အခြေခံ ပညာဦးစီးဌာန ပညာရေးစီမံခန့်ခွဲ သင်တန်းကျောင်း (ရန်ကုန်) မှ ဒုတိယကျောင်းအုပ်ကြီး ဒေါ်နေတ် သီသီထွေးက ထိရောက်သော ပညာရေး စီမံခန့်ခွဲမှုဖြစ်စေရန် ပညာရေးစီမံ ခန့်ခွဲမှု သင်တန်းကျောင်း၏ အရည် အသွေးမြှင့်တင်ရေး စာတမ်းကို လည်းကောင်း၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး (ပညာဌာန) မှ ဦးခင်မောင်ကျော်က စာဖတ်ရှိန် မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများ အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်မှု အခြေ အနေ စာတမ်းများကို လည်းကောင်း ဖတ်ကြားတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် ဆွေးနွေးပွဲစာတမ်း များကို အဖွဲ့ငယ်အလိုက်ဆွေးနွေး ကြပြီး အဖွဲ့ငယ်အသီးသီးက ပြန်လည် တင်ပြကြကာ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှု များကို စုစည်း၍ မှတ်တမ်းတင်သည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ (အခြေခံပညာကဏ္ဍ) ကို ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်အထိ ဆက်လက် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးနယ်နိမိတ်အတွင်း စွန့်ပစ်အမှိုက်များ ပြုပြင်သန့်စင်သည့် စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် ပိုလန်နိုင်ငံအစိုးရထံမှ ODA ချေးငွေ ယူရိုသန်း ၅၀ ရယူရေးကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ ပေးပို့ထားသော ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးနယ်နိမိတ်အတွင်း စွန့်ပစ် အမှိုက်များ ပြုပြင်သန့်စင်သည့် စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် ရန် ပိုလန်နိုင်ငံအစိုးရထံမှ ODA ချေးငွေ ယူရိုသန်း ၅၀ ရယူရေးကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၇)မှ ဦးရဲမြင့်စိုး က ယခုစီမံကိန်း သည် ရန်ကုန်မြို့တော်၏ နေ့စဉ်ထွက်နေသည့် အမှိုက်တန်ချိန် ၂၅၀၀ တွင် တန်ချိန် ၁၀၀၀ ကိုသာ ဖြေရှင်းနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စီမံကိန်းကို နမူနာအနေဖြင့် လျင်မြန်စွာအကောင်အထည်ဖော်ပြီး ကျန်ရှိနေသေးသည့် အမှိုက်တန်ချိန် ၁၅၀၀ ကိုမလွဲမသွေ ထပ်တိုး၍ ဆက်လက်ဖြေရှင်းသွားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ယခုစီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ပါက တွေ့ရှိရမည့် အကျိုးတရားများကို စဉ်ဆက်မပြတ် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထုတ်ပြန်ကြေညာသွားခြင်းဖြင့်လည်း ပြည်သူကို အသိပေးစေလိုပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် သန့်ရှင်းကျန်းမာစေရေးအတွက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင် သာယာနယ်နိမိတ်အတွင်း စွန့်ပစ်အမှိုက်ပုံများ ပြုပြင်သန့်စင်သည့် စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ချေးငွေယူရိုသန်း ၅၀ ရယူရေး ကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထောက်ခံပြောကြား ဆွေးနွေးသည်။

လှိုင်သာယာမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းမင်း က စီမံကိန်းအတွက် တည်ဆောက်မည့် စက်ရုံသည် ဒေသ၏သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ကိုက်ညီပြီး စက်ရုံသက်တမ်း သည်လည်း ပြည့်စုံရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ သက်တမ်းပြည့်ခါနီး ဖျက်ဆီးရမည့် စက်ရုံများ လာရောက်တည်ဆောက်ပေးခြင်းမျိုးမဖြစ်စေရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် စီမံကိန်းသတ်မှတ်ကာလ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ပြီးစီးအောင်မြင်စေရန် နှင့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းစဉ်များပါ ကုန်ကြမ်းများကိုမည်ကဲ့သို့ စီမံဆောင်ရွက် မည်ဆိုသည့် လေ့လာဆန်းစစ်ဆောင်ရွက်ထားမှုများကို ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်သို့ ရှင်းလင်းတင်ပြဆွေးနွေးပေးပါရန် အကြံပြုလိုပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ချေးငွေကို အဆင့်ဆင့် မည်သည့်ပုံစံဖြင့် ပြန်လည်ပေးဆပ်သွားမည်ကို ရှင်းလင်းစွာသိရှိလို

အင်းစိန်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမောင်မောင်ဦး က ယခုချေးငွေဖြင့် ပြုလုပ်မည့် သန့်စင်စက်သည် အမှိုက်တန်ချိန် ၁၀၀၀ သာ ချေဖျက်နိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျန်ရှိသည့် တန်ချိန်များကို မည်သို့စီမံခန့်ခွဲမည်ကိုလည်း သိရှိလိုပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် အကြံပြုလိုသည့်မှာ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အဓိကလိုအပ်ချက်တစ်ခု ဖြစ်သည့် လျှပ်စစ်လိုအပ်ချက်ကိုလည်း တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့်အပြင် နိုင်ငံတကာကလည်း လက်ခံအသုံးပြုနေပြီ ဖြစ်သည့် အမှိုက်က လျှပ်စစ်ဓာတ်ထုတ်လုပ်ခြင်းကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစား သင့်ပါကြောင်း၊ ချေးငွေကို အဆင့်ဆင့် မည်သည့်ပုံစံဖြင့် ပြန်လည်ပေးဆပ် သွားမည်ကိုလည်း ရှင်းလင်းစွာသိရှိလိုပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)မှ ဦးသန်းစိုး (ခေါ်) သန်းစိုး(ဘောဂဗေဒ)၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၅)မှ ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးအေးနိုင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁၁)မှ ဦးအေးဗိုလ်၊



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၇)မှ ဦးရဲမြင့်စိုး



လှိုင်သာယာမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းမင်း



အင်းစိန်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမောင်မောင်ဦး



တပ်မတော်သား ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး မိုးကျော်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁၂)မှ ဦးကျော်နိုင်၊ မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၈)မှ ဦးမျိုးဝင်း၊ ချောက်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဘိုကြီး၊ ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီးမဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁၁)မှ ဒေါက်တာဝင်းမြင့်နှင့် တောင်ငူကွလပ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာစောနိုင်တို့က ဆက်လက်ဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်မှူးမှူးပေးပို့သော ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဧပြီ လမှ စက်တင်ဘာလအထိ ၆ လအတွက် စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက် အစီရင်ခံစာ နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့တွေ့စာရင်းပူးပေါင်းကော်မတီ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက် နှင့် သဘောထားမှတ်ချက်အစီရင်ခံစာ ပထမတွဲ(၁၆/၂၀၁၉) အပေါ် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပချေးငွေများကိုလည်း စနစ်တကျစီမံခန့်ခွဲရန် လိုအပ်

တပ်မတော်သားပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး မိုးကျော် က ထိရောက်ကောင်းမွန်သည့် အရအသုံးမှန်းခြေတွေ့စာရင်းဖြစ်စေ ရန်အတွက် ရငွေများနှင့် အသုံးစရိတ်များကို အနီးစပ်ဆုံးခန့်မှန်းတွက်ချက် တင်ပြရန်လိုအပ်ပြီး လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း ပြည့်ပြည့်ဝဝ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင်ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အညွှန်းကိန်းများ မှန်ကန်စေရန်အတွက် GDP တန်ဖိုး များ မှန်ကန်စေရေးကိုလည်း ဂရုတစိုက်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်းနှင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပချေးငွေများကိုလည်း စနစ်တကျစီမံခန့်ခွဲရန် လိုအပ်ပါကြောင်း အကြံပြုဆွေးနွေးသည်။

ဒဂုံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင် က အစိုးရဌာနများအနေဖြင့် ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၏ စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက် အပေါ် ပြီးပြတ်အောင် အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ရေရှည်စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် လူတစ်ဦးချင်းစီ (သို့မဟုတ်) ဌာနတစ်ခုချင်းစီကိုလုပ်ပိုင်ခွင့် အတိအကျပေး၍ ၎င်းတို့ကို ဝေးထားသည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များဖြင့် ဌာန၏ ရည်မှန်းချက်များကို ပြည့်မီ အောင် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည်လားဆိုသည့်ကို အဓိက စွမ်းဆောင်ရည် ညွှန်းကိန်းများဖြင့် တိုင်းတာစောင့်ကြည့်အကဲခတ်ပြီး စွမ်းဆောင်ရည်ရှိသည့် အလျောက် ဆုပေး၊ ဒဏ်ပေးစနစ် တည်ဆောက်အကောင်အထည်ဖော်စေလိုပါ ကြောင်း၊ ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အစိုးရဌာနများအနေဖြင့် အချုပ်အခြာ အာဏာနှင့် ပြည့်သူ့ဘဏ္ဍာတို့၏ မူလပိုင်ရှင်များဖြစ်သည့် ပြည်သူလူထု၏

အကျိုးစီးပွားကို အကောင်းဆုံး အကောင်အထည်ဖော်ပေးမည့် အစိုးရယန္တရား တစ်ရပ်တည်ဆောက်ရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးထွန်းထွန်းဦးက နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲနိုင်မှုသည် တိုက်ရိုက်အချိုးကျပါ ကြောင်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသည် တည်ငြိမ်စိတ်ချရသည့် အရည်အသွေးရှိပြီး ပြည်သူများတတ်နိုင်သည့် ဈေးနှုန်းဖြစ်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အနာဂတ် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို တိုးတက်ထုတ်လုပ်နိုင် စေရေးသည် များစွာအရေးကြီးပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ရေအားမှ လျှပ်စစ် ထုတ်ယူခြင်းသည် ဈေးနှုန်းသက်သာသကဲ့သို့ ဓာတ်အားစနစ်ကို တည်ငြိမ် အောင် ထိန်းပေးနိုင်ခြင်း၊ ရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်သည့်စက်များ၏ သဘာဝ အရ ချက်ချင်းရပ်၍ ချက်ချင်းပြန်မောင်း၍ရပြီး လိုတိုးပိုလျှော့လုပ်နိုင်ခြင်း စသည့် အားသာချက်များစွာရှိပါကြောင်း။

ထို့ပြင် တည်ဆောက်ဆဲ ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းများ အချိန်မီပြီးစီးဘဲ နောင်နှေးကြန့်ကြာနေပါက နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း၊ စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းနှင့် အခြားအရပ်ရပ်သော ကုန်ကျစရိတ်များ မြင့်တက်လာပြီး စီမံကိန်းတန်ဖိုး သည် မူလခန့်မှန်းတန်ဖိုးထက် များစွာကြီးမားသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် (၁၆/၂၀၁၉) အစီရင်ခံစာတွင်ပါဝင်သည့် နောင်နှေးကြန့်ကြာနေသည့် ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းများကို အချိန်မီပြီးစီးအောင် ဝိုင်းဝန်းပြီး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းအစီရင်ခံစာပထမတွဲ (၁၆/၂၀၁၉)အပေါ် ချောက်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဘိုကြီး၊ ပွင့်ဖြူမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးထွန်းထွန်း၊ တပ်မတော်သားပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးဇော်ဖြိုး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးလှသန်း၊ မင်းဘူးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းဝင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁၂)မှ ဦးခင်မျိုးဝင်း၊ လှိုင်လင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခင်မောင်သီ၊ ပုလဲ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ခင်စန်းလှိုင်၊ ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၆)မှ ဦးကျင့် ခန့်ပေါင်၊ အိမ်မဲ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်သန္တာနှင့် ကရင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၇) မှ နော်ခရစ္စထွန်း(ခေါ်) ဒေါက်တာအေးကာမိုးတို့က ဆက်လက်ဆွေးနွေး ကြသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်း အဝေး တတိယနေ့ကို ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ရဲသွင်၊ အေးအေးသန့်

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ်ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းလေ့လာစစ်စစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေးကျင်းပ



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်း လေ့လာ စစ်စစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် Dဆောင် ဒုတိယထပ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (ဝဲပုံ)

အစည်းအဝေးသို့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယ အကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းလေ့လာစစ်စစ်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်း ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဝင်း၊ ပူးပေါင်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌချုပ် ဦးဝင်းမြင့်၊ ပူးပေါင်း ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်း ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာမြတ်ဇာတီ၊ တွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်စိုးလင်းနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော် နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဝင်များ အားလုံးပါဝင်သည့် လေ့လာစစ်စစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီဝင် များ၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ်ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းများကို တင်သွင်းထားသည့် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ကိုယ်စားပြု ကိုယ်စားလှယ် များဖြစ်သော ဦးသိန်းထွန်း (ကျောင်းကုန်းမဲဆန္ဒနယ်)၊ ဒေါက်တာမောင်သင်း(မိတ္ထီလာမဲဆန္ဒနယ်)၊ ဗိုလ်မှူးချုပ် မောင်မောင် (တပ်မတော်သား ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်)၊ ဗိုလ်မှူးချုပ် အောင်စန်းချစ် (တပ်မတော်သား အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်)၊ ဦးစိုင်းသန်းနိုင် (ကရင်ပြည်နယ်)၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၅)၊ ဦးဌေးဝင်းအောင် (ခ)ဦးပြုံးချို (ခ)ဒဲပဲမဲဆန္ဒနယ်)၊ ပြည်ထောင်စုရေနေချုပ်ရုံး နှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

ကျောပုံးမှ

မြင့်တင်ရေးဦးဆောင်အဖွဲ့၏ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သည် ကျေးလက်နေထောင်သူ လယ်သမားများ ဖြစ်ကြပါကြောင်း၊ နိုင်ငံလူဦးရေ၏ အချိုးအစားကြီးကြီးမားမားရှိနေသော တောင်သူ လယ်သမားများ၏ လူမှုဘဝများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည် မိမိတို့နိုင်ငံအတွက် အရေးကြီးတာဝန်တစ်ရပ်လည်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တောင်သူလယ်သမား အခွင့်အရေးကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေးဥပဒေကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာတွင် ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်ပါ လုပ်ငန်းစဉ်များကို နိုင်ငံတော်အစိုးရ အနေဖြင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ရွှေထောင့်စုံမှ ဖြည့်ဆည်း

ထို့ပြင် တောင်သူလယ်သမား ဦးရေအချိုးအစား အများဆုံးရှိနေသည့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုဘဝများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် ရွှေထောင့်စုံမှ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဥပဒေကိုလည်း ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၇ ရက်က ပြဋ္ဌာန်းထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ တောင်သူ လယ်သမားဟုဆိုရာတွင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများဖြင့် အဓိက အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းနေသူများပါရှိသကဲ့သို့ ယင်းလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သော အရင်းအနှီးများ မတည်စိုက်ထုတ်၍ အမြဲမပြတ် ကိုယ်တိုင်လုပ်ကိုင်သူ (သို့မဟုတ်)



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ “2020 Seed Fair” မျိုးစေ့ပြပွဲဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

သတင်းစဉ်

ဈေးနှုန်းမန်ကန်စွာ ရရှိစေရန်ကို လည်း ကြိုးကြပ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ယင်းပစ္စည်းများသည် အာမခံစံချိန်စံညွှန်း ချို့ယွင်းမှု (သို့မဟုတ်) မကိုက်ညီမှုကြောင့် လယ်ယာထုတ်ကုန်များ ထိခိုက်ပျက်စီးခြင်း၊ အရင်းအနှီးနစ်နာဆုံးရှုံးခြင်းများဖြစ်ခဲ့လျှင်လည်း တရားဥပဒေနှင့်အညီ စစ်ဆေးအရေးယူရန် ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ အဆိုပါကိစ္စအားလုံးကို ထိထိရောက်ရောက်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်ဆိုလျှင် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနက တောင်သူလယ်သမားများအနေဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ဥပဒေအကြောင်းခြင်းရာများကို သိရှိနားလည်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

အပါအဝင် ထိန်းသိမ်းသိုလှောင်ခြင်း၊ ခေတ်မီထုပ်ပိုး ကိရိယာများဖြင့် ထုပ်ပိုး၍ ဈေးကွက်သို့ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရေး လုပ်ငန်းများကို တစ်ချိန်တည်း၊ တစ်ပြိုင်တည်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဆောင်ရွက်နိုင်
ထိုသို့ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဒေသအလိုက် ကောင်းစွာ စိုက်ပျိုးဖြစ်ထွန်းသည့် သီးနှံအမျိုးအစားများအတွက် အရည်အသွေး စံချိန်စံညွှန်းနှင့် ကိုက်ညီသော သီးနှံမျိုးစေ့များ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးသည် အရေးကြီးသည့် အခန်းကဏ္ဍမှပါဝင်ပါကြောင်း၊ “မျိုးစေ့မမှန် ပင်မသန်” ဆိုသည့် စကားအတိုင်း သီးနှံမျိုးစေ့မကောင်း

လယ်သမားများအကျိုးကို ရှေးရှု၍ မျိုးစေ့ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၊ ပညာရှင်များနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍများက တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုအပြည့်ဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း၊ သို့မှသာ ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းထားသည့် အတိုင်း တောင်သူလယ်သမားများ၏ အကျိုးစီးပွားများကို မြှင့်တင်ပေးရာ ရောက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်
ထို့ပြင် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ကွဲပြားခြားနားသည့်ဒေသ၊ ရေမြေရာသီဥတု အနေအထားအရ သီးနှံမျိုးပေါင်း များစွာကို မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ရန် အခြေအနေကောင်းများစွာရှိသည့် အတွက် မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်တင်ပို့

အရှိန်အဟုန်ဖြင့်တင်ဆောင်ရွက်ပြီး ပြည်တွင်း လုံလောက်မှုရှိရုံသာမက နိုင်ငံခြားသို့ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရေးအတွက်ပါ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားလိုပါကြောင်း။

ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူး
မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်နေကြသည့် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီများအနေဖြင့်လည်း တည်ဆဲဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ပြီး မိမိတို့၏ မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်းများ ရေရှည်တည်တံ့စေရန်နှင့် စံချိန်စံညွှန်းနှင့် ကိုက်ညီ၍ ဒေသအလိုက် အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းမှုရှိသည့် အရည်အသွေးကောင်း မျိုးစေ့များ ထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူးသွားကြရန်လည်း

တတိယအကြိမ်မြောက် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေမှ သည် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်အဆင့်များအထိ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆောင်ရွက်သွားကြပြီး အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိကတို့ နီးနီးကပ်ကပ် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြင့် မျိုးစေ့ကဏ္ဍ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာပြီး တောင်သူလယ်သမားများ၏ အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေးအတွက် ကို ရည်မှန်း၍ ဆက်တိုက်ထမ်းပိုးထမ်းဆောင်ပေးကြပါဟု တိုက်တွန်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ
ထိုနောက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက ၂၀၂၀ မျိုးစေ့ပြပွဲကျင်းပသည့် ရည်ရွယ်ချက်များ၊ မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် အရည်အသွေးကောင်းသီးနှံမျိုးစေ့များ စဉ်ဆက်မပြတ် ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်သည့် စနစ်ကျပြီး မဟာဗျူဟာမြောက်သော နည်းလမ်းများဖြင့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်တစ်ရပ် တည်ဆောက်နိုင်ရေး ကိစ္စများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ “2020 Seed Fair” မျိုးစေ့ပြပွဲဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

သတင်းစဉ်

ကြီးကြပ်စီမံပေးသူများလည်း ပါဝင်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ပျိုးပင်၊ မျိုးစေ့၊ မျိုးနှင့် သားပေါက်များကိုယ်တိုင် ထုတ်လုပ်ရောင်းချသူများလည်း ပါဝင်ပါကြောင်း။

ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်
ထို့ကြောင့် တောင်သူလယ်သမား အခွင့်အရေးကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေးဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ပျိုးပင်၊ မျိုးစေ့၊ မျိုး၊ သားပေါက်၊ မြေဩဇာ၊ ပိုးသတ်ဆေး၊ မွေးမြူရေးအစာနှင့် ဆေးဝါးစသည်တို့ကို အရည်အသွေးပြည့်မီ၍

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေး၊ အာဟာရပြည့်ဝရေး၊ အစားအစာဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးနှင့် တောင်သူလယ်သမားများဝင်ငွေတိုးတက်စေရေးတို့အတွက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထုတ်လုပ်ရရှိသည့်သီးနှံများသည် ပြည်တွင်းစားသုံးမှုဖူလုံပြီး ပိုလျှံသည့် လယ်ယာထွက်ကုန်များကို နိုင်ငံတကာဈေးကွက်သို့ ချိတ်ဆက်တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်းများနှင့် ကိုက်ညီပြည့်စုံစွာ မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးခြင်း

လျှင်သီးနှံအထွက်နှုန်း လျော့နည်းပြီး တောင်သူလယ်သမားများ နစ်နာဆုံးရှုံးမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်က မျိုးစေ့ကဏ္ဍစေ့ရေးနှင့် တောင်သူလယ်သမားများဝင်ငွေတိုးတက်စေရေးတို့အတွက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုဆိုလျှင် များအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၏ ထောက်ခံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားကုမ္ပဏီများသာမက နိုင်ငံခြားသားကုမ္ပဏီများပါ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပြီဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံအကျိုး၊ တောင်သူ

သည်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် လိုအပ်သည့် ပြင်ဆင်မှု၊ ဖြေလျှော့မှု၊ ပံ့ပိုးကူညီမှုများကို ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဆိုလျှင် မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်တင်ပို့သော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်လာနိုင်ပါကြောင်း၊ မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်တင်ပို့နိုင်လျှင် တောင်သူလယ်သမားများနှင့် မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်းစဉ်တွင် ပါဝင်ပတ်သက်နေသည့် လူပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများ သာမက နိုင်ငံတော်အတွက်ပါ များစွာအကျိုးကျေးဇူး ဖြစ်ထွန်းမည်ဖြစ်သည့်အတွက် မျိုးစေ့ကိုနိုင်ငံခြားမှ တင်သွင်းဖြန့်ဖြူးခြင်းထက် ပြည်တွင်း၌ မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်းများ

အထူး မှာကြားလိုပါကြောင်း။

အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေး
နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် တောင်သူလယ်သမားအခွင့်အရေး ကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေးဥပဒေပါ ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ဦးဆောင်အဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များတွင် အပါအဝင်ဖြစ်သော “တောင်သူလယ်သမားများ သွင်းအားစု(မျိုးစေ့)များကို လွယ်ကူအဆင်ပြေစွာ ရရှိသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် ပံ့ပိုးကူညီစီမံဆောင်ရွက်ရန်” ဆိုသည့် ပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ မျိုးစေ့ပြပွဲများကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှစ၍ ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယခု “2020 Seed Fair” သည်

မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား အပြီးတွင် ဒုတိယသမ္မတသည် တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု
ထိုနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ “2020 Seed Fair” မျိုးစေ့ပြပွဲတွင် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ကုမ္ပဏီများက ခင်းကျင်းပြသထားသည့် သီးနှံစိုက်ခင်းပြခန်း၊ မျိုးစေ့ပြခန်းများ၊ သစ်သီးဝလံပြခန်း၊ လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာပြခန်းများ၊ တောင်သူများအတွက် စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာဆိုင်ရာ မိုလ်ဘိုင်းအပလီကေးရှင်းပြခန်း၊ သရုပ်ပြစိုက်ခင်းများနှင့် မျိုးစေ့အရည်အသွေး စစ်ဆေးခန်းတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

ယနေ့ “2020 Seed Fair” မျိုးစေ့ပြပွဲတွင် ပြခန်းပေါင်း ၄၉ ခန်း၊ သီးနှံ ၂၅ မျိုးနှင့် မျိုးကွဲပေါင်း ၁၀၆ မျိုးပါဝင်သည့် သီးနှံစိုက်ခင်းများကို ခင်းကျင်းပြသထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဩစတြေးလျနိုင်ငံ အမျိုးသားနေ့အထိမ်းအမှတ် ဧည့်ခံပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
ဩစတြေးလျနိုင်ငံ အမျိုးသားနေ့အထိမ်းအမှတ် ဧည့်ခံပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ M Gallery Hotel ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ နိုင်ငံတော် သီချင်းနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ နိုင်ငံတော်သီချင်းတို့ဖြင့် အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်သည်။

နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြား

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဩစတြေးလျနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စ အင်ဒရီရာ ဖော့ခ်နာနှင့် ပညာရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးတို့က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားများ ပြောကြားကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီးနှင့် ဇနီး ဒေါ်စန်းစန်းယု၊ သံအမတ်ကြီး မစ္စ အင်ဒရီရာ ဖော့ခ်နာ တို့သည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။ (ယာဝုံ)

ဂုဏ်ပြုညစာ သုံးဆောင်

ထို့နောက်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး နှင့်ဇနီး၊ ဩစတြေးလျနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးတို့သည် အခမ်း အနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ ဩစတြေးလျ



နိုင်ငံ အမျိုးသားနေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုညစာကို အတူတကွ သုံးဆောင်ကြသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြ သည့်ဦးသောင်းထွန်း၊ ဦးကျော်တင်၊ ဦးဝင်းခိုင်၊ ဦးသိန်းဆွေ၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ဦးဟန်ဇော်နှင့် ဒေါက်တာ

ဝင်းမြတ်အေးနှင့် ၎င်းတို့၏ဇနီးများ၊ တပ်မတော်လေ့ကျင့် ရေး အရာရှိချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်ကြ သည့် ဦးမြင့်နိုင်နှင့် ဦးမြင့်အောင်၊ နေပြည်တော်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်မြင့်မော်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ

ဖြစ်ကြသည့် ဦးတင်မြင့်နှင့် ဦးအောင်လှထွန်း၊ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်များ၊ သံတမန်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

2019 Novel Coronavirus ကြောင့် ဖြစ်ပွားသော အဆုတ်ရောင်ရောဂါကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများအတွက် ဝန်ကြီးဌာနများအကြား ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှု အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၄) နေပြည်တော်၌ ကျင်းပပြုလုပ် သည့် 2019 Novel Coronavirus ကြောင့် ဖြစ်ပွားသော အဆုတ်ရောင် ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ အတွက် ဝန်ကြီးဌာနများအကြား ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှုအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်သည်။

အစည်းအဝေး၌ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက 2019 Novel Coronavirus ကြောင့်ဖြစ်ပွားသော အဆုတ်ရောင် ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ တွင် နီးနီးဝန်ကြီးဌာနများ၊ အဖွဲ့ အစည်းများအကြား ချိန်သားကိုက် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှု ကောင်းမွန် မှသာ လုပ်ငန်းများ လစ်ဟင်းမှု မရှိဘဲ ထိရောက်အောင်မြင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ရောဂါ၏ ဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှု အဆိုပါရောဂါသည် ရောဂါပိုး အသစ်ကြောင့် ဖြစ်ပွားသောရောဂါ ဖြစ်သဖြင့် ရောဂါ၏ ဖြစ်ပေါ် ပြောင်းလဲမှုသဘာဝသဘာဝဖြစ်စဉ် (natural history of disease) ကို အတိအကျ သိရှိကြခြင်းမရှိသေးဘဲ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့၊ နိုင်ငံတကာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများက ဆက်လက် လေ့လာလျက်ရှိပါကြောင်း။

မိမိတို့အနေဖြင့် နိုင်ငံတကာ လေဆိပ်များနှင့် နယ်စပ်ဝင်၊ ထွက် ပေါက်များတွင် ရောဂါစောင့်ကြပ် ကြည့်ရှုမှုများ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ လက်ရှိရရှိသော အချက်အလက်များအရ ရောဂါ ပျိုးချိန်မှာ ရက်သတ္တနှစ်ပတ်ခန့်



2019 Novel Coronavirus ကြောင့် ဖြစ်ပွားသော အဆုတ်ရောင်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ဝန်ကြီးဌာနများအကြား ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှု အစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်။

ရှိသည်ဖြစ်၍ ရောဂါဖြစ်ပွားရာ ဒေသ များမှ ဝင်ရောက်လာသော ခရီးသည် များသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ စတင်ဝင်ရောက်စဉ်က သံသယ ဖြစ်ဖွယ် လက္ခဏာများမရှိ၊ နာမကျန်း မှုမရှိသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း သို့ ရောက်ရှိပြီးမှ ရောဂါလက္ခဏာများ ပေါ်ပေါက်ကာ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုရှိနိုင် ပါကြောင်း။

ထိုသို့သော လူနာများကို စောစီး စွာ ထောက်လှမ်းသိရှိရန်၊ ကုသ ပေးရန်နှင့် အခြားသူများထံ ရောဂါ ပြန့်ပွားမှုမရှိစေရန်အတွက် အရေးကြီး သဖြင့် အလေးထားဆောင်ရွက်ရ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဟိုတယ် နှင့် တည်းခိုခန်းခန်းအများ၊ ဧည့် လမ်းညွှန်များ၊ အငှားယာဉ်နှင့် အများ ပြည်သူသုံးယာဉ်မောင်းနှင့် ယာဉ် နောက်လိုက်များ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် ယခုအချိန်၌ အလွန်အရေးကြီးပါ ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာခရီးသွားများ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်စဉ်တွင် ယခင်သွားရောက်ခဲ့သည့် နိုင်ငံများ၊ လက်ရှိ ကျန်းမာရေးအခြေအနေ၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် တည်းခိုနေထိုင်မည့်

ဟိုတယ်နှင့် တည်းခိုခန်းခန်းအများ၊ သွားလာမည့် နေရာဒေသများကို Health Declaration Form များတွင် ဖြည့်သွင်းစေရန် သက်ဆိုင်ရာဌာန များမှတစ်ဆင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ထားပါကြောင်း။

ရောဂါပျံ့နှံ့မှုမရှိစေရန် ဆောင်ရွက် သက်ဆိုင်ရာ တည်းခိုခန်းခန်း ဟိုတယ်များမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ခရီး သွားလမ်းညွှန်များနှင့် ယာဉ်မောင်း များအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာခရီးသည် များတွင် ရောဂါဖြစ်ပွားမှု သံသယ လက္ခဏာများ တွေ့ရှိရခြင်း၊ နာမကျန်း ဖြစ်ခြင်းတို့ကိုတွေ့ရှိပါက သတ်မှတ် ထားသော ကျန်းမာရေးဌာနသို့ တယ်လီဖုန်းဖြင့် ချက်ချင်းအကြောင်း ကြားပေးခြင်းဖြင့် လူနာထံမှ အခြား လူများထံ ရောဂါပျံ့နှံ့မှုမရှိစေရန် နှင့် လူနာအားကုသမှုပေးရန်တို့ကို ချက်ချင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဌာနမှ ဝန်ထမ်း များသည် များပြားလှသော ခရီးသည် များနှင့် နေ့စဉ်ထိတွေ့နေရသဖြင့် ရောဂါပိုးကူးစက်မှု မရှိစေရေးအတွက်

မျက်နှာဖုံးများ စနစ်တကျတပ်ဆင် ရေး၊ လက်သန့်စင်ပိုးသတ်ဆေး (hand sanitizer) အသုံးပြုရေး၊ လူနာ များထံမှ ချောင်းဆိုးခြင်းနှင့် နှာချေ ခြင်းတို့မှတစ်ဆင့် ရောဂါကူးစက် မှုမှ ကာကွယ်နိုင်ရန် Immigration Desk များတွင် မှန်အကာအကွယ်ငယ် များ တပ်ဆင်အသုံးပြုရေးတို့အတွက် လည်း သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနသို့ အကြောင်းကြားထားရှိပြီး ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ရောဂါနှင့် ပတ်သက်သည့် နောက်ဆုံးသတင်း အချက်အလက်များ၊ ဝန်ကြီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ကျန်းမာရေး အသိပညာများ၊ ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ မေးမြန်းဖြေကြား (interview) များ စသည်တို့ကို ပြည်သူများ လွယ်လင့် တကူဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက် စုစည်း ကာ ဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက် စာမျက်နှာ (www.mohs.gov.mm) တွင် icon တစ်ခုထားရှိမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပို့ဆောင် ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တို့မှလည်း ပြည်သူများထံ ကျန်းမာ

ရေး အသိပညာများ ဖြန့်ဝေပေးသွား ရန် ဆက်လက်ပိုးဆောင်ရွက်စေလို ပါကြောင်း၊ ရောဂါကာကွယ်နှိမ်နင်း ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် နီးနီး ဝန်ကြီးဌာနများပါဝင်သည့် ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းမှုလုပ်ငန်းကော်မတီကို ဖွဲ့စည်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ယနေ့ အစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေး ပြောကြားချက်များကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဦးစီး ဌာနများအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်/ ခရိုင်/ မြို့နယ် အဆင့်ဆင့် သို့ ဆက်လက်ဖြန့်ဝေပေးသွားကြ စေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများ ရှင်းလင်း ထို့နောက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ပါမောက္ခဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်းက ဝန်ကြီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်နေသော ရောဂါကာကွယ် နှိမ်နင်းရေးလုပ်ငန်းများ၊ နီးနီး ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် နိုင်ငံခြား

ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တရုတ်ပြည်သူ သမ္မတနိုင်ငံနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင် ရွက်နေမှုများ၊ လေကြောင်းပို့ဆောင် ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ နိုင်ငံ တကာ လေကြောင်းအဖွဲ့အစည်း International Civil Aviation Organization (ICAO) ၏ ထုတ်ပြန် ချက်များနှင့်အညီ အခြားနိုင်ငံများ နည်းတူ လေယာဉ်ဝင်၊ ထွက်သွားလာ ခွင့်များ ဆောင်ရွက်နေမှု ပြန်ကြား ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သတင်းများ ထုတ်ပြန်ခြင်းနှင့် သတင်းမှန်များ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထုတ်ပြန်နိုင် ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ပို့ဆောင် ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြည်သူများထံ မိုဘိုင်းတယ်လီဖုန်း များမှတစ်ဆင့် စာတို (SMS) ဖြင့် ကျန်းမာရေးအသိပညာများ ဖြန့်ဝေ ပေးသွားရန် ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ်၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး ဦးစီးဌာနမှ လေဆိပ်နှင့် နယ်စပ် ဝင်၊ ထွက်ပေါက်များတွင် ကျန်းမာရေး နှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှု ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် လူမှုဖူလုံရေးဦးစီး ဌာနတို့မှ ကျောင်းများတွင် ကျန်းမာ ရေး အသိပညာများ ဖြန့်ဝေပေးသွား မည့်အစီအစဉ်၊ ဟိုတယ်နှင့်ခရီး သွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တည်းခို ခန်းနှင့် ဟိုတယ်များတွင် ကျန်းမာ ရေးအသိပညာပေး ပို့စတာများ တပ်ဆင်ထားရှိရန်နှင့် သံသယလူနာ များတွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားရန် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွား မည့်လုပ်ငန်းရပ်များကို အသီးသီး ဆွေးနွေး ပြောကြားကြသည်။ ဆက်လက်၍ အစည်းအဝေး သို့ တက်ရောက်လာကြသူများက အထွေထွေဆွေးနွေးမှုများ ဆောင် ရွက်ခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှုနှင့်စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီသည် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနများ၏ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ အမိန့်ညွှန်ကြားချက်၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို လေ့လာသုံးသပ်ပြီး ပြင်ဆင်၊ ပယ်ဖျက် အသစ် ပြဋ္ဌာန်းခြင်းများ၊ ၎င်းဝန်ကြီးဌာနများ၏ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက် များ၊ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို လေ့လာသုံးသပ်အကြံပြုရန်၊ ဆောက်လုပ် ရေးကဏ္ဍ၊ စက်မှုကဏ္ဍ၊ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍနှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍဆိုင်ရာ ဖြစ်ပေါ် တိုးတက်မှုများကို လေ့လာသုံးသပ်အကြံပြုရန်နှင့် ၎င်းဝန်ကြီးဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ကျွမ်းကျင်သူပညာရှင်များ၊ လုပ်ငန်းရှင် များနှင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းကာ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ အဆိုပါကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ရေးရာကဏ္ဍအနေဖြင့် ဖော်ပြလိုက်ရ ပါသည် - (စာတည်းအဖွဲ့)

ဌာနကြီးသုံးခုရဲ့မူဝါဒတွေ၊ နှစ်တိုနှစ်ရှည် စီမံကိန်းတွေ အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ လုပ်ကိုင်နိုင်ခြင်း ရှိ၊ မရှိ ထိန်းကျောင်းစောင့်ကြည့်ရတဲ့ ကော်မတီ ဖြစ်ပါတယ်

အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောမိုးမြင့် (ခ)ဆင်မြူရယ်

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - နန္ဒာဝင်း

အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များ

အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ် ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကော်မတီသည် အမျိုးသားလွှတ်တော်၏ တာဝန်ခွဲဝေမှုအရ ၂၀၁၈ ခုနှစ် မတ်လ ၂၃ ရက်နေ့တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ကော်မတီ သည် အဆိုပါကဏ္ဍများနှင့် ဆက်စပ်သည့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ် နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနများ၏ ဥပဒေ၊ နည်း ဥပဒေ၊ အမိန့်ညွှန်ကြားချက်၊ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများကို လေ့လာသုံးသပ်ပြီး ပြင်ဆင်၊ ပယ်ဖျက် အသစ် ပြဋ္ဌာန်းခြင်းများ ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံ တစ်ခုအတွက် မရှိ မဖြစ်အရေးပါသည့် ကော်မတီတစ်ရပ်လည်း ဖြစ်သည်။

သက်တမ်း ၂ နှစ်ကျော်မှ စတင်ဖွဲ့စည်းတဲ့ ကော်မတီဖြစ်ပါတယ်။ အခြားကော်မတီတွေ နဲ့ နှိုင်းယှဉ်ရင် သက်တမ်းနည်းပေမယ့် အခြားကော်မတီတွေလိုပဲ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ကြိုးစားဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါတယ်။ တိုင်းပြည် တစ်ပြည် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ဖို့ဆိုတာ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ အခြေခံ အဆောက်အအုံနဲ့ မြို့ရောတော့ပါ လျှပ်စစ်မီး ရရှိရမယ်။ နောက်ပြီး နိုင်ငံခြား တိုင်းပြည်တွေက တင်သွင်းနေရတဲ့ စက်မှု ပစ္စည်းတွေ ထုတ်လုပ်နိုင်ရပါမယ်။

လမ်းတွေ ရှိတယ်။ ဒီလမ်းတွေမှာ ဖြတ်သန်း တဲ့ ဦးရေက တိုးလာတယ်။ တိုးလာတဲ့ အလျောက် လမ်းတွေရဲ့အင်ဂျင်နီယာက ဘေးကင်းမှု ရှိရဲ့လား၊ ပြုပြင်မှုရှိရဲ့လား ဆိုတာကို ကော်မတီက စောင့်ကြည့်ပြီး သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီး ဌာနနဲ့ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ဥပဒေကြမ်း အနေနဲ့ တာဝန်ကြီးများ ဥပဒေကို ညှိနှိုင်း ရေးဆွဲနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါကို နိုင်ငံတော်သမ္မတ က လက်မှတ်ရေးထိုးပြဋ္ဌာန်း နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ BOT စနစ်အကောင်အထည်ဖော်နေတဲ့



ဦးစောမိုးမြင့် (ခ) ဆင်မြူရယ် (အမျိုးသား လွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ် နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ)



ဦးမြမင်းဆွေ (အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး)



၁၉-၁၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့က စက်မှုဇုန်ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကော်မတီဝင်များ ရန်ကုန်နိုင်ငံရေးသိပ္ပံကျောင်းမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကော်မတီသည် ပြည်သူများ ကို အကျိုးပြုမည့်မေးခွန်းနှင့် အဆိုများ မေးမြန်းဆောင်ရွက်ရန်၊ ဥပဒေကြမ်း တင်သွင်းရန်၊ မိမိတာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရ သည့် ဝန်ကြီးဌာနများ၏ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက် များ၊ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို လေ့လာသုံးသပ်အကြံပြုရန်၊ ဆောက်လုပ် ရေးကဏ္ဍ၊ စက်မှုကဏ္ဍ၊ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍနှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍဆိုင်ရာ ဖြစ်ပေါ် တိုးတက်မှု များကို လေ့လာသုံးသပ်အကြံပြုရန်နှင့် ဝန်ကြီးဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ကျွမ်းကျင်သူပညာရှင် များ၊ လုပ်ငန်းရှင်များ နှင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းကာ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

နိုင်ငံက စိုက်ပျိုးရေးကို အခြေခံတဲ့ နိုင်ငံဖြစ်တဲ့အတွက် စက်မှုလယ်ယာစနစ်က တိုင်းပြည်အတွက် လိုအပ်ပါတယ်။ ဆောက် လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နဲ့ စွမ်းအင်ကဏ္ဍ တွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောက်လုပ် ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနဲ့ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင် ဝန်ကြီးဌာန စတဲ့ ဝန်ကြီးဌာနသုံးခုရဲ့ မူဝါဒ တွေ၊ နှစ်တိုနှစ်ရှည် စီမံကိန်းတွေကို အချိန် နဲ့ တစ်ပြေးညီ လုပ်ကိုင်နိုင်ခြင်း ရှိ၊ မရှိ ထိန်း ကျောင်းစောင့်ကြည့်ရတဲ့ ကော်မတီ ဖြစ်ပါ တယ်။

ကုမ္ပဏီ ၂၅ ခုကို မိုင်အားဖြင့် ၃၀၂၃ မိုင် ပေးထားပါတယ်။ ကော်မတီအနေနဲ့ ပဲခူး၊ သထုံ၊ မြဝတီ၊ မော်လမြိုင်၊ သံဖြူဇရပ် လမ်း တွေကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးပါတယ်။ BOT အကောင်အထည်ဖော်နေတဲ့ ကုမ္ပဏီတွေရဲ့ တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆောင် ရွက်ပါတယ်။ လမ်းတွေမှာ နေ့စဉ်ဖြတ်သန်း နေတဲ့ ကားစီးရေက များပြားလာပါတယ်။ အဲဒါတွေနဲ့ လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် လမ်းတွေ တံတားတွေရဲ့ ကြံ့ခိုင်မှုနဲ့ တိုးချဲ့ ပြုပြင်သင့်တာတွေကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ပါတယ်။

လျှပ်စစ်မီးရရှိခဲ့ပါတယ်။ အဲဒါကို ကြိုးစား ဆောင်ရွက်ခဲ့တော့ မဂ္ဂိုလ်အနေနဲ့ ၇၈၆ မဂ္ဂိုလ် တိုးတက်ထုတ်လုပ်လာနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်မှာ မြန်မာ တစ်နိုင်ငံလုံးမှာရှိတဲ့ အိမ်ထောင်စုပေါင်းရဲ့ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကို လျှပ်စစ်မီးပေးနိုင်ခဲ့တယ်။ ရေရှည်ရည်မှန်းချက်အနေနဲ့ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ် မှာ တစ်နိုင်ငံလုံးကို လျှပ်စစ်မီးပေးနိုင်ဖို့ ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဒေသခံပြည်သူတွေအနေနဲ့ အခက်အခဲ တွေရှိရင် စုပေါင်းဖြေရှင်းပေးပါတယ်။

အခုလတ်တလောမှာ မြန်မာနိုင်ငံ ဆက်သွယ်ရေးကော်မရှင်ဥပဒေကို ဆောင် ရွက်နေပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ ဆက်သွယ်ရေး ကော်မရှင် ဥပဒေကြမ်းကို ဥပဒေကြမ်း ကော်မတီ ၆၃/၂၀၁၉ အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်အရ ကျွန်တော်တို့ ကော်မတီ ကို လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ပါတယ်။ အမျိုးသား လွှတ်တော်၊ အစိုးရမဟုတ်သော ပြည်တွင်း ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ကော်မတီ၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်ရုံး၊ Myanmar Post and Telecommunications(MPT), Telenor Myanmar Limited, Ooredoo Myanmar Limited နဲ့ Mytel Myanmar Limited တို့က တာဝန်ရှိသူတွေကို ဖိတ်ကြားပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်မှာ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆွေးနွေး ခဲ့ပါတယ်။ ပြင်ဆင်ချက်ဖယားနဲ့ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးမှု မှတ်တမ်းကို အမျိုးသား လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌထံ အစီရင်ခံတင်ပြခဲ့ ပါတယ်။

အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌရဲ့ “ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဥပဒေကြမ်း ကော်မတီသို့ ပေးပို့ပါဆိုတဲ့” မှာကြားချက်အရ ဥပဒေကြမ်းကော်မတီကို လွှဲပြောင်းပေးပို့ခဲ့ ပြီး ဥပဒေကြမ်းကော်မတီက ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၁ သို့



၂၁-၁၀-၂၀၁၈ ရက်နေ့က အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကော်မတီ ဝင်များ ဘားအံ-မြဝတီ-မော်လမြိုင်-ထားဝယ်-မြိတ်-ကော့သောင်းမြို့များသို့ သွားရောက်ကွင်းဆင်းလေ့လာစဉ်။



၁၄-၁၂-၂၀၁၉ ရက်နေ့က အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကော်မတီ ဝင်များ မင်းဘူးနေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး ဓာတ်အားပေးစက်ရုံသို့ သွားရောက်ကွင်းဆင်းလေ့လာစဉ်။

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

ကော်မတီအနေနဲ့ အပတ်စဉ်အစည်းအဝေးတွေ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနတွေကို ဖိတ်ကြားပြီး သိလိုတဲ့ အကြောင်းအရာတွေကို မေးမြန်းပြီး ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ နောက်ဆက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ကဏ္ဍတွေမှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံချင်တဲ့ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းတွေက ကော်မတီကို လာရောက်ဆွေးနွေးတင်ပြတာတွေကို အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးရဲ့ ခွင့်ပြုချက်နဲ့ တွေ့ဆုံပါတယ်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေ၊ စိတ်ပါဝင်စားသူတွေ အားလုံးနားထောင်နိုင်အောင် Debate အစီအစဉ်တွေမှာလည်း ဆွေးနွေးမေးမြန်းတာတွေ ရှိပါတယ်။

ဒါ့အပြင် တစ်နိုင်ငံလုံးမှာရှိတဲ့ လမ်းတွေ၊ တံတားတွေကို ကွင်းဆင်း

ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနတွေကို စောင့်ကြည့်ထိန်းညှိ ကူညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်လို့ ပြောကြားလိုပါတယ်။

ဦးမြမင်းဆွေ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး

ကော်မတီရဲ့တာဝန်ကတော့ ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍတွေနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ ဝန်ကြီးဌာနတွေရဲ့ရည်ရွယ်ချက်တွေ၊ မူဝါဒတွေ၊ အကောင်အထည်ဖော်မှုအပိုင်းတွေ၊ စီမံကိန်းတွေကို သုံးသပ်အကြံပြုပြီး လွှတ်တော်ကို တင်ပြရတဲ့တာဝန် ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပဒေပြုတဲ့အပိုင်းမှာ တံတားကြီးများ ဥပဒေ၊ မြို့ပြနှင့် ဒေသစီမံကိန်းဥပဒေ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆက်သွယ်ရေးကော်မရှင်ဥပဒေတွေကို ဥပဒေကြမ်းကော်မတီရဲ့ တာဝန်ပေးအပ်ချက်အရ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနတွေကို ခေါ်ယူ ကြားနာပြီး ဥပဒေကြမ်းအဖြစ် လွှတ်တော်ကို



၁၁-၂-၂၀၁၉ ရက်က အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီဝင်များ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင် ဝန်ကြီးဌာန(လျှပ်စစ်ကဏ္ဍ)မှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။



၂၀-၅-၂၀၁၈ ရက်က အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီဝင်များ အမှတ်(၂) လောဝီတ ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံသို့ ကွင်းဆင်းလေ့လာကြစဉ်။

စစ်ဆေးတာတွေ ရှိပါတယ်။ နောက်ပြီး လျှပ်စစ်ကဏ္ဍဆိုင်ရာ ရေအားလျှပ်စစ်တို့၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့၊ ဆိုလာစနစ် အကောင်အထည်ဖော်မှုတွေကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးတာတွေ ရှိပါတယ်။ တိုင်ကြားစာတွေ ရောက်လာရင်လည်း ကော်မတီအနေနဲ့ ဖတ်ရှုလေ့လာညှိနှိုင်းပြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌထံ တင်ပြပါတယ်။ တကယ်လို့ လိုအပ်ရင် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးပြီး သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနကို ပြန်လည်တင်ပြပါတယ်။ ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍ အပိုင်းမှာ ဝန်ထမ်းတွေ၊ ပြည်သူတွေအနေနဲ့ နေထိုင်ရေး ခက်ခဲပါတယ်။ ဒါကို နိုင်ငံတော်အစိုးရ အနေနဲ့ ပြည်သူတွေအတွက် အိမ်ရာတွေ ဖော်ဆောင်ပေးဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ အိမ်ရာ လိုဆိုင်ရာမှာ မိုင်ခန့်ရမယ်၊ တန်ဖိုးနည်းရမယ်။ သင့်တင့်လျောက်ပတ်တဲ့ လစာနဲ့ ဝယ်ယူနိုင်မယ့် အိမ်ရာတွေ ဖော်ဆောင်ပေးဖို့ ဆောင်ရွက်နေတာကို ကော်မတီက တွေ့ရှိရပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံအနေနဲ့ အာဆီယံ နိုင်ငံတွေနဲ့ ပေါင်းစပ်တဲ့ ဆက်သွယ်ရေး လမ်းကြောင်းတွေ ရှိပါတယ်။ အဲဒီလို အာဆီယံနိုင်ငံတွေက လမ်းတွေနဲ့ လိုက်လျောညီထွေတဲ့ လမ်းတွေဖြစ်အောင် နိုင်ငံအတွင်းမှာ အဆင့်မြှင့်ဖို့ လိုပါတယ်။ မြို့ရွာအိုးအိမ်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးနဲ့ ညီညွတ်အောင်၊ နိုင်ငံတကာစံနှုန်းတွေနဲ့ ညီညွတ်အောင် အစိုးရက လုပ်ဆောင်နေတာတွေကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍတွေက နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေတဲ့ ရေတိုရေရှည် စီမံကိန်းတွေ အောင်မြင်ရေးအတွက် ကော်မတီအနေနဲ့ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌရဲ့ လမ်းညွှန်ချက်နဲ့အညီ

တင်တဲ့အဆင့်အထိ ကော်မတီက ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အခြားဘူမိကောင်စီဥပဒေ၊ စက်မှုဇုန်ဥပဒေတွေကို ဥပဒေကြမ်းကော်မတီနဲ့ပူးပေါင်းပြီး ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

လက်ရှိမှာ မြန်မာနိုင်ငံ ဆက်သွယ်ရေးကော်မရှင် ဥပဒေတွေကို ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ဒါက ဥပဒေပြုတဲ့အပိုင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကော်မတီရဲ့အစည်းအဝေးတွေ၊ ခေါ်ယူကြားနာမှုတွေ၊ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှုတွေရဲ့ သုံးသပ်အကြံပြုချက်တွေ လွှတ်တော်ကို တင်ပြထားပါတယ်။

ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍမှာ လေ့လာတွေ့ရှိချက်အရ ဆက်လက်ရှိပါတယ်။ မြို့ရွာတွေစနစ်တကျ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ဆိုတဲ့အချက် ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအပိုင်းမှာ လယ်ယာမြေတွေကို အခြားနည်းသုံးစွဲခွင့်မလျှောက်ဘဲ အိမ်ခြံကွက်တွေ

ဖော်ကြပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေအညီ မဟုတ်တဲ့အခါ ပြဿနာရှိပါတယ်။ ဒီအတိုင်းသာမြို့ရွာကြီးထွားမှုတွေကို ဆက်ပြီးခွင့်ပြုနေမယ်ဆိုရင် နောင်အနာဂတ်မှာ စနစ်တကျရှိတဲ့ မြို့ရွာတွေ ဖြစ်လာနိုင်စရာအကြောင်း မရှိပါဘူး။ ဒါတွေကို သက်ဆိုင်ရာအစိုးရအဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တွေအနေနဲ့ ဥပဒေအညီ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်နေပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံမှာ မြို့ပေါင်း ၃၃၀ ရှိပြီး Town Plan ရေးဆွဲပြီးသား မြို့ပေါင်းက ၅၅ မြို့ပေါ်ရှိပါတယ်။ အဲဒီ ၅၅ မြို့ပေါ်ရေးဆွဲပြီးသား စီမံကိန်းတွေကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း မရှိသေးပါဘူး။ ကော်မတီအနေနဲ့ရေးဆွဲပြီး Town Plan တွေကို အကောင်အထည်ဖော်ဖို့နဲ့ မရေးဆွဲသေးတဲ့



၈-၆-၂၀၁၉ ရက်က အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီဝင်များ နေပြည်တော်- မြို့သာ- ငါန်းဇွန်-မန္တလေး-မုံရွာ-ကလေး-ဝ-တမူး-ကလေး-ဟားခါး-ဂန်ဂေါ-ပုတ္တူ-ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့များသို့ သွားရောက်ကွင်းဆင်းလေ့လာကြစဉ်။

မြို့တွေကိုရေးဆွဲဖို့ အကြံပြုခဲ့တာ ရှိပါတယ်။ ဒါက မြို့ပြကဏ္ဍနဲ့ ပတ်သက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ လမ်းတွေနဲ့ပတ်သက်ရင် လမ်းတံတား ဦးစီးဌာနက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေတဲ့ လမ်းတွေ ရှိပါတယ်။ လမ်းမိုင်ပေါင်း ၄၂၃၆၄ မိုင်ရှိပြီး BOT စနစ်နဲ့ ကုမ္ပဏီ ၂၅ ခုက လမ်းမိုင် ၃၀၂၃ မိုင်ကို ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ BOT စာချုပ်တွေက ကောင်းမွန်တဲ့ ပဋိညာဉ်စာချုပ်တွေဖြစ်ဖို့ လိုပါတယ်။ လက်ရှိအခြေအနေအရ ပြည်သူ့နိုင်ငံတော်ရဲ့ အကျိုးစီးပွားအတွက် ပြန်လည်ပြုပြင်ဖို့ အကြံပြုချက်လည်း ရှိပါတယ်။

ကျေးလက်လမ်းနဲ့ ပတ်သက်ရင် တစ်နိုင်ငံလုံးမှာ ကျေးလက်လမ်းမိုင်ပေါင်း ၅၅၅၀၇ မိုင် ရှိပါတယ်။ ဒီလမ်းအားလုံးကို လာမယ့် ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်မှာ ရာသီမရွေး သွားလာနိုင်မယ့် လမ်းတွေဖြစ်ဖို့ ဝန်ကြီးဌာနတွေနဲ့ လျာထားဆောင်ရွက်နေတာ ရှိပါတယ်။ လက်ရှိကလေးမှာ လမ်းမိုင် ၅၉၄၆ မိုင်၊ ၁၀ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းသာ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးနေပါတယ်။ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်မှာ စီမံကိန်းလျာထားချက်အတိုင်းပြီးစီးဖို့ သက်ဆိုင်ရာ ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် ဘဏ္ဍာငွေလျာထားပေးဖို့ လိုအပ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိအတိုင်း လျာထားနေမယ်ဆိုရင် ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်မှာ စီမံကိန်းလျာထားချက်က ဘယ်လိုမှ ပြည့်မီနိုင်မှာ မဟုတ်ပါဘူး။ ဒါကြောင့် လာမယ့်နှစ်တွေမှာ ကျေးလက်လမ်းအပေါ် ပိုပြီးဘဏ္ဍာငွေလျာထားပေးဖို့ ကော်မတီအနေနဲ့ တိုက်တွန်းခဲ့ပါတယ်။

စက်မှုကဏ္ဍနဲ့ပတ်သက်ရင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ ပိုမိုဖိတ်ခေါ်ဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှာ နိုင်ငံပိုင်စက်ရုံပေါင်း ၁၁၂ ခု ရှိပါတယ်။ ၅၇ ခုက ပုဂ္ဂလိကနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ကျန်တဲ့စက်ရုံ ၂၄ ရုံကလည်း အရှုံးတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်နေရတယ်။

အရှုံးပြုတဲ့ အကြောင်းရင်းက စက်စွမ်းအားတွေ ကျဆင်းပြီး ထုတ်လုပ်မှုစရိတ်တွေ မြင့်မားနေတယ်။ ဈေးကွက်မှာရှိတဲ့ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အပိုင်းမှာယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်း မရှိဘူး။ ဈေးကွက်မရှိဘူး။ အဲဒါတွေကို ပုဂ္ဂလိကနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့ (PPP-Public Private Partnership) စနစ်နဲ့ စက်ရုံတွေကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ဖို့ ကော်မတီအနေနဲ့ အကြံပြုထားပါတယ်။

လျှပ်စစ်ကဏ္ဍဆိုင်ရာ ပြီးခဲ့တဲ့ရက်တွေက တစ်နိုင်ငံလုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှုရဲ့ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြည့်မီသွားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ထုတ်လုပ်မှုအတိုင်းအတာကို လေ့လာကြည့်မယ်ဆိုရင် ၅၆၅၃ မဂ္ဂါဝပ် ထုတ်လုပ်နိုင်တဲ့အထဲမှာ ရေအားလျှပ်စစ်က ၃၂၆၂ မဂ္ဂါဝပ်၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့က ၂၁၅၄ မဂ္ဂါဝပ်၊ ကျောက်မီးသွေးကမဂ္ဂါဝပ် ၁၂၀ နဲ့ ဒီဇယ်က ၁၂၇ မဂ္ဂါဝပ် ထုတ်လုပ်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ စွမ်းအင်ကဏ္ဍမှာ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနက ကုန်းတွင်းပိုင်းမှာ ထုတ်လုပ်နေတဲ့ ရေနံစည်ပမာဏ ၆၃၀၀ ရှိပါတယ်။ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှာ ရေနံလက်ယက်တွင်းဥပဒေနဲ့မညီဘဲ လက်ယက်တွင်းတွေက ထုတ်လုပ်နေတဲ့ ရေနံစည်ပေါင်းက ပုံမှန်ထွက်တဲ့ ၆၃၀၀ ထက်မကရှိနေပါတယ်။ ဒါတွေကို တရားဝင် ထုတ်လုပ်နိုင်ဖို့ လိုအပ်တဲ့ အစီအမံတွေ ရေးဆွဲပြီး ပြည်နယ်နဲ့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တွေကို အကြံပြုထားတာ ရှိပါတယ်။ ရေနံလက်ယက်တွင်း တူးဖော်ထုတ်လုပ်တဲ့ ဒေသတွေမှာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ မီးဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး၊ မှုခင်းကျဆင်းရေး၊ ရေနံလက်ယက်တွင်း ဥပဒေနဲ့အညီ ဆောင်ရွက်ရေး၊ အကတိလိုက်စားမှု ပပျောက်ရေးတွေကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်နဲ့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တွေနဲ့ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့ တိုက်တွန်းထားပါတယ်။

ရေနံရှာဖွေရေးအပိုင်းမှာ ကုန်းတွင်းလုပ်ကွက် ၂၅ ကွက်ကို နိုင်ငံခြားရေနံကုမ္ပဏီ ၁၇ ခုက ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ကမ်းလှန်လုပ်ကွက် ၁၆ ကွက်ကို နိုင်ငံခြားရေနံကုမ္ပဏီ ၁၈ ခုက အစိုးရနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ရေနံရှာဖွေရေးလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။

ကော်မတီအနေနဲ့ နိုင်ငံတော်ရဲ့ ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍ၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌရဲ့ ခွင့်ပြုချက်နဲ့ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနတွေ၊ အစိုးရအဖွဲ့တွေနဲ့ ကိုယ်စွမ်းညာဉ်စွမ်းရှိသမျှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ပြည်သူတွေအနေနဲ့ ကော်မတီကို အကြံပြုတိုက်တွန်းလိုတာတွေရှိရင်ပေးပို့လို့ ရပါတယ်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာအထူးကိုယ်စားလှယ်နှင့်တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေသည် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Ms. Christine Schraner Burgener နှင့် အဖွဲ့ကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Ms. Christine Schraner Burgener နှင့် အဖွဲ့အား တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

တွေ့ဆုံစဉ် UNDP/UNHCR တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် နည်းပညာ ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ (TWG) တို့က အဖွဲ့များဖွဲ့စည်းကာ ရခိုင်ပြည်နယ်မှ နေရပ်စွန့်ခွာသွားသူများ ပြန်လည် လက်ခံရေးအတွက် အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ရခိုင်ပြည်နယ် ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ UNDP/UNHCR တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်၊ မောင်တောဒေသရှိကျေးရွာ ၄၅ ရွာသို့ ကွင်းဆင်းကာ ဒေသခံပြည်သူများ၏ လိုအပ်ချက်များအပေါ် မေးမြန်း၍ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ပြန်လည်လက်ခံရေး လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့အစည်းများက သိရှိ

လိုပါက ဌာနအနေဖြင့် တာဝန်ခံ ဆောင်ရွက်မည့်သူများနှင့် ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်ရမည့် အခြေအနေ၊ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့နှင့်ပူးပေါင်းကာ နိုင်ငံသား စိစစ်ခံရမည့်သူ၏ သက်သေခံ ကတ်ပြား (NV Card) ကိုင်ဆောင်ခြင်း ၏ အကျိုးကျေးဇူးများကို ဒေသခံ ပြည်သူများ နားလည်သဘောပေါက် ရေးအတွက် အသိပညာပေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ NV Card မှ အချို့အချက်အလက်များကို အပြု သဘောဆောင်သည့် အချက်များဖြင့် ပြန်လည်ပြင်ဆင် အစားထိုး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ NV Card သည် ရခိုင်ပြည်နယ် အပါအဝင် တစ်နိုင်ငံ လုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ထုတ်ပေးနေမှု နှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးလုပ်ငန်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ NV Card ကိုင်ဆောင်သူများကို ၎င်းတို့၏ နိုင်ငံသားအရည်အချင်းနှင့် ကိုက်ညီ

သည့် ကိုင်ဆောင်သင့်သည် ကတ်ပြား တစ်မျိုးမျိုး ထုတ်ပေးဆောင်ရွက် ပြီးစီးမှု၊ ယခင်က အမျိုးသား မှတ်ပုံတင် ကတ်ပြား (သုံးခေါက်ချိုး)ကိုင်ဆောင် သူများအနေဖြင့် NV Card ကိုင်ဆောင် ရန်မလိုဘဲ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး လုပ်ငန်းအတွက် တိုက်ရိုက် လျှောက်ထားကာ ကိုင်ဆောင်သင့် သည့် ကတ်ပြားတစ်မျိုးမျိုး ထုတ်ပေး နိုင်မည့်အခြေအနေ၊ မည်သည့် ကတ်ပြားမျှ ကိုင်ဆောင်ထားခြင်း မရှိသူများအတွက် ဥပဒေအရ NV Card ကိုင်ဆောင်၍ နိုင်ငံသားစိစစ်ဆေး ခံရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ကိုင်ဆောင်သင့်သည့် ကတ်ပြားတစ်မျိုးမျိုး ထုတ်ပေးနိုင်ရေး အတွက် မြန်မြန်ဆန်ဆန် ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်မည့် အစီအစဉ်များ၊ ဝန်ထမ်း များနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ ပူးပေါင်းကာ Mobile Team အဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်း၍ စစ်တွေမြို့ရှိ IDP စခန်း

များ၌ ဖွား/သေစာရင်း၊ ကျောင်းသူ/ ကျောင်းသားများစာရင်း၊ အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်းများ ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ပေးမှုနှင့် NV Card ထုတ်ပေးနေမှုများ၊ မိမိတို့ အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ NGO၊ INGO ၊ CSO များက ဒေသခံပြည်သူ

များ သိရှိနားလည် သဘောပေါက် စေရေးအတွက် ပြန်လည်မျှဝေ ရှင်းလင်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မှုများ၊ ကုလသမဂ္ဂ အထူးကိုယ်စားလှယ် အနေဖြင့် ယင်းလုပ်ငန်းစဉ်အောင်မြင် ရေးအတွက် ကောင်းမွန်သော အကြံဉာဏ်များဖြင့် ပံ့ပိုးကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးမည့် အစီအစဉ်၊ ရခိုင်

ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော် အစိုးရ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များအပေါ် သိရှိနားလည် အသိအမှတ်ပြုမှုနှင့် ဆက်လက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည့် အစီအစဉ်များကို အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး လူငယ်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
လူငယ်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော်ရှိ မင်္ဂလာသီရိဟိုတယ်၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး လူငယ်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်ကြသူများနှင့် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

လူငယ်အဖွဲ့များအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည် အရေးကြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် လူငယ်များ ကိုယ်တိုင်ပါဝင် ရေးဆွဲထားသော လူငယ်ရေးရာမူဝါဒ ပေါ်ပေါက်ပြီးဖြစ်ရာ မဟာဗျူဟာစီမံကိန်းကိုလည်း ရေးဆွဲပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသတစ်ခုနှင့် တစ်ခု အခြေအနေများ၊ လိုအပ်ချက်များမတူညီကြသည့်အတွက် လူငယ်များအနေဖြင့် ကိုယ့်ဒေသအတွက် အကောင်းဆုံးအခြေအနေကို ဖန်တီးနိုင်အောင် ကဏ္ဍ

(၁၆) ရပ် ထည့်သွင်းထားပါကြောင်း၊ ဒေသတစ်ခုချင်းရှိ လူငယ်များအနေဖြင့် တစ်စုတစ်ဖွဲ့တည်းသာမက လူငယ်အဖွဲ့များအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ရေရှည်တည်တံ့မှုရှိသော လုပ်ငန်းစဉ်များအတွက် မူဝါဒ၊ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ မဟာဗျူဟာ၊ စီမံချက်များဖြင့် စနစ်တကျ ပံ့ပိုးလျက် ရှိကြောင်း၊ လူငယ်များ ပါဝင်ရေးဆွဲခဲ့သော လူငယ်ရေးရာ မဟာဗျူဟာ အကောင် အထည်ဖော်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အပြန်အလှန် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးအဖြေရှာကြပြီး

စိန်ခေါ်မှုများကို ကျော်လွှားနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ ညှိနှိုင်းစရာများ များစွာရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လူငယ်များသည် ဒီမိုကရေစီ အဆင့်အတန်းကို မြှင့်တင်နိုင်သူများဖြစ်ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီ အဆင့်အတန်းသည် မျှတသော ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်ခြင်း၊ ပြည်သူ့ဆန္ဒအရ ပေါ်ပေါက်လာသော ပြည်သူ့အစိုးရ၏ ဆောင်ရွက်မှုများသည် ပြည်သူ့အကျိုးကို ဆောင်ရွက်ခြင်း ရှိ မရှိ စောင့်ကြည့် ထိန်းကျောင်းပေးနိုင်ခြင်း၊ ပြည်သူများသည် နိုင်ငံ၏ အရေးကို စိတ်ပါဝင်စားခြင်း၊ အစိုးရ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များတွင် ပြည်သူများ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်နိုင်မှု အားကောင်းခြင်းနှင့် ဥပဒေဘောင်အတွင်းမှ လွတ်လပ်မှုရှိခြင်းတို့အပေါ် မူတည်ကြောင်း။

အပြောင်းအလဲများသည် ရေရှည်ဆောင်ရွက်ရမည်

လူငယ်အားလုံးက စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် ဒီမိုကရေစီအဆင့်အတန်းကို မြှင့်တင်အမြစ်တွယ်အောင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ လူငယ် များအနေဖြင့် မိမိတို့ ဖြတ်သန်းရမည့် အချိန်အကန့်အသတ်ကို ဥပဒေဘောင် အတွင်းမှ အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုတတ်ရန်လိုပါကြောင်း၊ လူငယ်မူဝါဒနှင့် ပတ်သက်၍ မဟာဗျူဟာအရ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် လူငယ် ရေးရာကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ခရိုင်အဆင့်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဆက်လက် ဖွဲ့စည်းသွားမည်ဖြစ်ရာ လူငယ်များအနေဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း၊ လူငယ်များအနေဖြင့် တာဝန်ဆောင်ရွက်ချက်ဖြင့် မဆောင်ရွက်ဘဲ အမြော်အမြင်ရှိစွာ စဉ်းစားဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ အပြောင်းအလဲများသည် အချိန်ယူရပြီး ရေရှည်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သော ကြောင့် စိတ်ရှည်သည်းခံ၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း၊ အစိုးရ အနေဖြင့် မည်သည့်လူငယ်များကိုမဆို တန်ဖိုးထားပါကြောင်းနှင့် ချန်လှပ် ထားခြင်းမရှိဘဲ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် အသင့်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

လူငယ်နှင့် ရွေးကောက်ပွဲ၊ လူငယ်နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေးမည်

အဆိုပါ လူငယ်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ သုံးရက်ကြာ ကျင်းပ သွားမည်ဖြစ်ပြီး နီးနှောဖလှယ်ပွဲကာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံရှိ အရပ်ဘက် လူမှု အဖွဲ့အစည်းများကို စနစ်တကျဖွဲ့စည်း တည်ထောင်ခြင်းဆိုင်ရာ သုတေသန စာတမ်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကောင်းမွန်သောအုပ်ချုပ်ရေး မြှင့်တင်နိုင်မည့် နည်းလမ်းကောင်းများ စာတမ်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်ရေးရာ ရေးဆွဲမှုဖြစ်စဉ်၊ လူငယ်နှင့် ရွေးကောက်ပွဲ၊ လူငယ်နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာများကို ဆွေးနွေး ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်း BBC Media Action မှ တာဝန်ရှိသူများအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်း သည် BBC Media Action မှ တာဝန်ရှိသူများအား ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ)



တွေ့ဆုံစဉ် BBC Media Action ၏ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အစီအစဉ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြ သည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင် ဟိုပန်မြို့တွင် ကျင်းပသည့် ‘ဝ’ တိုင်းရင်းသားများ၏ (၄၄) ကြိမ်မြောက် စုပေါင်းနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈

‘ဝ’ တိုင်းရင်းသားများ၏ (၄၄) ကြိမ်မြောက် စုပေါင်းနှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီတွင် ‘ဝ’ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း ဟိုပန်ခရိုင် ဟိုပန်မြို့၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ‘ဝ’ တိုင်းရင်းသားများ၏ (၄၄) ကြိမ်မြောက် စုပေါင်း နှစ်သစ်ကူး ပွဲတော် မှန်ဦးဆိုင်ဘုတ်ဖွဲ့ပွဲအခမ်းအနားကို ကျင်းပရာ တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်၊ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်၊ အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော်ကျော်ထွန်း၊ ‘ဝ’ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းဦးစီးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ထွန်းလူ (ခ) ဦးဒီတီ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျင်ဝမ်း၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစံအောင်တို့က မှန်ဦးဆိုင်ဘုတ်ကို ဖွဲ့စည်းပေးသည်။

ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်နေသော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် အားလုံးပူးပေါင်းပါဝင်

အခမ်းအနား၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်က အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် တိုင်းရင်းသားများ၏ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်၊ အမျိုးသားနေ့၊ ကောက်သစ်စားပွဲ၊ နေ့ထူးနေ့မြတ်စသော အခမ်းအနားများကို တစ်နှစ်ထက် တစ်နှစ် ပိုမိုစည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပကြသည်ကို တွေ့မြင်ရ၍ နိုင်ငံတော် အစိုးရအနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားများ၏ မွေးရာပါအခွင့်အရေးများ ဆောင်ရွက်ပေး သည့်အပြင် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲများ ကိုယ်တိုင်တက်ရောက်ခြင်း၊ သဝဏ်လွှာပေးပို့ခြင်း၊ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ တစ်နှစ် ထက်တစ်နှစ် ပိုမိုထောက်ပံ့ ပေးခြင်းတို့ဖြင့် အားပေးမှုများကို တွေ့မြင်ကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အခမ်းအနား ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဒေသတွင်းတရားဥပဒေစိုးမိုးကာ အေးချမ်းသာယာမှု ရှိမှသာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး နယ်မြေအေးချမ်းမှုမရှိပါက ဒေသခံများ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှု နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ကူညီထောက်ပံ့မှုကို ရရှိသော်ငြားလည်း အကောင်အထည်ဖော်ရန် ခက်ခဲမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မငြိမ်းချမ်းခြင်း၏ ဆိုးကျိုး နှင့် ငြိမ်းချမ်းခြင်း၏ ကောင်းကျိုးရလဒ်ကို ဒေသခံများကိုယ်တိုင်ခံစားရသူများ ဖြစ်ကြ၍ နားလည်သိရှိပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် နိုင်ငံတော်က အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသော ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် အားလုံးပူးပေါင်းပါဝင်ကြရန်လိုအပ်ကြောင်း။

‘ဝ’ တိုင်းရင်းသားများ အများစုနေထိုင်ကြသော မြန်မာနိုင်ငံအရှေ့ မြောက်ပိုင်းဒေသသည် ရာသီဥတုကောင်းမွန်ပြီး မြေသယံဇာတပေါများသည့် ဒေသတစ်ခုဖြစ်၍ နယ်မြေဒေသအေးချမ်းပြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ ယခု ထက်ကောင်းမွန်လာပါက ဒေသခံများ စီးပွားရေး တစ်ဟုန်ထိုးတိုးတက်ကာ ကြွယ်ဝချမ်းသာလာမည်ဖြစ်၍ နိုင်ငံတော်က အားကိုးအားထား ပြုရသော ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ တိုင်းရင်းသားတစ်ခုဖြစ်လာရန် ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံတော်ကြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိမှသာ တိုင်းရင်းသားတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်၍ ‘ဝ’ တိုင်းရင်းသားများက ကျရာကဏ္ဍမှ အခြားသော ညီနောင်တိုင်းရင်းသားများနှင့် အတူ ငြိမ်းချမ်းရေးအမြန်ဆုံးရရှိနိုင်ရေးအတွက် စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ကြစေလိုပါကြောင်း။

‘ဝ’ နယ်မြေမြောက်ပိုင်း အနောက်ဘက်ခြမ်းကျေးရွာများတွင် ယနေ့တိုင်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ ‘ဝ’ တိုင်းရင်းသားများ၏ (၄၄) ကြိမ်မြောက် စုပေါင်း နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် မှန်ဦးဆိုင်ဘုတ်ကို ဖွဲ့စည်းပေးပေးပေးခဲ့သည်။

နီးဒေါင်းလန်းကြီးများဖြင့် လက်ရည်တစ်ပြင်တည်း စားသောက်ကြခြင်း၊ အိမ်မှု ကိစ္စ ရွာမှုကိစ္စများ၌ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ပိုင်းဝန်းကူညီပေးခြင်းတို့သည် ‘ဝ’ လူမျိုး များ၏ လေ့ထုံးစံ အမူအကျင့် ကောင်းများဖြစ်၍ ယနေ့အထိ မျိုးရိုးစဉ်ဆက် ထိန်းသိမ်းနေသည်ကို သိရသဖြင့် ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲစေလိုပါကြောင်း၊ စာပေ ယဉ်ကျေးမှုသည် လူမျိုး၏ အသက်ဖြစ်၍ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ မပျောက်ပျက် ရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားစာပေကို အစိုးရစာသင်ကျောင်းများတွင် တရားဝင် သင်ကြားခွင့်ရရန် နေ့စား လစား တိုင်းရင်းသားစာပေသင်ကြားရေး အထောက် အကူပြု Teaching Assistant နှင့် တိုင်းရင်းသား ဘာသာသင်ကြားပေးသည့် Language Assistant ဆရာ ဆရာမများ ခန့်ထားနိုင်ရန်နှင့် ကျောင်းသုံး ပုံနှိပ် စာအုပ်များ ရရှိရေးတို့အတွက် ဝန်ကြီးဌာနက ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးသကဲ့သို့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပွဲတော်အခမ်းအနားများ ကျင်းပရာ၌ ခွင့်ပြုချက်များ၊ ရန်ပုံငွေ လိုအပ်ချက်များကို ဥပဒေနှင့်အညီရရှိရန် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေပါကြောင်း၊ ‘ဝ’ တိုင်းရင်းသားများကလည်း မိမိတို့၏အကျိုးအမြတ်ကို စောင့်ထိန်းကြပြီး ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုကို မြှင့်တင်ကြရန်နှင့် ဓလေ့ထုံးတမ်းစဉ်အလာများ ကာကွယ်စောင့်ထိန်းကြပါရန် ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်၊ အရှေ့မြောက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော်ကျော်ထွန်းနှင့် ‘ဝ’ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းဥက္ကဋ္ဌ ကိုယ်စားအဖွဲ့ဝင် ဦးခွန်ကျော်တို့က နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဟိုပန်မြို့နယ် ‘ဝ’ တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ ရှမ်းတိုင်းရင်းသား ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ ကချင်တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ မြောက်ဦးတိုင်းရင်းသား ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ ကိုးကန့်တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ လီဆူတိုင်းရင်းသား ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့နှင့် လားဟူတိုင်းရင်းသား ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့တို့က ရိုးရာ

ယဉ်ကျေးမှုအကလုများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည်။

ပွဲတော်ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များအား ပံ့ပိုးငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ချီးမြှင့်

ထို့နောက် ပွဲတော်ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များအား ပံ့ပိုးငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ချီးမြှင့်ပေးခြင်း အစီအစဉ်ကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်က ‘ဝ’ တိုင်းရင်းသားများ စုပေါင်းနှစ်သစ်ကူး ပွဲတော် ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ၊ ဟိုပန်မြို့နယ် ‘ဝ’ စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ လားရှိုး ‘ဝ’ စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့တို့ကိုလည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ လင်းထွဋ်က ရှမ်းစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ ကချင်စာပေ နှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ကိုလည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်က ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ‘ဝ’ စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ မြောင်ဇီး စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့ကိုလည်းကောင်း၊ အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော်ကျော်ထွန်း က တန့်ယန်းမြို့နယ် ‘ဝ’ စာပေ နှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ ဘင်ခရာတိုင်းရင်းသားအဖွဲ့ကိုလည်းကောင်း၊ ‘ဝ’ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းဦးစီးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ကိုယ်စား အဖွဲ့ဝင် ဦးခွန်ကျော် က ကိုးကန့် စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ ပန်လုံမြို့ ‘ဝ’ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့တို့ကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျင်ဝမ်းက လီဆူစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ‘ဝ’ စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့တို့ကိုလည်းကောင်း၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစံအောင်က လားဟူစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ ဗမာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့တို့ကို လည်းကောင်း ပံ့ပိုးငွေနှင့် ဂုဏ်ပြု ဆုငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ‘ဝ’ ရိုးရာ “အေးဟာဟာ” သီချင်းဖြင့် စုပေါင်းသီဆိုပြသည့် အစီအစဉ်တွင် တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူ များနှင့်အတူ ပါဝင်အားပေးခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

မူဆယ်မြို့တွင် နိပယ်ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခြင်းမှ ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရန် အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်

မူဆယ် ဇန်နဝါရီ ၂၈

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မူဆယ် မြို့နယ်စပ်ဒေသတွင် နိပယ်ကိုရိုနာ ဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခြင်းမရှိစေရန် အတွက် ကြိုတင်ကာကွယ်မှုများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်မှု နှင့်ပတ်သက်၍ ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက မူဆယ်မြို့ စုပေါင်းခရိုင်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ခရိုင်အုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဦးလှိုင်စိုးသန့်၊ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်း ကျော်သိန်း၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးကိန်မိုင်၊ မူဆယ် မြို့ရှိ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မူဆယ် မြို့နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေး မှူးများ၊ ပရဟိတ အသင်းအဖွဲ့များ နှင့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေး မှူးတို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် မူဆယ်မြို့ နယ်စပ်ဒေသသည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် နှင့်ပတ်သက်၍ ကူးစက်လာရန် လွယ်ကူသည့် မြို့ဖြစ်သည့်အတွက် ကြိုတင်ကာကွယ် တားဆီးနိုင်ရန် နယ်စပ် ဂိတ်ပေါက်များတွင် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုများ ထိရောက် စွာ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန်လိုအပ်သည့် ဝန်ထမ်းများ ပိုမိုဖြည့်ဆည်းထားခြင်း နှင့် စစ်ဆေးရေးကိရိယာ သာမိုမီသာ များကိုလည်း ပြည့်စုံစွာ အချိန်မီပိုမို ဝယ်ယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အသိ ပညာပေးဟောပြောခြင်း၊ လက်ကမ်း စာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခြင်း၊ နှာခေါင်းစည်းများကို အခမဲ့ ဖြန့်ဝေ ပေးခြင်းလည်း ရက်ပိုင်းအတွင်း အချိန်မီ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ပြည်သူလူထု စိုးရိမ်မည့် သတင်းမှားများ ပျံ့နှံ့ပါက သတင်း အမှန်ဖြင့် ချက်ချင်းပြန်လည်ချေပ နိုင်ရန်အတွက် မူဆယ်မြို့၌ ဖြစ်ပျက် နေသည့် သတင်းမှန်များကို ဖြန့်ဝေ ပေးရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဆွေးနွေးကြသည်။

ဆက်လက်၍ မူဆယ်မြို့တွင် လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးခြင်း ကိရိယာပစ္စည်းများ ပိုမိုဖြည့်ဆည်း နိုင်ရန်အတွက် ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးလှိုင်စိုးသန့်က အလှူငွေကျပ် ၁၀ သိန်း၊ ဦးစိန်ဝင်း၏ ညီများမှ ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း၊ မူဆယ်မြို့ လူမှုကရုဏာ အသင်းမှ နှာခေါင်းစည်းများ လှူဒါန်း ကြကြောင်း သိရသည်။

ဆလိုင်းဗန်ရိုးထန်(ပြန်/ဆက်)

ညောင်ရွှေဆေးရုံတွင် ဆေးကုသမှုယူသည့် တရုတ်နိုင်ငံသူများ နိပယ်ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် လက္ခဏာမဟုတ်ကြောင်း သိရ

ညောင်ရွှေ ဇန်နဝါရီ ၂၈

ညောင်ရွှေမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောနှင့် ဖျားနာမှုကြောင့် ဆေးကုသမှုယူလျက်ရှိသည့် တရုတ်နိုင်ငံသူတစ်ဦးမှာ ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုများအရ ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်လက္ခဏာမဟုတ်ကြောင်း မြို့နယ်ကုသရေးနှင့် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာကောင်းမြတ်က ပြောသည်။

ဆေးကုသမှုယူလျက်ရှိသည့် အဆိုပါလူနာသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်း စမ်းသပ်စစ်ဆေးချက်အရ သွေးပေါင်ချိန် ၁၁၀/၇၀၊ ခန္ဓာကိုယ်အပူချိန် ၉၇ ဒီဂရီ ၅ ဖာရင်ဟိုက်နှင့် နှလုံးခုန်နှုန်း ၅၅ ရှိကြောင်း၊ ဝမ်းလျှောနှင့် ဖျားနာမှုမှာလည်း ဆက်လက်ဖြစ်ပွားခြင်းမရှိဘဲ ကျန်းမာလျက်ရှိပြီး အစားအစာများလည်း စားသောက်နိုင်ကြောင်း၊ နိပယ်ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် လက္ခဏာမဟုတ်ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

မူဆယ်ဆေးရုံတွင် နိပယ်ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူနှစ်ဦး ရောက်ရှိသည်ဟူသောသတင်း မမှန်ကန်

မူဆယ် ဇန်နဝါရီ ၂၈

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်မြို့ ပြည်သူ့ ဆေးရုံသို့ နိပယ်ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ နှစ်ဦး ရောက်ရှိနေသည်ဟူသောသတင်းသည် သတင်းမှားသာဖြစ်ကြောင်း မူဆယ်မြို့ ပြည်သူ့ ဆေးရုံမှ သိရသည်။

အဆိုပါ သာမန်ဖျားနာသူ လူနာ နှစ်ဦးသည် ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်က တရုတ်နိုင်ငံဘက်မှ မူဆယ် မြို့သို့ ဝင်ရောက်လာခြင်းဖြစ်သည်။ မူဆယ်မြို့သို့ ရောက်ရှိလာပြီးနောက် ဖျားနာခြင်းနှင့် ပတ်သက် ပြီး နိပယ်ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရခြင်း ရှိ မရှိကို မူဆယ်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံမှ တာဝန်ရှိ သူများက စောင့်ကြည့်ခဲ့ရာ နိပယ်ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရခြင်းမဟုတ်ဘဲ သာမန်ဖျားနာခြင်းသာ ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ က ၂၄ နာရီ စောင့်ကြည့်လျက်ရှိကြောင်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းကျော်သိန်း က ပြောသည်။

ဆလိုင်းဗန်ရိုးထန်(ပြန်/ဆက်)

ကျောပိုးမှ

ပွဲကောင်းတစ်ပွဲ ဖြစ်လာမည်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။ AFC ဖြိုင်ပွဲမှာ ဝင်ကစား တာ ပထမဆုံးအတွေ့အကြုံလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ပိုင်းမှာလည်း ဒီထက် ပိုတိုးတက်လာအောင် ကြိုးစားသွားပါမယ်”ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

ရန်ကုန်အသင်းနှင့် အင်ဒရာအသင်းတို့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက် (ယနေ့) ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ ရန်ကုန် အသင်းသည် ပထမအကျော့ အဝေးကွင်းပွဲတွင် ခြောက်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရ ထားသောကြောင့် ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ရန် သေချာသလောက်ရှိနေသည်။

ညီမြတ်သော်တာ

နိုဗယ်ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် သေဆုံးသူ ၁၀၆ ဦးအထိ မြင့်တက်လာပြီး ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၄၅၁၅ ဦးအထိရှိ

ပေကျင်း ဇန်နဝါရီ ၂၈

နိုဗယ်ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကြောင့် လူပေါင်း ၁၀၆ ဦးသေဆုံးပြီးနောက် တရုတ်နိုင်ငံသားများကို ပြည်ပသို့ ခရီးသွားလာခြင်းများ မပြုလုပ်ဘဲရွှေ့ဆိုင်းရန် တိုက်တွန်းပြောကြားလိုက်သလို တခြားနိုင်ငံအစိုးရများကလည်း ရောဂါပျံ့နှံ့မှုကူးစက်နေသည့်နေရာမှ သူတို့၏ နိုင်ငံသားများကို ပြန်လည်ခေါ်ယူရေး အလျင်အမြန်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း နိုင်ငံတကာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်က ဖော်ပြသည်။

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ရောဂါသည် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ အရှင်အသေကြိုက်သလို ဝယ်ယူရရှိနိုင်သည့် ဝူဟန်သားငါးဈေးမှ စတင်ဖြစ်ပွားလာပြီး တရုတ်နိုင်ငံတစ်ဝန်းသမ္မတ ခရီးသွားလာခွင့် ထိန်းချုပ်ထားသည့်တိုင် အခြားနိုင်ငံ တစ်ဒါဇင်ထက်မနည်းကူးစက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း ကျွမ်းကျင်သူများက သုံးသပ်ထားကြသည်။

တရုတ်နှစ်သစ်ကူးရာသီတွင် ဝူဟန်ဗိုင်းရပ်စ်ပျံ့နှံ့ခြင်းကို ထိန်းချုပ်သည့်အနေဖြင့် တရုတ်အာဏာပိုင်များသည် လွန်ခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်က ဝူဟန်မြို့နှင့် ဟုဘေးပြည်နယ် အလယ်ပိုင်းရှိ အခြားမြို့အတော်များကို အလုပ်ပိတ်ခဲ့ရာ လူဦးရေ သန်း ၅၀ ခန့် ပိတ်မိခဲ့သည်။

ထို့အပြင် တရုတ်နိုင်ငံသည် နိုင်ငံတကာနှင့် ပြည်တွင်းခရီးသွားလာမှုများကို တားမြစ်ပိတ်ပင်ခဲ့သည်။ ထို့အတူ ပြည်တွင်းခရီးသွားလာမှုများတွင်လည်း ကန့်သတ်ချက်များ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

သို့သော်လည်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပြီး လူသေဆုံး



ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရခြင်း ရှိ မရှိ စစ်ဆေးနေစဉ်။

လာကာ ၄၅၁၅ ဦးအထိ ရောဂါရှိလာပြီး နောက်ထပ် ကြောင်း အတည်ပြုချက်စောင့်ဆိုင်းနေရသည့် အခြေအနေ သံသယရှိသူ ၇၀၀၀ မှာလည်း ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရ တွင်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အေအက်ဖ်ပီ

နယူးဇီလန်ဝန်ကြီးချုပ် စက်တင်ဘာလတွင် ရွေးကောက်ပွဲပြုလုပ်ရန် ကြေညာ

ဝယ်လင်တန် ဇန်နဝါရီ ၂၈

နယူးဇီလန်ဝန်ကြီးချုပ် ဂျက်ဆင်ဒါ အာဒန်က စက်တင်ဘာလတွင် ရွေးကောက်ပွဲပြုလုပ်ရန် ကြေညာလိုက်ရာ သူ့အနေဖြင့် နိုင်ငံတကာတွင် ကျော်ကြားပြီး ဩဇာတိက္ကမ ကြီးမားသော်လည်း ပြည်တွင်းတွင် ထောက်ခံမှု အပြည့်အဝ ရမရ မကျိန်းသေ သေးကြောင်း နိုင်ငံတကာသတင်း တစ်ရပ်တွင် ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်က ဖော်ပြလိုက်သည်။

နိုင်းငံရေးသဘောတရားတွင် ဗဟိုလက်ဝဲယမ်း ခေါင်းဆောင်ဖြစ်သည့် နယူးဇီလန်ဝန်ကြီးချုပ်က ၎င်း၏ ဒုတိယသုံးနှစ်သက်တမ်းကို ရရှိရေးကြိုးစားနေချိန် ကီဝီအိမ်ရာ စီမံကိန်းကို စက်တင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင် လူထုသဘောထားစစ်တမ်း ကောက်ယူမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

နယူးဇီလန်ပြည်သူများက မိမိကို ဆက်လက်ထောက်ခံရန်နှင့် အစိုးရ၏ လက်ရှိသွားနေသည့် ဦးတည်ချက်

အမေရိကန်သမ္မတနှင့် တူရကီသမ္မတတို့ ဒေသတွင်းအခြေအနေများ ဆွေးနွေး

အစ္စတန်ဘူလ် ဇန်နဝါရီ ၂၈

တူရကီသမ္မတ ရီဆတ်တေရစ်အာဒိုဂန်နှင့် အမေရိကန်သမ္မတဒေါ်နယ်ထရမ် တို့သည် ဆီးရီးယားနှင့် လစ်ဗျားတို့ရှိ အခြေအနေများကို ဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း တူရကီနိုင်ငံ၏ ဆက်သွယ်ရေးဌာနက ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကိုလည်း အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း ဆယ်သွယ်ရေးဌာနက သတင်းထုတ်ပြန်သည်။ ဆီးရီးယားနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်း အီဒလစ်ပြည်နယ်တွင် ဆီးရီးယားအစိုးရ၏ ရက်စက်သည့် ထိုးစစ်ကို ရပ်တန့်ပေးနိုင်ရေး အပြည့်ပြည့်ဆိုင်ဆိုင်ရာအပိုင်းအပိုင်းမှ ဖိအား ပေးရန် အစောပိုင်းကာလတွင် တူရကီသမ္မတ အာဒိုဂန်က တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ အီဒလစ်ပြည်နယ်မှ လူပေါင်း ၄၀၀၀၀ မှာ တူရကီနယ်စပ်သို့ ဦးတည်ထွက်ပြေးလာကြကြောင်း အာဒိုဂန်က ပြောကြားခဲ့သည်။

အီဒလစ်ပြည်နယ်သည် သူပုန်များနောက်ဆုံးခြေကုပ်ယူရာ ဒေသလည်း ဖြစ်သည်။ မစ္စတာအာဒိုဂန်သည်လတ်တလော၌ လစ်ဗျားနိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် ပြည်တွင်းစစ်အခြေအနေကိုစိုးရိမ်မိကြောင်း၊ လစ်ဗျားနိုင်ငံ ၏အခြေအနေကြောင့် အယ်ကိုင်းဒါနှင့် အိုင်အက်စီတို့ကဲ့သို့သော အကြမ်းဖက် အုပ်စုများ ထကြွလာနိုင်ကြောင်းပြောကြားခဲ့သည်။

လစ်ဗျားနိုင်ငံတွင် ကုလသမဂ္ဂက အသိအမှတ်ပြုထားသည့် အစိုးရနှင့် လစ်ဗျားအမျိုးသားတပ်ဖွဲ့တို့အကြား တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားနေပြီး ရေရှည် တည်တံ့သည့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးရရှိရန် ကမ္ဘာ့ခေါင်းဆောင်များက ဖိအားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

တူရကီနိုင်ငံ အရှေ့ပိုင်းရှိ အီလာစစ်ပြည်နယ်တွင် လူပုဂ္ဂိုလ်များ ကြောက်မက်ဖွယ်လျင်ကြောင့် သေကျေမှုများအတွက် ဝမ်းနည်းကြောင်းကိုလည်း အမေရိကန်သမ္မတ ထရမ်က ပြောဆိုခဲ့သည်။

အဆိုပါလျင်လျင်ရပ်စဲရေးရရှိခဲ့ကာ ၆ ဒသမ ၅ မဂ္ဂနီကျူရှိပြီး လူပေါင်း ၁၆၀၇ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကာ ၄၁ ဦး သေဆုံးခဲ့ရသည့်ဟု အစိုးရသတင်းအချက်အလက်များအရ သိရသည်။

ဆင်ဟွာ



နယူးဇီလန်ဝန်ကြီးချုပ် ဂျက်ဆင်ဒါအာဒန်

အယ်လ်ဂျီးရီးယား၌ စစ်လေယာဉ်တစ်စင်း ပျက်ကျကာ လေယာဉ်မှူးနှစ်ဦး သေဆုံး

အယ်လ်ဂျီးရီးယား ဇန်နဝါရီ ၂၈

အယ်လ်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံ မြို့တော် အယ်လ်ဂျီးရီးယားစံအရှေ့တောင်ဘက် ကီလိုမီတာ ၄၅၀ အကွာ ကွမ်အီဘော်ဂီ ပြည်နယ်တွင် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်ညပိုင်းက Sukhoi Su-30 စစ်လေယာဉ်တစ်စင်း ပျက်ကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လေယာဉ်မှူးနှစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဒေသမီဒီယာက ဖော်ပြသည်။

ပျက်ကျလေယာဉ်သည် အယ်လ်ဂျီးရီးယား လေတပ်မှဖြစ်ပြီး ကွမ်အီဘော်ဂီ လေတပ်အခြေစိုက်စခန်းအနီးတွင် ပျက်ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံပိုင်ရုပ်မြင်သံကြားက သတင်းဖော်ပြခဲ့သည်။ စစ်လေယာဉ်သည် လူနေကျပါးသည့် ဧရိယာတစ်ခုတွင် ပျက်ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ နောက်ထပ်အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ဖော်ပြခြင်း မရှိသေးပေ။ ကွမ်အီဘော်ဂီပြည်နယ်၌ ယခုလေယာဉ်ပျက်ကျမှုသည် ဒုတိယမြောက် လေယာဉ်ပျက်ကျမှုဖြစ်သည်။ ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလက စီ ၃၃၀ ဟာကျူလီ စစ်ဘက်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး လေယာဉ်တစ်စင်း တောင်တန်း ထူထပ်သည့် ဒေသတစ်ခုအတွင်း ပျက်ကျခဲ့ရာ လိုက်ပါလာသူ ၇၇ ဦး အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။

ဆင်ဟွာ



Sukhoi Su-30 စစ်လေယာဉ်တစ်စင်းကို တွေ့ရစဉ်။

သမ္မတထရမ်နဲ့ ဝန်ကြီးချုပ် နေတန်ယာဟုရဲ့ အာရုံလွှဲခြင်း မဟာဗျူဟာ

..... ကလျာမိုးမြင့်

အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်ဟာ ဝါရှင်တန်ကို ခရီးစဉ်ရောက်ရှိနေတဲ့ အစွဲအမတ်ကြီးချုပ် ဘင်ဂျမင်နေတန်ယာဟုရဲ့ အတူတကွရှိနေတဲ့ အကြောင်းကင်းထုတ်ဖော်ကြေညာမယ်ဆိုတဲ့ အစွဲအမတ်-ပါလက်စတိုင်း ငြိမ်းချမ်းရေးအစီအစဉ်ဟာ ပါလက်စတိုင်းပြည်သူတွေဘက်က လက်မခံနိုင်ဖြစ်နေပေမယ့်လည်း အခွင့်အလမ်းတစ်ခုရှိလာနိုင်တဲ့ အစီအစဉ်တစ်ခုဖြစ်တယ်လို့ ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်က ပြောခဲ့ပါတယ်။



အစွဲအမတ်ကြီးချုပ် ဘင်ဂျမင်နေတန်ယာဟုနှင့် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်တို့ တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်နေစဉ်။

ငြိမ်းချမ်းရေးအစီအစဉ်
 နောက်ပိုင်းမှာ သမ္မတထရမ်ဟာ နေတန်ယာဟုရဲ့ ရွေးကောက်ပွဲယှဉ်ပြိုင်ဘက်ဘင်နီဂန်နဲ့လည်း တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး အဲဒီအစီအစဉ်ကို ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတိုက်မှာ ထုတ်ဖော်ပြောကြားမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ပါလက်စတိုင်း ပြည်သူတွေကတော့ အိမ်ဖြူတော်ရဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးအစီအစဉ်ဟာ အစွဲအမတ်ဘက်ကို လုံးဝမျက်နှာလှိုက်နေတယ်ဆိုပြီး ကန့်ကွက်ခဲ့ကြပါတယ်။

ပြီးတော့ ပါလက်စတိုင်းခေါင်းဆောင်တစ်ယောက်တလေကိုမှ အိမ်ဖြူတော်ဆီ ဖိတ်ကြားခဲ့တာမျိုးလည်း မရှိပါဘူး။ ပါလက်စတိုင်းခေါင်းဆောင်တွေက သမ္မတထရမ်ရဲ့ အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသဆိုင်ရာ အစီအစဉ်ဟာ ပါလက်စတိုင်းအရေးကို ပြီးပြတ်သွားအောင် ကြိုးစားနေတဲ့ အစီအစဉ်ပဲလို့ ဝေဖန်ရှုတ်ချခဲ့ကြပါတယ်။ အဲဒီအစီအစဉ်က ဘာလဲဆိုတာကို အခုအချိန်အထိ မသိရှိရသေးပေမယ့် ထရမ်ကတော့ ဒီကိစ္စဟာ အခွင့်အလမ်းတစ်ခုကို ဖန်တီးပေးနိုင်တယ်လို့ သတင်းထောက်တွေကို ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် ကန့်ကွက်မယ်
 ပါလက်စတိုင်း ဝန်ကြီးချုပ် မိုဟာမက် ရှတေရက်က အဲဒီအစီအစဉ်က ဘာပဲဖြစ်နေပါစေ အမေရိကန်ကို ကျွန်ုပ်တို့ ကန့်ကွက်တယ်။ ပြီးတော့ ဒီကိစ္စက နိုင်ငံတကာဥပဒေဆိုင်ရာ အခြေခံစည်းမျဉ်းတွေကို ဆန့်ကျင်နေတဲ့အပြင် ပါလက်စတိုင်းပြည်သူတွေရဲ့ အခွင့်အရေးရပိုင်ခွင့်တွေကို ဖျက်ဆီးမယ့် အစီအစဉ်ဖြစ်တဲ့အတွက် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းတွေအနေနဲ့ အမေရိကန်ကို ထောက်ခံပြီး ကြံရာမလုပ်ကြဖို့ ကျွန်ုပ်တို့ တိုက်တွန်းတယ်လို့ ပြောကြား

လိုက်ပါတယ်။ ဒါက ပါလက်စတိုင်းအရေးကိစ္စကို အဆုံးသတ်ဖို့ အစီအစဉ်က လွဲပြီး ဘာမှမဖြစ်နိုင်ဘူးလို့ သုံးသပ် ဆိုပါတယ်။

မျှော်လင့်ချက်ကို ဖျက်ဆီးမလား
 သိမ်းပိုက်ခံအနောက်ဘက်ကမ်း၊ သိမ်းပိုက်ခံ အရှေ့ဂျေရုဆလင်နဲ့ ဂါဇာကမ်းမြောက်ဒေသတွေမှာလွတ်လပ်တဲ့ နိုင်ငံတစ်ခုထူထောင်ဖို့ဆိုတဲ့ ပါလက်စတိုင်းပြည်သူတွေရဲ့ မျှော်လင့်ချက်ကို သမ္မတထရမ်ရဲ့ အစီအစဉ်ကရိုက်ချိုးဖျက်ဆီးလိုက်တာကို ပါလက်စတိုင်းပြည်သူတွေက လွန်စွာစိုးရိမ်ပူပန်နေကြပါတယ်။ ပါလက်စတိုင်းခေါင်းဆောင်တွေက ဒီကိစ္စနဲ့ ပတ်သက်ပြီး သမ္မတထရမ်ဟာ ၎င်းတို့ကို ဝါရှင်တန်ဆီ ဖိတ်ခေါ်ခြင်းမရှိတဲ့နောက် ပါလက်စတိုင်းကိုယ်စားပြုခေါင်းဆောင်တွေ မပါတဲ့ အဲဒီအစီအစဉ်ကဘယ်လိုမှ အလုပ်မဖြစ်နိုင်ဘူးလို့ ဝေဖန်ခဲ့ပါတယ်။

သပိတ်မှောက်ဖို့ တိုက်တွန်း
 အိမ်ဖြူတော်က ထုတ်ဖော်ပြောမယ့် အစွဲအမတ်-ပါလက်စတိုင်းငြိမ်းချမ်းရေးအစီအစဉ်က ဘာကြီးပဲဖြစ်နေဖြစ်နေ အဲဒီအစီအစဉ်ကြေညာချက်ကို သပိတ်မှောက်ဖို့ ပါလက်စတိုင်းအာဏာပိုင်အဖွဲ့က အာရပ်နဲ့ မွတ်စလင်နိုင်ငံတွေကသံအမတ်ကြီးတွေကို တိုက်တွန်းတောင်းဆိုနေတယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် ညပိုင်းက ပါလက်စတိုင်းအာဏာပိုင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မာမုတ်အာဘတ်စ်ရဲ့ ပြောဆိုခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ် နာဘီလ်အဘူးရူဒီနက်က ရာစုနှစ် သဘောတူညီမှု (deal of the century) လို့ အမည်ပေးထားတဲ့ အဲဒီငြိမ်းချမ်းရေးအစီအစဉ်ထုတ်ဖော်ကြေညာမှုအခမ်းအနားကို တက်ရောက်ဖို့ ဖိတ်ကြားခြင်း

ခံထားရတဲ့ အာရပ်နဲ့ မွတ်စလင် သံအမတ်ကြီးတွေကို ပါလက်စတိုင်းပြည်သူတွေရဲ့ အခွင့်အရေးကို ဖျက်ဆီးပစ်ဖို့ ရည်ရွယ်တဲ့ ပူးပေါင်းကြံစည်မှု အခမ်းအနားမျိုးကို မတက်ရောက်ဖို့ ကျွန်ုပ်တို့ တိုက်တွန်းတယ်လို့ ပြောကြားခဲ့တာကို ဝါဖာသတင်းအေဂျင်စီက ကိုးကားဖော်ပြထားပါတယ်။

အာရုံလွှဲပြောင်းခြင်းလား
 ပါလက်စတိုင်းဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာရှတေရက်က သမ္မတ ထရမ်နဲ့ အစွဲအမတ်ကြီးချုပ် နေတန်ယာဟုတို့ဟာ ၎င်းတို့ပြည်တွင်းမှာ ရင်ဆိုင်နေရတဲ့ ပြဿနာတွေကနေ အာရုံလွှဲဖို့ ဒီကိစ္စကိုလာပြီး အသုံးပြုနေတာလို့ မှတ်ချက်ပေးခဲ့ဖူးပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့လကပဲ သမ္မတထရမ်ဟာ အာဏာအလွဲသုံးမှု၊ ဆီးနိတ်လွှတ်တော်အရေးကိစ္စတွေမှာ အနှောင့်အယှက်ပေးမှုစွပ်စွဲချက်တွေနဲ့ အမေရိကန်အောက်လွှတ်တော်ရဲ့ တရားစွဲဆိုခြင်းကို ရင်ဆိုင်နေရပါတယ်။

အစွဲအမတ်ကြီးချုပ် နေတန်ယာဟုဆိုရင်လည်း အကျင့်ပျက်ခြစားမှု စွပ်စွဲချက်အများအပြားနဲ့ ရင်ဆိုင်နေရသူဖြစ်ပြီး ပြီးခဲ့တဲ့ မတ်လ ၂ ရက်နေ့ ပြည်လုံးကျွတ်ရွေးကောက်ပွဲဟာ တစ်နှစ်အတွင်းမှာ ၎င်းရဲ့ သုံးကြိမ်မြောက် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမှု ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ နှစ်ဦးစလုံးကတော့ သူတို့မှန်တယ်လို့ ပြောဆိုနေကြတာပါ။

အကာကွယ်ယူဖို့
 သမ္မတထရမ် ထုတ်ဖော်ကြေညာမယ်ဆိုတဲ့ အစီအစဉ်ဟာ တကယ်တမ်း ဘာငြိမ်းချမ်းရေးအစီအစဉ်မှ မဟုတ်ဘူး။ ဒီကိစ္စက သမ္မတထရမ်အတွက်တော့ ၎င်းကို တရားစွဲခံရခြင်းကနေ အကာအကွယ်ယူဖို့ဖြစ်သလို မစ္စတာနေတန်ယာဟု အတွက်ဆိုရင်လည်း ထောင်ထဲမဝင်ရစေဖို့ ကာကွယ်ပေးမယ့် အရေးကိစ္စတစ်ခုသက်သက်ပဲလို့ မစ္စတာ ရှတေရက်က ရာမာလာမှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေးမှာ ဝေဖန်ပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။

ဘယ်လိုအစီအစဉ်မျိုးလဲ
 သမ္မတထရမ်ရဲ့ အစီအစဉ်က အစွဲအမတ်ရဲ့ သိမ်းပိုက်မှုကို ပါလက်စတိုင်းပြည်သူတွေလက်ခံလာအောင် ခြုံဆီထည့်မယ့် အစီအစဉ်ဖြစ်ပြီး အဲဒီလိုနဲ့ အစွဲအမတ်ဟာ မဟာဗျူဟာကျတဲ့ ဂျော်ဒန်တောင်ကြားဒေသ နေရာအများစုအပါအဝင် အနောက်ဘက်ကမ်းရဲ့ ထက်ဝက်လောက်အထိကို သိမ်းပိုက်ဖို့ အစပျိုးလာလိမ့်မယ်လို့ ပါလက်စတိုင်းနဲ့ အာရပ်ရှိ သတင်းရင်းမြစ်တချို့က ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ပါလက်စတိုင်းခေါင်းဆောင်တွေကထရမ်ရဲ့ အစီအစဉ်ဟာ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဆောင်ကြဉ်းလာဖို့မရှိတဲ့အပြင် အစွဲအမတ်-ပါလက်စတိုင်း ငြိမ်းချမ်းသောဆက်ဆံရေးအတွက် ကြိုးပမ်းမှုတစ်ခုဖြစ်တဲ့ ဆယ်စုနှစ်များစွာ ကြာပြီဖြစ်တဲ့ အေ့စလို့သဘောတူစာချုပ်ရဲ့ အဓိက အချက်တွေကနေတောင် ၎င်းတို့ကို နုတ်ထွက်သွားစေနိုင်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဒီအစီအစဉ်ကိုထောက်ခံမယ့် ပါလက်စတိုင်းနိုင်ငံသား တစ်ယောက်တလေကို တောင်မှ အမေရိကန်အစိုးရအဖွဲ့က ရှာတွေ့မှာ မဟုတ်ဘူးလို့ ပါလက်စတိုင်းနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြီးခဲ့တဲ့ ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်က ထုတ်ပြန်ချက်ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

အနာဂတ်ဘဝတွေ မှေးမှိန်လာနိုင်
 အစွဲအမတ်ကြီးချုပ် နေတန်ယာဟုဟာ ၎င်းရဲ့ သဘောထားအစွန်းရောက်တဲ့ မူဝါဒတွေကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ဖို့ ကြိုးပမ်းလျက်ရှိပြီး ၎င်းကတော့ အဲဒီမူဝါဒတွေဟာ အစွဲအမတ်ပြည်သူတွေရဲ့ လုံခြုံရေးအတွက် မဖြစ်မနေလိုအပ်တဲ့အရာတွေလို့ တွင်တွင်ပြောဆိုနေပါတယ်။

ဒါပေမယ့် သိမ်းပိုက်ခံနယ်နိမိတ်တွေအတွင်းမှာရှိတဲ့ ပါလက်စတိုင်းပြည်သူတွေရဲ့ အနာဂတ်ဘဝတွေကတော့ ၎င်းရဲ့ မူဝါဒတွေကြောင့် ပိုပြီး မှေးမှိန်ကျယ်ပျောက်နိုင်ဖွယ်ရှိတယ်လို့ သမ္မတထရမ်ရဲ့ အစွဲအမတ်-ပါလက်စတိုင်းငြိမ်းချမ်းရေးအစီအစဉ်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံရေးဝေဖန်သုံးသပ်သူအချို့က ကောက်ချက်ချခဲ့ပါတယ်။ ။

ကိုးကား- အယ်လ်ဂျာဇီယာ၊ အေအက်ဖီပီ

နိုင်ငံတကာသတင်းတိုထွာ

အငြင်းပွား တောင်တရုတ်ပင်လယ် ရေပိုင်နက်အတွင်း အမေရိကန်စစ်သင်္ဘော ခုတ်မောင်း

ဝါရှင်တန် ဇန်နဝါရီ ၂၈
 တောင်တရုတ်ပင်လယ်ရှိ အငြင်းပွားရေပိုင်နက်အတွင်းသို့ အမေရိကန်ရေတပ်မှ စစ်သင်္ဘောတစ်စင်း ခုတ်မောင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယူအက်စ်အက်စ် မွန်တိုမာရီ စစ်သင်္ဘောသည် ပြီးခဲ့သည့်ရက်သတ္တပတ်က စပရက်လေကျွန်းစုတည်ရှိရာ ရေပိုင်နက်အတွင်း ခုတ်မောင်းသွားလာခဲ့ပြီး လွတ်လပ်စွာ ရေကြောင်းသွားလာမှုဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်ရေတပ်ဖွဲ့ခွဲက ပြောကြားခဲ့သည်။

တောင်တရုတ်ပင်လယ်အတွင်းရှိ စပရက်လေကျွန်းစုကို ဖိလစ်ပိုင်၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံနှင့် တရုတ်(တိုင်ပေ) တို့ကလည်း ၎င်းတို့ပိုင်ဆိုင်သည်ဟု အငြင်းပွားလျက်ရှိသည်။

အင်န်အိတ်ချီကေ

ပါရီမြို့ရှိ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများ၏ စခန်းကို ပြင်သစ်ရဲများ ဖယ်ရှား

ပါရီ ဇန်နဝါရီ ၂၈
 ပါရီမြို့မြောက်ပိုင်းရှိ ယာယီစခန်း၌ နေထိုင်နေကြသည့် ရာနှင့်ချီသည့် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများကို ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်တွင် ပြင်သစ်ရဲများက ဖယ်ရှားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ပြင်သစ်မြို့တော် လမ်းမများတွင် နေထိုင်နေကြသည့် ခိုလှုံခွင့်တောင်းခံသူများကို ဟန့်တားရန် နောက်ထပ်ကြိုးပမ်းမှု တစ်ခုပင်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ယာယီစခန်းမှ ကလေး ၉၃ ဦး၊ အမျိုးသား ၁၁၈၇ ဦး၊ အပါအဝင်စုစုပေါင်း ၁၄၃၆ ဦးကို ဖယ်ရှားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ၎င်းတို့သည်ပြင်သစ်နိုင်ငံလမ်းမပေါ်တွင် ယာယီတည်းခိုထားပြီး နေထိုင်နေကြခြင်းဖြစ်သည်။ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများသည် ၎င်းတို့ပိုင်ဆိုင်သည့်အရာများကို ကားပေါ်တွင် တင်ဆောင်ကာ ထွက်သွားခဲ့ကြသည်။ မွေ့ရာ၊ စက်ဘီးနှင့် အခြားပစ္စည်းများ၊ ယာယီတည်းခိုထားခဲ့ကြသည်။

လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ကျွန်းပိုင်းကလည်း ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ခရစ်စတိုဖီ ကတ်တန်နက်က ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများ၏ တဲများကို အပြီးသတ်ရှင်းလင်းသွားမည်ဟု ကတိပြုပြောကြားခဲ့သည်။ ခိုလှုံခွင့်တောင်းခံသူများအတွက် ခိုလှုံရာနေရာများ ဖွင့်လှစ်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည့်အပြင် ခိုလှုံခွင့်တောင်းခံမှု ပယ်ချခံရသူများသည် နေရပ်ပြန်ပို့ခြင်းခံရမည်ဖြစ်သည်။ လမ်းမပေါ်တွင် နောက်ထပ်ယာယီတည်းခိုထားသည့် စခန်းချနေထိုင်ခြင်းများ မပြုကြရန် ရဲများက စောင့်ကြပ်သွားမည်ဟု အာဏာပိုင်များက ပြောသည်။

အေအက်ဖီပီ

သိမ်းဆည်းခံမြေများ၏ မူလတောင်သူများသို့ ဒုတိယအကြိမ် မြေယာလျော်ကြေးငွေပေးအပ်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၈

သိမ်းဆည်းခံမြေများ၏ မူလတောင်သူများသို့ မြေယာလျော်ကြေးငွေ ပေးအပ်ပုံကို ယမန်နေ့က ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်းက “ လယ်ယာမြေ



တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်း တောင်သူတစ်ဦးအား မြေယာလျော်ကြေး ပေးအပ်စဉ်။

ဆုံးရှုံးထားတဲ့ ပြည်သူ့လူထုဘက်က အချက်အလက်တွေအပေါ်မှာ မှန်မှန်ကန်ကန်တင်ပြပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါမှသာ မှန်မှန်ကန်ကန်နဲ့ စိစစ်ပြီး အမြန်ဆုံးလျော်ကြေးပေးနိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အခုဒီမြေတွေဟာ နိုင်ငံတော်က ထိုက်သင့်တဲ့ လျော်ကြေးပေးထားပြီး ဖြစ်တဲ့ နိုင်ငံတော်အစိုးရပိုင်မြေများ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမြေတွေအပေါ်ကို ကျူးကျော်ဆောင်ရွက်တာတွေ ရှိနေမယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့က တည်ဆဲဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက်မှာပါ။ ကျွန်တော်တို့က လူထုကို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်းဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်တစ်ရပ်တည်းနဲ့ပဲ ဆောင်ရွက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်တောင်သူလယ်သမားတွေဘက်ကလေး လယ်ယာမြေ သိမ်းဆည်းခံရသူတွေဘက်ကပါ ပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက်ပြီး ထိရောက်မြန်ဆန်တဲ့ ဆောင်ရွက်မှုတွေကို ဒီ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်းမှာ ပြီးပြတ်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ အင်တိုက်အားတိုက်နဲ့ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးပါ ” ဟု ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ထွန်း၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ သစ်တောနှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီး ဦးဟံထွန်း၊ မြို့တော်ဝန်ကြီးမောင်မောင်စိုးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမှုများ ပြန်လည်စိစစ်ရေးကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများက မြေယာလျော်ကြေးငွေရရှိသည့် တောင်သူများသို့ လျော်ကြေးငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။ ဒဂုံမြို့သစ်ဆိပ်ကမ်း၊ ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်း၊ ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်း၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်း၊ လှိုင်သာယာ၊ ရွှေပြည်သာ၊ မင်္ဂလာဒုံ၊ ဒလ၊ ကြည့်မြင်တိုင်၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်များရှိ တောင်သူ ၁၃၉ ဦး၏ ဧရိယာ ၁၅၄၅ ဒဿမ ၃၂၂ ဧကအတွက် ငွေကျပ် ၁၅၃၈၁ ဒဿမ ၂၂ သန်းကို ဒုတိယအကြိမ် ပေးလျော်ခြင်းဖြစ်ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့တော်ပင်ပယ်သယံဇာတကော်မတီမှ ပထမအကြိမ် တောင်သူဦးရေ ၅၀၊ ဧရိယာ ၆၉၆ ဒဿမ ၃၁ ဧကအတွက် ငွေကျပ် ၇ ဘီလီယံ ပေးလျော်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်ဖောင်းရှိ စိန်ဖူးတော်တင်လှူ ပူဇော်စဉ်။

လွိုင်ကော်မြို့၌ ရန်အောင်မာန်အောင်ဆုတောင်းပြည့် စေတီတော်မြတ်ကြီး ပုဒ္ဓါဘိသေကအနေကဇာတင် မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနား ကျင်းပ

လွိုင်ကော် ဇန်နဝါရီ ၂၈

လွိုင်ကော်မြို့နယ် လောပိတကျေးရွာအုပ်စု ရှမ်းရွာ သာသနာ့ဂုဏ်ရည်ကျောင်း အတွင်း၌ တည်ထားကိုးကွယ်လျက်ရှိသည့် ရန်အောင်မာန်အောင် ဆုတောင်းပြည့်စေတီတော်မြတ်ကြီး အထက်ဌာပနာတော်သွင်းလှူပူဇော်ခြင်း၊ ရွှေထီးတော်တင်လှူပူဇော်ခြင်းနှင့် ဗုဒ္ဓါဘိသေကအနေကဇာတင် မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့က လောပိတကျေးရွာအုပ်စု ရှမ်းရွာသာသနာ့ ဂုဏ်ရည်ကျောင်းတိုက်ဝင်းအတွင်း ကျင်းပသည်။

ဆရာတော်ကြီးများက ပရိတ်တရားတော်များ ရွတ်ပွားခြင်း၊ ဥပသကာများက ပရိတ်ပန်း၊ ပရိတ်ရေ၊ ပရိတ်ချည်များကို စေတီတော်ဝတ္ထကနေရာသို့ ပန်ဖျန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိ နှင့်ဇနီးတို့က ရတနာစိန်ဖူးတော်အား ဆရာတော်ကြီးများထံ ဆက်ကပ်ခြင်း၊ တာဝန်ရှိသူများက ငှက်မြတ်နားတော်၊ ရွှေထီးတော်နှင့် ဌာပနာတော်များအား ဆရာတော်ကြီးများထံ ဆက်ကပ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထို့နောက် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက စိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်၊ ရွှေထီးတော်နှင့် ဌာပနာတော်များကို ပင့်ဆောင်၍ စေတီတော်အား လက်ယာရစ်သုံးပတ်ပတ်ကာ ပင့်ဆောင် ပူဇော်ခြင်း၊ ဌာပနာတော်များအား သွင်းလှူပူဇော်ခြင်း၊ အမွှေးနံ့သာရည်ပန်ဖျန်းခြင်း၊ ရွှေထီးတော်ဘုံဆင်ဆင်ဆင်အား တင်လှူပူဇော်ပြီး ရတနာရွှေမိုး၊ ငွေမိုးများ ရွာသွန်းပြီးကာ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များက ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင် မင်္ဂလာကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၄၅ ကျောင်းမှ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား တစ်ကျောင်းလျှင် ၁၂ ပြည်ဝင် ဆန်အိတ်တစ်အိတ်စီ ကပ်လှူပူဇော်ခြင်း၊ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်အပါး ၆၀ တို့အား ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် နဝကမ္မအလှူတော်ငွေများ လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းလေး

ဆလုံလူမျိုးများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆွေးနွေး

ထားဝယ် ဇန်နဝါရီ ၂၈

မြတ်ခရိုင်နှင့် ကော့သောင်းခရိုင်အတွင်းရှိ ဆလုံလူမျိုးများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကော်မတီဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံပွဲကို ယမန်နေ့က တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်မောင်က ဆလုံလူမျိုးများ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၁၀၀ နှင့် ထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ မြတ်ခရိုင်၊ ကော့သောင်းခရိုင်အတွင်းရှိ ဆလုံလူမျိုးများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆန်၊ လှေ၊ အသက်ကယ်အင်္ကျီ၊ ဖိနပ်များနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် မိုးကာအင်္ကျီ၊ ကျောင်းသုံးပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ဆလုံလူမျိုးများ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ထောက်ပံ့ပေးသောပစ္စည်းသည်ဒေသနှင့် ကိုက်ညီမှု ရှိ/မရှိ သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ကော်မတီဝင်များမှ လေ့လာပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပြီး ရုပ်ပိုင်းနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာကိုပါ မြှင့်တင်နိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ကရင်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးစောလှကာနှင့် ကော်မတီဝင်များက ဆလုံလူမျိုးများ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး (ပြန်/ဆက်)

တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ကျွဲခေါင်းကြီးတာထိန်းလုပ်ငန်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ပုသိမ် ဇန်နဝါရီ ၂၈

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှစိုးအောင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူးတို့နှင့်အတူ ယမန်နေ့က မြန်အောင်မြို့နယ် သရက်တောကျေးရွာအုပ်စု ရင်းတိုက်ကုန်းကျေးရွာရှိ ရောင်ခြည်ဦး စာကြည့်တိုက်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး စာကြည့်တိုက်ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ဒေသခံပြည်သူများဖြင့် တွေ့ဆုံသည်။

တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က စာကြည့်တိုက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် အလှူကြည့်စာကြည့်တိုက်မဖြစ်စေဘဲ အမှန်တကယ် အသက်ဝင်သော ပြည်သူ

လူထုများနှင့် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်မောင်မယ်များအတွက် မရှိမဖြစ်သည့် ဗဟုသုတဘဏ်တိုက်ကြီးဖြစ်စေရေး၊ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံသာရှိပြီး အသွင်သဏ္ဍာန်မဖော်ဆောင်နိုင်သည့် စာအုပ်စာစောင်မရှိသော စာကြည့်တိုက်တစ်ခု မဖြစ်စေရေး ဂရုပြုကြရန်၊ စာအုပ်စာစောင်များ စုဆောင်းဖြည့်ဆည်းရေးနှင့် ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအား ဆွေးနွေးသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့က စာကြည့်တိုက်အတွက် ဘက်စုံသုံး ရန်ပုံငွေအဖြစ် အလှူငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် မြန်အောင်မြို့နယ်၊ သပြေကုန်းကျေးရွာရှိ ကျွဲခေါင်းကြီးတာထိန်း ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်ခွင့်ပြု ရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၁၂၈ ဒဿမ ၀၅၀ ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ကျွဲခေါင်းကြီး တာထိန်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုကို စစ်ဆေးခဲ့ရာ ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်းအခက်အခဲများနှင့် ဘတ်ဂျက်ရရှိမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။

မောင်မောင်မြင့်(ပြန်/ဆက်)



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီးစိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးဝန်ကြီးဦးအောင်စောနိုင်၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ တာဝန်ရှိသူများ ပဲခူးမြို့အရှေ့ဘက် မြို့ရှောင်လမ်းဖောက်လုပ်နေမှုအား ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်က သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

တင်စိုး(ပဲခူး)

ချင်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် မက္ခိအိမ်နူးမြို့ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

မင်းတပ် ဇန်နဝါရီ ၂၈

ချင်းပြည်နယ် မင်းတပ်ခရိုင် မက္ခိအိမ်နူးမြို့သစ်၌ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆလင်းလှိုင်လှိုင်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများသည် ယမန်နေ့က မက္ခိအိမ်နူးမြို့သစ်နေရာ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မည့်အခြေအနေများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးများအား မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၊ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနေအိမ်၊ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ တည်ဆောက်ခြင်း၊ နယ်မြေ မီးသတ်စခန်း အဆောက်အအုံ တစ်ထပ်ဆောက်လုပ်ခြင်းနှင့် ပြင်ပရေ မီးရရှိရေးလုပ်ငန်း၊ မက္ခိ အိမ်နူးတိုက်နယ်ဆေးရုံနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ

ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ရှစ်လမ်းခွဲ-ခုတ်-မထားအိမ်နူး-ကြုံလောင်းလမ်း (၀/၀-၈/၄) မိုင်ကြား ၈/၄ မိုင်ကို လမ်းတာခွဲခြင်း၊ ရှစ်လမ်းခွဲ-ခုတ်-မထားအိမ်နူး-ကြုံလောင်းလမ်းပေါ် ကျောက်ကြီးစိကမ်းကပ်ခွဲနှင့် သံကူကွန်ကရစ်ကြမ်းခင်း Box Culvert ၁၂ စင်း တည်ဆောက်ခြင်း၊ မထားအိမ်နူး- မက္ခိအိမ်နူးလမ်းပေါ်ရှိ ပက်လောင်းချောင်း သံကူကွန်ကရစ် တံတားတစ်စင်း တည်ဆောက်ခြင်း၊ ပန်းစခန်းကင်းလို- မထားအိမ်နူး လမ်း (အု-ကင်းလို) ကြား မုန်းချောင်း သံကူကွန်ကရစ်တံတားတစ်စင်း ဆောက်လုပ်မည့်အခြေအနေ၊ ဌာနဆိုင်ရာ မြေနေရာများနှင့် လူနေအိမ်ပိုင်းများ အကွက်ချမှု

တို့ကို မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးလွင်က ရှင်းပြရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများက လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများက ငွေ/အုပ်ရုံး အဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်မည့် မြေနေရာကို ပန္နက်တင်ပေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများက မက္ခိအိမ်နူးသို့ သွားရောက်ပြီး ဒေသခံများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး ဒေသ၏ လိုအပ်ချက်များကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများနှင့်အတူ ကဏ္ဍအလိုက် ပြန်လည်ရှင်းလင်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခွီရိန်း(ပြန်/ဆက်)

မြရည်နန္ဒာတန်ဖိုးမျှတအိမ်ရာ တိုက်ခန်း ၅၇၀ ကျော်အား ရောင်းချပေးသွားမည်

မန္တလေး၊ ဇန်နဝါရီ ၂၈

မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီမှ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့သည့် မန္တလေးမြို့ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် မြရည်နန္ဒာ ရပ်ကွက်ရှိ မြရည်နန္ဒာတန်ဖိုးမျှတ အိမ်ရာ(ယာပုံ)မှ တိုက်ခန်း ၅၇၀ ကျော်ကို မန္တလေးမြို့ ခြောက်မြို့နယ် အတွင်း နေထိုင်သော အငြိမ်းစား ဝန်ထမ်း၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း၊ ပုဂ္ဂလိက ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူများအား ရောင်းချပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီမှ သိရသည်။



အဆိုပါ မြရည်နန္ဒာတန်ဖိုးမျှတ အိမ်ရာမှ တိုက်ခန်းဝယ်ယူလိုသူများ အနေဖြင့် တိုက်ခန်းလျှောက်လွှာပုံစံ များကို ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်မှ စတင် ရောင်းချခဲ့ပြီး ရုံးပိတ်ရက်များအပါ အဝင် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်အထိ ရောင်းချသွားမည် ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ လျှောက်လွှာပုံစံ များကို တစ်စောင်လျှင် ငွေကျပ် တစ်ထောင်နှုန်းဖြင့် မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီရုံးဝင်း မြရည်နန္ဒာတန်ဖိုးမျှတအိမ်ရာမှ

အတွင်းရှိ ဓမ္မာရုံရှေ့၌ ရောင်းချ ပေးလျက်ရှိပြီး လျှောက်လွှာများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက်မှ ၂၈ ရက်အတွင်း ပြန်လည်လက်ခံသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

RC လေးခန်းတွဲ ခြောက်ထပ် ပထမအကြိမ်တွင် တိုက်ခန်း ၆၇၂ ခန်း၊ ဒုတိယအကြိမ်တွင် ၅၄၂ ခန်း တစ်ခန်းလျှင် ၆၆၁ စတုရန်းပေရှိ အခန်းပေါင်း ၅၇၄ ခန်း ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။ မြရည်နန္ဒာတန်ဖိုးမျှတ အိမ်ရာများ ရောင်းချမှုအနေဖြင့် သန်းစေ့မင်း(ပြန်/ဆက်)

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျေးရွာ ၇၀၀ ကျော် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေး ထပ်မံတိုးချဲ့ ဆောင်ရွက်မည်



မုံရွာ၊ ဇန်နဝါရီ ၂၈

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျေးရွာပေါင်း ၇၂၀ ကို အမျိုးသားလျှပ်စစ် ဓာတ်အားရရှိရေးစီမံကိန်းဖြင့် ကျေးရွာ ၅၅၈ ရွာနှင့် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရရန်ပုံငွေဖြင့် ကျေးရွာ ၁၆၂ ရွာကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ရရှိရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းမှ သိရသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျေးရွာ စုစုပေါင်း ၅၉၈၉ ရွာအနက် ကျေးရွာ ၂၃၇၈ ရွာကို နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ကျေးရွာ ၂၈၅၅ ရွာကို ဆိုလာ၊ အသေးစားရေအားလျှပ်စစ်၊ ဒီဇယ်နှင့် ဇီဝ/စပါးခွဲစနစ် များဖြင့် လည်းကောင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိသည်။ (ဝဲပုံ)

ထို့ပြင် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ ဓာတ်အား ရရှိရန် ကျန်ရှိနေသည့် မော်လိုက်၊ ဖောင်းပြင်၊ မြို့သစ်၊ ခမ်းပတ်၊ ခန္တီး၊ ဟူးမူလင်း၊ ရွှေပြည်အေး၊ မိုပိုင်၊ လွတ်၊ ထန်ပါခွေ၊ ဆွေရွာ၊ ပန်ဆောင်နှင့် ဒုံဟီးမြို့နယ်တို့ကို ဒီဇယ်ဓာတ်အားပေးစနစ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ လဟယ်၊ လေရီးနှင့် နန်းယွန်း မြို့နယ်တို့ကို အသေးစားရေအားလျှပ်စစ်ဖြင့် လည်းကောင်း ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိသည်။

မွေးကြူဇင်

ရန်ကုန်တွင် ကျင်းပမည့်ပွဲများ

သက်တမ်းအလိုက် လူငယ်တန်းနှစ်ပြိုင်ပွဲ

မျိုးဆက်သစ်လူငယ်အားကစားသမားများ စဉ်ဆက်မပြတ်ပေါ်ထွက်လာ စေရေးနှင့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် ထူးချွန်အားကစားမောင်မယ်များ ပေါ်ထွက် လာစေရေးအတွက်ရည်မှန်းပြီး မြန်မာနိုင်ငံတင်းနှစ်အဖွဲ့ချုပ်ကကြီးမှူး၍ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် သက်တမ်းအလိုက် လူငယ်တန်းနှစ်ပြိုင်ပွဲ (Junior Tinnis Tournament 2020) ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ မင်္ဂလာတောင်ညွန့် မြို့နယ် သိမ်ဖြူတင်းနှစ်အားကစားကွင်း၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အကာစိုး

မြို့တော်ဂေါက်ကွင်းနှစ်ပတ်လည် အသင်းသားများ ဂေါက်ရိုက်ပြိုင်ပွဲ

ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၏ (၂၅)ကြိမ်မြောက် မြို့တော်ဂေါက်ကွင်းနှစ်ပတ်လည် အသင်းသားများ ဂေါက်ရိုက်ပြိုင်ပွဲ ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့ မြို့တော်ဂေါက်ကွင်း(ငွေသော်တာ) ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အကာစိုး

စဉ်ဆက်မပြတ်ဆေးပညာနှင့် ပြည်သူ့လူထုကျန်းမာရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ

မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း(ဗဟို)ကကြီးမှူး၍ “Novel Coronavirus (2019-nCoV) Infection”ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စဉ်ဆက်မပြတ်ဆေးပညာ ဟောပြောပွဲကို အမှတ် ၂၄၉ သိမ်ဖြူလမ်း မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း ခန်းမဆောင်(စီ)တွင် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီမှ ညနေ ၃ နာရီထိကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဒေါက်တာခင်ခင်ကြီး၊ ပါမောက္ခမိုးမိုးစမ်း၊ ဒေါက်တာဥမ္မာရွှေတင်တို့က ဟောပြောမည်ဖြစ်ကာ ဆရာဝန်များအားလုံး တက်ရောက်နိုင်သည်။

ဆက်လက်၍ ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီမှ ညနေ ၃ နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း ခန်းမဆောင်(စီ)တွင် “ပူပန်ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် အဆုတ်ရောင်ရောဂါအကြောင်း သိကောင်းစရာ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြည်သူ့လူထု ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး စိတ်ပါဝင်စားသူ မည်သူမဆို တက်ရောက်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ ဗထူး

တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်သူ လုပ်ငန်းရှင်များအား အသိပေးနှိုးဆော်

နေပြည်တော်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၈
တိုင်းရင်းဆေးဝါး ထုတ်လုပ်သူလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် တိုင်းရင်းဆေးဝါး မှတ်ပုံတင်နှင့် ထုတ်လုပ်ခွင့်လိုင်စင်များ/ အထွေထွေထုတ်စွဲရပ်များ လျှောက်ထားခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်ချက်အကြောင်းကြားစာများ၊ ခွင့်ပြုကြော်ငြာစာများအား တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာန Website ဖြစ်သော www.dtm.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပါရန် အသိပေးနှိုးဆော် ထားကြောင်းတိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ

၂၈-၁-၂၀၂၀

ရွှေ		နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးများ	
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ ကျပ် ၁၄၆၅ . ၈
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	ဥရောပ	တစ်ယူရို ကျပ် ၁၆၁၅ . ၂
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ ကျပ် ၁၀၇၈ . ၇
မန္တလေး	၁၅ ပဲရည်	ဗြိတိန်	တစ်ပေါင်စတာလင် ကျပ် ၁၉၀၆ . ၆
(အောင်သမာဓိရွှေဆိုင်မှ ရယူပါသည်)			
စက်သုံးဆီ			
စက်သုံးဆီ	လက်လီဈေး(ရန်ကုန်)	ဂျပန်	၁၀၀ ယန်း ကျပ် ၁၃၄၅ . ၈
စက်သုံးဆီ	လက်လီဈေး(မန္တလေး)	ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ ကျပ် ၉၈၈ . ၃၀
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၈၆၀/၉၂၀ ကျပ်	တရုတ်	တစ်ယူမ် ကျပ် ၂၁၀ . ၃၁
ပရီမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၈၇၀/၉၃၀ ကျပ်	အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး ကျပ် ၂၀ . ၅၄၇
အောက်တိုန်း ၉၂	၇၆၀/၈၂၅ ကျပ်	ကိုရီးယား	၁၀၀ ဝမ် ကျပ် ၁၂၄ . ၃၄
အောက်တိုန်း ၉၅	၈၈၀/၉၃၀ ကျပ်	မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် ကျပ် ၃၅၈ . ၉၁
(မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီအသင်းမှ ရယူပါသည်)			
(ဗဟိုဘဏ်ပေါက်ဈေးဖြစ်ပါသည်)			

စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်				
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၁၁၅၀၀	၁၁၀၀၀	၃၁၄၁	၃၄၅၇၃၅၀၀
MTSH	၃၉၀၀	၃၉၀၀	၃၄၉၃	၁၃၆၉၆၇၅၀
MCB	၈၃၀၀	၈၁၀၀	၆၇	၅၄၄၈၀၀
FPB	၂၃၀၀၀	၂၃၀၀၀	၉၄၅	၂၁၇၃၅၀၀၀
TMH	၂၈၅၀	၂၈၅၀	၁၄၃၂	၄၀၈၁၅၅၀

(ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရရှိပါသည်)

ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။

မြန်မာ့အလင်း

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး

စာတည်းမှူး - စိုးစိုးနိုင်

သတင်းထောက်ချုပ် - မြင့်ဆွေ

စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ ခြူးစန္ဒီနွေး၊ ကလျာမိုးမြင့်၊ ခင်ရတနာ

အကြီးတန်း - ကျော်သူဝင်း၊ သိမ့်သိမ့်မိုး၊ ဇူလိုင်မိုး၊ စိန်လွင်အောင်၊ တင်စိုး(ဓာတ်ပုံ)၊ မြတ်မွန်ထွေး၊ ဇင်ဦး၊ တင်လင်းအောင်၊ တင်မောင်လွင်၊ ဟိန်းထက်ဇော်

အငယ်တန်း - နေဝင်းထွန်း(၂)၊ ဝေသူနွယ်

သတင်းထောက်များ - (၀၁၀၉၃)၊ ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၈)

mmalin.npt@gmail.com

www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံး- အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းဘယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သတ္တမအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၅၈၃၄၊ ၀၁-၅၅၉၃၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၄၅၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၅၆။



အကယ်ဒမီဆုအတွက် အကဲဖြတ် အမှတ်ပေးရာတွင် မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြစ်ရန် အာမခံကြောင်း မျိုးသန္တာထွန်း ပြောကြား

ယခုနှစ် အကယ်ဒမီဆုအတွက် ရွေးချယ်အမှတ်ပေးမည့် ခိုင်အဖွဲ့ထဲတွင် အမျိုးသမီး သရုပ်ဆောင် အကယ်ဒမီ မျိုးသန္တာထွန်းလည်း ခိုင်တစ်ဦးအဖြစ် ပါဝင်လာရာ ပေးလိုက်သည့်အမှတ်များသည် မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြစ်ရန် အာမခံကြောင်း မျိုးသန္တာထွန်းက ပြောကြားသည်။

"အကယ်ဒမီဆုအတွက် ဆိုတာက တစ်နှစ်ပတ်လုံး တင်သမျှကားထဲမှာ အကောင်းဆုံးသရုပ်ဆောင်နိုင်တဲ့သူကို ထူးချွန်ဆုပေးတာပေါ့နော်။ အဲဒီအခါကျတော့ ဒီနှစ်တင်သမျှကားထဲမှာ ဇာတ်ကောင်စရိုက် ပီပီပြင်ပြင်နဲ့ သရုပ်ဆောင်နိုင်တဲ့သူ၊ သရုပ်ဆောင်မဟုတ်တော့ဘဲနဲ့ ဒီဇာတ်ကောင်ဖြစ် သွားတဲ့ သရုပ်ဆောင်ကို အစစ်တို့က အမှန်ကန်ဆုံးဖြစ်အောင် ရွေးချယ်ပေးရမှာပါ။ အကယ်ဒမီရွေးချယ်ရေးမှာပါရတာ အချိန်တွေ အများကြီး ပေးရပါတယ်။ အမှတ်ပေးရတာက အစစ်တစ်ယောက်တည်းလည်း မဟုတ်ဘူးလေ။"



အဖွဲ့လိုက်ပေးတာဆိုတော့ ကိုယ်ရွေးချယ်ပေးလိုက်တဲ့ဟာ။ ကိုယ်အမှတ်ပေးလိုက်တာကိုတော့ မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြစ်ဖို့ ကိုယ့်ဘာသာကိုယ် အာမခံတယ်။ သို့သော်ငြားလည်း အစစ်တို့က အဖွဲ့အစည်းနဲ့လုပ်တာဖြစ်တဲ့အတွက် အစစ်တစ်ယောက်တည်းရဲ့ အမှတ်တင် ယူတာမဟုတ်ပါဘူး။ အဖွဲ့အစည်းမှာပါတဲ့ လူအားလုံးရဲ့ အမှတ်အားလုံးကို ယူတာဖြစ်တဲ့အတွက် အမှတ်အားလုံးပေါင်းလိုက်တဲ့အခါ ဘယ်လိုရလဒ်ထွက်လာမလဲဆိုတာတော့ မသိပါဘူး။ အစစ်ပေးတဲ့အမှတ်ကိုတော့ အချိန်မရွေး လာကြည့်ပါ။ ဘယ်သူပဲလာကြည့်ကြည့် ကိုယ့်လိုပဲပြောကိုယ်လိုအောင် ပေးပါမယ်။ အဲဒါကိုတော့ အစစ်က တော်ပေးနိုင်ပါတယ်။ ပရိသတ်ရဲ့ဆန္ဒနဲ့ ထပ်တူကျမကျဆိုတာတော့ အာမခံနိုင်ပါဘူး"ဟု မျိုးသန္တာထွန်းက ပြောသည်။

ယခုနှစ် အကယ်ဒမီဆုရွေးချယ်မည့် ခိုင်အဖွဲ့တွင် ပါဝင်ဖြစ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍လည်း မျိုးသန္တာထွန်းက "အကယ်ဒမီရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့မှာ လက်ခံဖြစ်တာကတော့ အစစ်တို့က အနုပညာနဲ့ ဘဝကိုရပ်တည်ခဲ့တယ်။ အနုပညာကို ကိုယ်တကယ်ပါသနာပါလို့ အခြေခံကစပြီး ကြိုးစားခဲ့ရတယ်။ အစစ်တို့အခုလို အခြေအနေ အခုလိုအသက်အရွယ် ရောက်လာတဲ့အခါမှာ ကိုယ်ရင်သန်ခဲ့တဲ့အသိုင်းအဝိုင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင်ကို ကဏ္ဍတစ်ခုကနေဝင်ပြီး ကူညီရမယ်လို့ အစစ်မိတ်ထဲမှာ ခံယူထားတယ်။ ဒီနှစ် အကယ်ဒမီဆုအဖွဲ့မှာပါဖို့ကလည်း ဖြစ်လာတဲ့အတွက် ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးကလည်း ဒီလိုအခက်အခဲလေးတွေ ဖြစ်နေလို့ ဝင်ပြီးကူညီပေးပါလို့ ကမ်းလှမ်းလာတဲ့အတွက် ပါဝင်ကူညီပေးဖြစ်တာပါ"ဟု ပြောသည်။

လက်ရှိရုပ်ရှင်လောကအပေါ် အမြင်နှင့် ဆက်လုပ်သွားမည့် အနုပညာလုပ်ရားမှုများနှင့် ပတ်သက်၍လည်း မျိုးသန္တာထွန်းက "တစ်နှစ်တစ်နှစ် ဖြစ်ပျက်နေတဲ့အတိုင်းအတာတိုင်းကို ကျေနပ်ပါတယ်။ အနုပညာလုပ်ရားမှုကတော့ မျိုးအနေနဲ့ အတတ်နိုင်ဆုံး ရလာတဲ့ကာရိုက်တာပေါ်မှာ အနီးစပ်ဆုံး ရအောင် ကြိုးစားမယ် ဆက်ပြီးတော့လည်း ပရိသတ်က မျိုးကို အားပေးပါ။ ချစ်ပေးပါလို့ ပြောချင်ပါတယ်"ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် မြန်မာ့ရုပ်ရှင် ထူးချွန်ဆုပေးပွဲကြီးကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ်လတွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကာ လက်ရှိအချိန်တွင် ဇာတ်ကားများကို ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့က အကဲဖြတ်ကြည့်ရှုချက်ရှိရာတွင် တစ်နှစ်တာအတွင်း ရုံတင်ပြသခဲ့သော ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများစွာထဲမှာ ကား ၃၀ ကို ဆန်ခါတင်အဖြစ် ရွေးချယ်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆုနံ့သင်းပါရက ဂီတအလုပ်ထက် မိသားစုကို ပို၍ဂရုစိုက်ဖြစ်နေကြောင်းပြောကြား

ချင်းတိုင်းရင်းသူ အဆိုတော် ဆုနံ့သင်းပါရကအနေဖြင့် လက်ရှိအချိန်တွင် နယ် ဖျော်ဖြေရေးများကိုသာ သွားရောက်ဖျော်ဖြေနေပြီး ဂီတအလုပ်ထက် မိသားစုကို ပို၍ ဂရုစိုက်ဖြစ်နေကြောင်းနှင့် နောက်ပိုင်းတွင် စီးရီးအသစ် ထပ်မံထွက်ရှိနိုင်ရန်အတွက်လည်း အချိန်ပေးသွားမည်ဟု သိရသည်။



"အရင်တုန်းက ဆုနံ့သင်း သီချင်းဆိုတာကို ပထမဆုံး အားပေးတာက အဖေပေါ့။ အဖေက ကိုယ့်ရဲ့ပရိသတ် အစစ်အမှန်ပေါ့။ အခု နောက်တစ်ယောက်ထပ်တိုးလာတာက သမီးငယ်လေ။ သမီးငယ်ကလည်း အားပေးတယ်။ သူ့ Youtube ကြည့်ရင် သူ့အမေသီချင်းဆိုရင် မမြင်ရသေးဘူး။ အသံကြားတာနဲ့တင် သိနေပြီ။ သားကတော့ အမေသီချင်းဆိုရင် နည်းနည်း ရုတ်တယ်။ ဘာလို့ရုတ်တာလဲဆိုတော့ နူးနူးသီချင်းဆိုရင် အရမ်းအော်တာပဲတဲ့။ ဒါကြောင့် သူ့ရုတ်တယ်တဲ့။ နူးနူးသီချင်းဆိုရင် အမေလို့ ခေါ်တာ။ သားက အဲဒီလိုအားပေးတယ်။ သမီးငယ်ကတော့ သူ့အမေအသံကို ဘယ်ကနေကြားကြား သူ့ကြိုက်တယ်။ တခြားသီချင်းတွေနားထောင်ရင် မကြိုက်ဘူး။ သူက အမေဆိုတဲ့သီချင်းဆိုတော့ ပရိသတ်အသစ်တစ်ယောက်ရတယ်။ သူက သီချင်းတွေ လိုက်ဆိုရင်လည်း ညီနေတာပဲ"ဟု သားနှင့် သမီး၏ အကြောင်းကို ဆုနံ့သင်းပါရက ပြောပြသည်။

ကလေးများကို ပြုစုပျိုးထောင်ပုံနှင့်ပတ်သက်၍လည်း ဆုနံ့သင်းပါရက "အိမ်မှာတော့ ချင်းလိုပဲ ပြောရတယ်။ မြန်မာလိုက သူတို့ အပြင်ရောက်ရင် တတ်မှာပဲလေ။ ချင်းစကားသာ နားထောင်တာနည်းသွားရင် မတတ်ဘဲ နေလိမ့်မယ်။ အဲဒါကြောင့် အိမ်မှာ ချင်းစကားပဲ ပြောကြတယ်။ ငယ်ငယ်က တည်းက လေ့ကျင့်ထားတာပေါ့။ သားက စန္ဒရားတီးတာ ဝါသနာပါတော့ သူ့ကို ပိုပြီးတီးစေချင်တာပေါ့နော်။ သူတီးတတ်တဲ့အခါကျရင် ကိုယ်နဲ့ အတူတူသီချင်းဆိုလို့ ရတာပေါ့။ အပြင်မှာ တကယ်မဆိုရင်တောင် ဘုရားကျောင်းတို့ ဘာတို့မှာ ဆိုလို့ရတယ်ဆိုပြီး သင်ခိုင်းထားတာ။ အနုပညာအလုပ်ကတော့ လောလောဆယ် ချင်းပြည်နယ်မှာ ဝေဘူလဆိုတဲ့ မြို့သစ် တစ်ခုရှိတယ်။ အဲဒီမှာ ရှိသွားဆိုဖို့ရှိတယ်။ မိသားစုကိုအချိန်ပေးဖြစ်လား ဆိုတော့ ခရီးတွေသွားပြီး ပြန်လာရင်တော့ ကျန်တဲ့အချိန်မှာ သူတို့နဲ့နေတာ များတယ်။ မလုပ်မဖြစ်လူမှုရေးပွဲတွေလောက်ပဲ သွားဖြစ်တယ်။ အမျိုးသားကတော့ သူ့အားတဲ့အချိန်၊ ရန်ကုန်ပြန်ရောက်တဲ့အချိန်တွေဆို မိသားစုနဲ့ အချိန်ပြည့်နေတယ်။ သူ့ခရီးသွားလို့ မအားတဲ့အချိန်ဆိုရင်တော့ မတတ်နိုင်ဘူးပေါ့။ ကျန်တဲ့အချိန်တွေကတော့ သားသမီးတွေကို အချိန်ပေးထားတာများပါတယ်"ဟု ပြောသည်။

ဘန်နီဖြိုး၏ တစ်ကိုယ်တော်ဖျော်ဖြေပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီလထဲတွင် နှစ်ရက်ဆက်တိုက် ကျင်းပမည်

အဆိုတော်ဘန်နီဖြိုး၏ ဒုတိယမြောက် တစ်ကိုယ်တော်ဖျော်ဖြေပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက်နှင့် ၁၅ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ပြည်သူ့ရေပြင် အတွင်းရှိ Yangon Gallery ၌ နှစ်ရက်ဆက်တိုက် ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပြီး Dream World 2020 ဟု အမည်ပေးထားသော အဆိုပါဖျော်ဖြေပွဲတွင် စိုင်းစိုင်းခမ်းလှိုင်၊ ကိုကိုနှင့် အမရာဖုန်းတို့ကလည်း အားဖြည့်ကူညီသီဆိုပေးကြမည်ဟု သိရသည်။

ဒုတိယပိုင်းတွင်မူ Oxygen Band နှင့်အတူ သီဆိုဖျော်ဖြေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ "ကျွန်တော့်ရဲ့ အခု ဖျော်ဖြေပွဲဟာ မြန်မာပြည်မှာ ပထမဦးဆုံး Augmented Reality (AR) Concert ဖြစ်ပါတယ်။ လက်မှတ်ကိုလည်း ကျွန်တော် ဝက်ဘ်ဆိုက်ကနေ ရောင်းမှာပါ။ တစ်ယောက်ကို နှစ်စောင်ပဲ ဝယ်လို့ရပါမယ်။ ဘယ်လိုဝယ်ယူရမယ်ဆိုတဲ့ အဆင့်တွေကိုတော့ ကျွန်တော် မေ့ချက်နေတစ်ဆင့် ထပ်တင်ပြပါမယ်။ လက်မှတ်တစ်စောင်ကို ကျုပ်သုံးသောင်းနဲ့ ရောင်းချသွားပါမယ်"ဟု ဘန်နီဖြိုးက ပြောသည်။

ကိုလင်း

လူငယ်ဂီတသမား ထက်လျှံမှုက တေးရေးဘက်တွင် အောင်မြင်လိုကြောင်းပြောကြား

မော်လမြိုင်မြို့သူလေးများနှင့် မော်လမြိုင်မြို့ရှိ အထင်ကရနေရာများကို တေးသီချင်းအဖြစ် ဖန်တီးထားသည့် မော်လမြိုင်သူ တေးသီချင်းမှာ အွန်လိုင်းပရိသတ်များအကြားတွင် ယခုတစ်လော လူကြိုက်များလျက်ရှိသည်။ ထိုသီချင်းလေးကို ကိုယ်တိုင်ရေးသားသီဆိုခဲ့သူ လူငယ်ဂီတသမားလေးဖြစ်သည့် ထက်လျှံမှုနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ၎င်း၏ ဂီတအပေါ်ထားရှိသည့်စိတ်များနှင့် ထပ်မံဖန်တီးသွားမည့် ဂီတများအကြောင်းကို ယခုလို ပြောပြခဲ့သည်။

အားပေးမှုများရရှိနေသည်။ "သီချင်းရေးတဲ့အခါ ကိုယ့်ခံစားချက်တွေအပေါ် အခြေခံတာ နည်းတယ်။ ကျွန်တော်က အကြောင်းအရာလေးတွေ စဉ်းစားပြီး အဲဒီအကြောင်းအရာထဲက ဇာတ်ကောင်နေရာကနေ ဝင်ခံစားပြီး ရေးဖြစ်တာများတယ်။ ကိုယ်ပိုင်ရင်သန်သံခံစားချက် သီချင်းလေးတွေလည်း ရှိတယ်။ ဂီတနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကျွန်တော် တတ်စွမ်းသလောက်ပေါ့။ နိုင်ရင်နိုင်သလောက် အများကြီးလုပ်ဖို့ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်အခု တေးရေးဘက်မှာလည်း ကြိုးစားနေပါတယ်။ တေးရေးဘက်မှာလည်း အောင်မြင်ချင်ပါတယ်။ သရုပ်ဆောင်လည်း လုပ်ချင်ပါသေးတယ်။ ပန်းချီတွေလည်းဆွဲချင်တယ်။ ဝတ္ထုဇာတ်လမ်းတွေလည်း ဘဝမှာ ရေးဖူးသွားချင်သေးတယ်။ အားပေးနေကြတဲ့သူတွေကိုလည်း ဒီအနုပညာနဲ့ တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ ကြိုးစားပြီး ကျေးဇူးဆပ်ချင်ပါသေးတယ်"ဟု ထက်လျှံမှုက ဆက်ပြောသည်။

"မော်လမြိုင်သူ သီချင်းကို သီဆိုဖန်တီးဖြစ်တဲ့အကြောင်းက ကျွန်တော်ကိုယ်တိုင် မွန်ပြည်နယ်မှာ ကြီးတယ်။ ငယ်ငယ်ကတော့ မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်မရောမြို့နယ် နတ်စမ်းကျေးရွာမှာ နေခဲ့တယ်။ ၉ တန်း ၁၀ တန်းရောက်တော့ မော်လမြိုင်မှာ ကျောင်းတက်ဖြစ်တယ်။ မွန်ပြည်နယ်သားပါ။ အဲဒါကြောင့် ကျွန်တော့်အစစ်ကို တေးရေး ကိုထက်ကြီးရယ်။ ကျွန်တော့်ဆရာ လင်းထက်ခိုင် (dr. beat studio) ကိုယ်တိုင်ပင်ပြီး ဒီသီချင်းလေးကို ဖန်တီးဖြစ်ခဲ့တာပါ။ ကျွန်တော် သီချင်းစလုပ်တဲ့အချိန်က ကျွန်တော့်အသက် ၁၇/၁၈ လောက်ပေါ့။ သီချင်းစလုပ်ကတည်းက သီချင်းတွေကိုလည်း တတ်သလောက် မှတ်သလောက်တော့ ကြိုးစားရေးနေဖြစ်ပါတယ်"ဟု ဆိုသည်။

ထက်လျှံမှု၏ သီချင်းများကို ပရိသတ်သိကြသော်လည်း လူကို သိမသိကြခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍လည်း "ကျွန်တော့်သီချင်းလေးတွေကို တော်တော်များများ သိကြတယ်။ ရိုးတွေ့တာတွေ သွားဆိုရင် ဒီသီချင်းလေးကို ကျွန်တော်ဆိုလိုက်မှ အားလုံးက ဒီသီချင်းကို ဒီတစ်ယောက်ဆိုတာပါလားဆိုတဲ့ အကြည့်လေးတွေနဲ့ ကြည့်ကြတာတွေ တွေ့ရတယ်။ သီချင်းကိုသိပြီး ကျွန်တော့်ကိုသတိမထားမိတာတော့ ကျွန်တော်အားနည်းချက်ပေါ့။ အဲဒီအားနည်းချက်အတွက်လည်း ကျွန်တော် ကြိုးစားနေပါတယ်"ဟု ထက်လျှံမှုက ဆိုသည်။

ထက်လျှံမှုအနေဖြင့် ဂီတကို ဖန်တီးပုံဖော်သည့်အခါ ကိုယ်ပိုင် စိတ်ကူး စိတ်သန်းများဖြင့် ကိုယ်ပိုင်သံစဉ်သာ ရေးလိုကြောင်း သိရသည်။ ထက်လျှံမှုသည် လတ်တလောတွင် အဆိုတော်ချယ်ရီသင်း၏ သတိထား ဟုအမည်ရသည့် တေးသီချင်းကိုလည်း ရေးပေးထားပြီး ထိုသီချင်းမှာလည်း လူမှုကွန်ရက်တွင်



ကိုလင်း

နိုင်ငံတကာအနုပညာ သတင်းပဒေသာ

ဂျက်စတင်ဘီဘာနဲ့ တွဲနေစဉ် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ညှဉ်းပန်းမှုခံရဟု ဆယ်လီနာပြော

အဆိုတော်နဲ့ ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် ဆယ်လီနာဂိုမက်ဇ်ကတော့ သူနဲ့တွဲလိုက် ပြတ်လိုက်ဖြစ်ခဲ့တဲ့ ရည်းစားဟောင်း ဂျက်စတင်ဘီဘာနဲ့အတူရှိစဉ်က ခံစားမှု တွေကို ဖွင့်ဟလာပါတယ်။ အဲဒီတုန်းကဆိုရင် သူဟာ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခံရတာပဲလို့ ပြောပါတယ်။ အင်နီအာ သတင်းဌာနနဲ့ အင်တာဗျူးလုပ်စဉ်မှာ ရည်းစားဟောင်းရဲ့အကြောင်းကို ဆယ်လီနာပြောပြ ခဲ့တာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဂျက်စတင်ဘီဘာနဲ့ ဆယ်လီနာတို့ကတော့ ၂၀၁၈ခုနှစ် မတ်လမှာ အပြီးတိုင်လမ်းခွဲခဲ့တာပဲဖြစ်ပါတယ်။

စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာအရ နိုင်စက်မှုခံရတာ အန္တရာယ်ကြီးလှပါတယ်။ အရွယ်ရောက်ပြီးသား လူတစ်ယောက်အနေနဲ့ ဘယ်လိုလျှောက်လှမ်းရမယ် ဆိုတာကို နားလည်ဖို့နည်းလမ်းတွေ ရှာဖွေခဲ့တယ်။ ကျန်ရှိနေတဲ့ဘဝကို ဒီအကြောင်းတွေပေးပြီးတော့ အချိန်မကုန်ဆုံးချင်ဘူး။ အခုအချိန်မှာ ခံနိုင်ရည်အရှိဆုံး လူတစ်ယောက်ဖြစ်လာတာကိုလည်း ဂုဏ်ယူမိတယ်လို့ ဆယ်လီနာက အင်တာဗျူးမှာ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ဆယ်လီနာရဲ့ Lose You to Love Me ဆိုတဲ့သီချင်းဟာလည်း ဂျက်စတင်ဘီဘာနဲ့ ကွဲကွာသွားစဉ်က နာကျင်မှုတွေကို ရေးစပ်ထားတာဖြစ်တယ်လို့ ဆယ်လီနာက ပြောပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီသီချင်းတစ်ပုဒ်လုံးဟာ ဂျက်စတင်ဘီဘာအကြောင်း မကောင်း ရေးထားတာတော့ မဟုတ်ဘူးလို့ ဆက်ပြောပါတယ်။ ဆယ်လီနာနဲ့ ဂျက်စတင် ဘီဘာတို့ဟာ ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှာ စတင်တွဲခဲ့ကြတာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

အီးနယူးစ်



အဆိုတော် ဆယ်လီနာဂိုမက်ဇ်

ခံစားချက် အစစ်အမှန်နဲ့ ရေးစပ်ထားသော Anyone သီချင်းနဲ့ ဒဲမိုလိုဟာတို့ စင်ပေါ် ပြန်တက်

ဆေးအလွန်အကျွံသုံးစွဲမှုပြဿနာနဲ့ ဆေးရုံတက်ခဲ့ရတဲ့ အဆိုတော် ဒဲမိုလိုဟာတို့ကတော့ ဂရမ်မီဆု ချီးမြှင့်တဲ့စင်ပေါ်ကို တစ်ဖန်ပြန်တက် လာပြန်ပါတယ်။ ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက် မှာကျင်းပခဲ့တဲ့ (၆၂) ကြိမ်မြောက် ဂရမ်မီဆု ပေးပွဲနေ့မှာတော့ ဒဲမိုဟာ Anyone ဆိုတဲ့သီချင်းနဲ့ ဖျော်ဖြေမှုပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ဒဲမိုလိုဟာဟာ Anyone ဆိုတဲ့သီချင်းမှာ အရက်စွဲလမ်းမှုနဲ့ အထီးကျန် ခံစားရမှုပြဿနာတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်ရတဲ့အကြောင်းကို ရေးစပ်ထားပါတယ်။ ဒဲမိုလိုဟာတို့ကတော့ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇူလိုင်လအတွင်းမှာ ဆေးလွန်ပြီး ဆေးရုံ တက်ခဲ့ရပါတယ်။

၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာမှာတော့ သူရင်ဆိုင်နေရတဲ့ပြဿနာတွေကို ဖွင့်ဟပြောဆို ခဲ့ပါတယ်။ ဒီအကြောင်းတွေကို သီချင်းအဖြစ် ပြောင်းလဲပြီး တွဲနောက်မှာတော့ အသံအား ကောင်းကောင်းနဲ့ စင်မြင့်ပေါ်ကို ပြန်တက် လာခဲ့ပါတယ်။ Anyone ဆိုတဲ့သီချင်းကို ဆေးအလွန်အကျွံသုံးစွဲမှုနဲ့ ဆေးရုံမရောက်မီ လေးရက်အလိုမှာ အသံသွင်းထားတာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ ဒဲမိုဟာ ဆေးသုံးစွဲမှုနဲ့ ဆေးရုံတက်ရပြီးတဲ့နောက်ပိုင်း တစ်နှစ်ခွဲ နီးပါးကြာတဲ့အထိ သီဆိုဖျော်ဖြေမှုတွေ မလုပ်ခဲ့ပါဘူး။ ဂရမ်မီဆုပေးပွဲနေ့က စင်ပေါ်တက်သီဆိုခဲ့တာဟာ သူ့အတွက် ပထမဆုံးအကြိမ် စင်ပေါ်ပြန်တက်လာ တာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ သည်အတ္တလန်တစ်



ဒဲမိုလိုဟာတို့ ဂရမ်မီဆုပေးပွဲတွင် သီဆိုဖျော်ဖြေနေစဉ်။

ချိုး

ဥပဒေအတွေး ရေးပါရစေ အပိုင်း (၂၀၉)

မီဒီယာနှင့် ဥပဒေ

ဦးဟန်ညွန့် (ဥပဒေ)



ဥပဒေစာအုပ်တစ်အုပ်

စာရေးဆရာမြတ်မျိုးလတ် ရေးသားသော “မီဒီယာသမားများ သိသင့်သည့်ဥပဒေ” စာအုပ် တစ်အုပ်ကို ကျွန်တော်လက်ခံရရှိခဲ့ပါသည်။ ဒုတိယ အကြိမ် ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ပြီး ၂၀၁၉ နိုဝင်ဘာတွင် Wisdom House စာအုပ်တိုက်က ထုတ်ဝေခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ စာရေးသူမှာ စာပေအတွေ့အကြုံရှိ တရားရေးအတွေ့အကြုံလည်းရှိသော လက်ရှိ တရားရေးဝန်ထမ်းတစ်ဦး ဖြစ်နေလေသည်။

မာတိကာ

- မာတိကာအရ ဆောင်းပါး(၃၃)ပုဒ်ပါဝင်သည်-
 - ၁။ မီဒီယာနှင့် အသေရေဖျက်မှု
 - ၂။ မီဒီယာများသိသင့်သည့် ကျော်နင်းမှု
 - ၃။ မီဒီယာများသိသင့်သည့် နိုင်ငံတော် အကြည်ညိုပျက်စေမှု
 - ၄။ မီဒီယာများသိသင့်သည့် ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၅၀၅
 - ၅။ မီဒီယာနှင့် တရားရုံးများ မထိမဲ့မြင်ပြုမှု အက်ဥပဒေ
 - ၆။ အသစ်ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည့် တရားရုံးများ မထိမဲ့မြင်ပြုမှုဥပဒေ
 - ၇။ မီဒီယာကျင့်ဝတ် ချိုးဖောက်သူတွေ အတွက် စာပေတရားခွင့်တစ်ခု အမှန် တကယ် လိုအပ်နေပြီ
 - ၈။ မီဒီယာနှင့် ညစ်ညမ်းသော ရေးသား ဖော်ပြချက်များဆိုင်ရာဥပဒေ
 - ၉။ အွန်လိုင်း ပြစ်မှုကျူးလွန်သူတွေကို ဘယ်လိုအရေးယူကြမလဲ
 - ၁၀။ မီဒီယာများသိသင့်သည့် ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၆၆ (ဃ)
 - ၁၁။ မီဒီယာများသိသင့်သည့် နိုင်ငံလွတ်လုံ ဥပဒေ
 - ၁၂။ မီဒီယာနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမူပိုင်ခွင့် ဥပဒေ
 - ၁၃။ အသစ်ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည့် စာပေ အနုပညာ မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ
 - ၁၄။ မီဒီယာများတွင် ဥပဒေစာပေ ရေးသား နေသူများ၏ အခန်းကဏ္ဍ
 - ၁၅။ မီဒီယာနှင့် ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေ
 - ၁၆။ အသစ်ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည့် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေ
 - ၁၇။ မီဒီယာနှင့် ကလေးသူငယ်ဥပဒေ
 - ၁၈။ အသစ်ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည့် ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာဥပဒေ
 - ၁၉။ မီဒီယာဖြင့် ဥပဒေပညာပေးခြင်း
 - ၂၀။ မီဒီယာနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ လျှို့ဝှက် ချက်များ အက်ဥပဒေ
 - ၂၁။ မီဒီယာနှင့် စာကြည့်တိုက်၊ ပြတိုက်၊ ပြပွဲ များဆိုင်ရာဥပဒေ
 - ၂၂။ မီဒီယာနှင့် လူကုန်ကူးမှု တားဆီး ကာကွယ်ရေးဥပဒေ
 - ၂၃။ ဆေးရုံဆေးခန်းပြဿနာနှင့် မီဒီယာ ကျင့်ဝတ်
 - ၂၄။ မီဒီယာသမားများ သိသင့်သည့် ရုပ်မြင် သံကြားနှင့် မီဒီယံဥပဒေ
 - ၂၅။ ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် အသံထုတ်လွှတ်ခြင်း ဆိုင်ရာဥပဒေ
 - ၂၆။ မီဒီယာသမားများသိသင့်သည့် ရုပ်ရှင် ဥပဒေ
 - ၂၇။ မီဒီယာသမားများ သိသင့်သည့် အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ဆောင် ရွက်ရေးဥပဒေ
 - ၂၈။ မီဒီယာသမားများ သိသင့်သည့် ကွန်ပျူတာပညာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဥပဒေ
 - ၂၉။ မီဒီယာသမားများအတွက် သတင်း မီဒီယာဥပဒေ
 - ၃၀။ မီဒီယာနှင့် တရားရုံး သတင်းမီဒီယာ လက်စွဲ

- ၃၁။ မီဒီယာထဲက ပါးရိုက်မှု၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့် ပြည်သူ
- ၃၂။ မီဒီယာသမားများကြား ဖြစ်ပွားခဲ့သော မှုခင်းများ(၁)
- ၃၃။ မီဒီယာသမားများကြား ဖြစ်ပွားခဲ့သော မှုခင်းများ(၂)

စာရေးသူ၏အမှာ

မြတ်မျိုးလတ်က “ဥပဒေကို မသိနားမလည်၍ ကျူးလွန်မိပါသည်ဟု ကင်းလွတ်ခွင့်မရရှိနိုင်ပေ။ ထို့ကြောင့် မီဒီယာသမားများသည် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေက ပေးအပ်ထားသည့် အခွင့်အရေး များကို ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ရာတွင် မိမိတို့နှင့် သက်



ဆိုင်သည့် တည်ဆဲဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များ၏ မူဘောင်ကန့်သတ်ချက်များကို သိရှိနားလည် ထားရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါသည်”ဟု ရေးသား ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဤစာအုပ်ကို ဒုတိယအကြိမ်ပြန်လည် ထုတ်ဝေရာတွင် မီဒီယာသမားများ အဓိက လေ့လာသိရှိထားသင့်သည့် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက် များကို အတတ်နိုင်ဆုံးရှာဖွေစုစည်းတင်ပြထား သဖြင့် စတုတ္ထမဏ္ဍိုင်အတွက် တစ်ထောင့် တစ်နေရာက အကျိုးပြုနိုင်လိမ့်မည် မျှော်လင့်မိ ကြောင်းပါ မြတ်မျိုးလတ်က ရေးသားခဲ့သည်။

အသေရေဖျက်မှု

စာအုပ်ကို “အသေရေဖျက်မှု” နှင့် စဖွင့်ထား သည်။ မီဒီယာနှင့် အသေရေဖျက်မှုမှာ ဒေါ်ဒေါ်တစ် ပြား၏ ခေါင်းနှင့်ပန်းပမာဖြစ်သည်။ သတင်းသမား၊ မီဒီယာသမားများသည် အများနှင့် ဆက်ဆံရသည်။ လောဘ၊ ဒေါသ၊ မောဟများနှင့် အမြဲကြုံတတ် ဆုံတတ်သည်။ ထိုအခါ စွပ်စွဲစွဲစွဲတွေဖြစ်လာသည်။ တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး မကြည်မဖြူ၊ အသေရေဖျက်လာ ကြသည်။ ပျက်လာကြသည်။ အသေရေဖျက်မှုများ စွဲဆိုလာကြလေသည်။ ထို့ကြောင့် မီဒီယာနှင့် အသေရေဖျက်မှုအကြောင်း လေ့လာအပ်သည်။

တရားရုံးများမထိမဲ့မြင်ပြုမှု

တရားရုံးများ မထိမဲ့မြင်ပြုမှုဥပဒေကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၁၇/၂၀၁၃ ဖြင့် ၂၉-၇-၂၀၁၃ နေ့တွင် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည်။ ယခင်က ရှိခဲ့သည့် The Contempt of Courts Act, 1926 ကို ဤဥပဒေဖြင့် ရုပ်သိမ်းခဲ့သည်။

မထိမဲ့မြင်ပြုမှုကို နှစ်မျိုးခွဲခြားထားသည်။

- တရားမဆိုင်ရာ မထိမဲ့မြင်ပြုမှုနှင့် ပြစ်မှုဆိုင်ရာ မထိမဲ့မြင်ပြုမှုဟူ၍ ဖြစ်သည်။
- ပုဒ်မ(၉)ပါ သီးခြားကန့်သတ်ချက် ယင်းဥပဒေပုဒ်မ (၉)ပါ သီးခြားကန့်သတ်ချက် အကြောင်းအရာ(၃)ခုမှာ-
 - (က) တည်ဆဲဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်ပါ ပြဋ္ဌာန်း ချက်များနှင့် ဆန့်ကျင်၍ ပုံနှိပ်ထုတ် ဝေခြင်း သို့မဟုတ် ဖြန့်ချိခြင်း
 - (ခ) အများပြည်သူဆိုင်ရာ မူဝါဒအရဖြစ်စေ၊

အုပ်နှင်းထားသော အခွင့်အာဏာများကို ကျင့်သုံး၍ဖြစ်စေ တရားရုံးက အတိအ လင်းပိတ်ပင်ထားသည့် တရားစီရင်သော မှုခင်းတစ်ရပ်၏ သတင်းအချက်အလက် များနှင့် သရုပ်ဖော်ပြချက်များကို ပုံနှိပ် ထုတ်ဝေခြင်း သို့မဟုတ် ဖြန့်ချိခြင်း

(ဂ) တရားစီရင်သော မှုခင်းတစ်ရပ်တွင် အငြင်းပွားလျက်ရှိသော လျှို့ဝှက်ထားရ မည့် လုပ်ငန်းစဉ်၊ စွဲစမ်းရှာဖွေတွေ့ရှိချက် သို့မဟုတ် တီထွင်မှုစသည်တို့နှင့် စပ် လျဉ်းသည့် သတင်းအချက်အလက်များ ကို ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခြင်း သို့မဟုတ် ဖြန့်ချိ ခြင်းတို့ဖြစ်သည်။

အွန်လိုင်းပြစ်မှု

အွန်လိုင်းပြစ်မှုကျူးလွန်သူတွေကို ဘယ်လို အရေးယူကြမလဲ ဟူသော မေးခွန်းကို စာမျက်နှာ ၅၉ တွင် ဆရာမြတ်မျိုးလတ်က မြန်မာနိုင်ငံမှာ Cyber Law မရှိသေးတဲ့အတွက် အမှုအမျိုးအစား အလိုက် ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ (ငြိစွန်းရာ) ဖြင့် အရေးယူနိုင်ကြောင်း ဆွေးနွေးထားသည်။ မီဒီယာများသိသင့်သည့် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၆၆(ဃ)အကြောင်းကိုလည်း အကျယ်တဝင့် ရေးသားထားသည်။

နိုင်ငံလွတ်လုံ

အများက “နိုင်ငံလွတ်လုံ” ဥပဒေဟု အတို ကောက်ခေါ်လေ့ရှိသော “နိုင်ငံသားများ၏ပုဂ္ဂိုလ် ဆိုင်ရာ လွတ်လပ်မှုနှင့် ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာလုံခြုံမှုကို ကာကွယ်ပေးရေးဥပဒေ” အကြောင်းကိုလည်း ဖော်ပြထားပါသည်။ ဤဥပဒေကို ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် (၅/၂၀၁၇)ဖြင့် ၈၊ ၃၊ ၂၀၁၇ နေ့တွင် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

သတင်းမီဒီယာသမားများသည် မီဒီယာ လွတ်လပ်ခွင့်အရ အများပြည်သူ၏ သတင်းရရှိ ခွင့်အတွက် ရှာဖွေတင်ပြရင်း နိုင်ငံလွတ်လုံဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို မသိမသာချိုးဖောက်မိ တတ်လေ့ရှိပါသည်။ သတိပြုလိုက်နာရန်လိုအပ်ပါ မည်။ သတိပြုသိရှိထားသင့်သော ဥပဒေတစ်ရပ် ဖြစ်ပါ၍ သတင်းမီဒီယာသမားများ ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့် ဖတ်ရှုလေ့လာရန် အကြံပြုအပ်ပါ သည်။

စာပေအနုပညာမူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၁၅/၂၀၁၉ ဖြင့် ၂၄-၅-၂၀၁၉ နေ့တွင် အသစ်ပြဋ္ဌာန်း လိုက်သော “စာပေနှင့်အနုပညာ မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ” သည် သတင်းမီဒီယာသမား လေ့လာသိရှိသင့် ပါသည်။ စာပေအနုပညာ မူပိုင်ခွင့်ဆိုသည်မှာ စာပေ သို့မဟုတ် အနုပညာလက်ရာ၏ မူလ လက်ရာရှင်က ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် အညီ ရရှိသောစာပေနှင့် အနုပညာဆိုင်ရာ သီး သန့်အခွင့်အရေးများကိုဆိုကြောင်း ထိုဥပဒေတွင် အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားသည်။

ဆေးရုံဆေးခန်း

“ဆေးရုံဆေးခန်းပြဿနာနှင့် မီဒီယာကျင့် ဝတ်” ဆောင်းပါး (စာ-၁၅၉) တွင် “မြတ်မျိုးလတ်” ၏ ကိုယ်တွေ့ဘဝကြုံတွေ့ရပုံများကို သတင်း မီဒီယာသမားများအတွက် မျှဝေခံစား ရေးသား ထားပါသည်။ မာတိကာပါ ၃၃ ပုဒ်စလုံးကို ကျွန်တော်မရေးပြောခဲ့ပါ။ စိတ်ဝင်စားသူ သတင်း မီဒီယာသမားများ လေ့လာရှာဖွေရန်၊ ဖတ်ရှုနိုင်ရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

စေတနာ

- (၁) မီဒီယာသမားများသည် နေ့စဉ်နှင့်အမျှ နယ်ပယ်စုံတွင်အလုပ်များ လုပ်နေကြရသည် ဖြစ် ပါသည်။
- (၂) တစ်ခုခုပြဿနာပေါ်လျှင် “ဒီဥပဒေ မဖတ် ဘူး၊ မသိဘူးထင်ပါရဲ့” ဟု အပြစ်တင်တတ်ကြ ပါသည်။
- (၃) ထို့ကြောင့် မြတ်မျိုးလတ်ရေးသော ဤစာအုပ် အကြောင်းရေးမိသည့် ကျွန်တော်၏ စေတနာ ဥပဒေအတွေးမျှသာပါ။ ။

ရှေ့နေများကောင်စီနှင့် ရှေ့နေလိုက်သူများဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်း

ပြည်သူများသိရှိလေ့လာ အကြံပြုနိုင်ရေးအတွက် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အကြံပြုစာများကို အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံးသို့ လိပ်မူပေးပို့နိုင်ပါသည်။

ရှေ့နေများကောင်စီနှင့် ရှေ့နေလိုက်သူများဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်း
(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၂)။
၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ လ ရက်
(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ လ ရက်)
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

အခန်း (၁)

အမည်နှင့် အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်

၁။ ဤဥပဒေကို ရှေ့နေများကောင်စီနှင့် ရှေ့နေလိုက်သူများဆိုင်ရာဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ဤဥပဒေတွင်ပါရှိသော အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါအတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေရမည် -

- (က) သက်ဆိုင်ရာ ရှေ့နေများကောင်စီ ဆိုသည်မှာ မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီနှင့် ဒေသဆိုင်ရာရှေ့နေများ ကောင်စီတို့ကို ဆိုသည်။
- (ခ) မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသည့် မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီကို ဆိုသည်။
- (ဂ) ဒေသဆိုင်ရာ ရှေ့နေများကောင်စီ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသည့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်နှင့် နေပြည်တော် ရှေ့နေများကောင်စီ အသီးသီးကို ဆိုသည်။
- (ဃ) ရှေ့နေလိုက်သူ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ သက်ဆိုင်ရာ မှတ်ပုံတင်အမည်စာရင်း တင်သွင်းထားသည့် အထက်တန်း ရှေ့နေနှင့် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ တစ်ဦးဦးကိုဆိုသည်။ ယင်း စကားရပ်တွင် အစိုးရရှေ့နေအဖြစ် ဆောင်ရွက်သည့် ဥပဒေအရာရှိလည်း ပါဝင်သည်။
- (င) အလုပ်သင်ရှေ့နေ ဆိုသည်မှာ ဒေသဆိုင်ရာ ရှေ့နေများကောင်စီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ရှေ့နေပညာကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ လက်တွေ့သင်ယူနေသူကို ဆိုသည်။
- (စ) အလုပ်သင်ရှေ့နေ လုပ်သက် ဆိုသည်မှာ ရှေ့နေပညာကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ လက်တွေ့သင်ယူနေသည့် ကာလကို ဆိုသည်။
- (ဆ) အထက်တန်းရှေ့နေ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ ဒေသဆိုင်ရာ ရှေ့နေများကောင်စီက အထက်တန်းရှေ့နေ မှတ်ပုံတင်စာရင်း၌ အမည်စာရင်းတင်သွင်းပြီး အထက်တန်းရှေ့နေအဖြစ် အမှုလိုက်ပါ ဆောင်ရွက်ခြင်းပြုရန် အသိအမှတ်ပြုထားခြင်း ခံရသူကို ဆိုသည်။
- (ဇ) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီက တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ မှတ်ပုံတင် စာရင်း၌ အမည်စာရင်းတင်သွင်းပြီး တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အဖြစ် အမှုလိုက်ပါဆောင်ရွက်ခြင်းပြုရန် အသိအမှတ်ပြုထားခြင်း ခံရသူကို ဆိုသည်။
- (ဈ) ရှေ့နေပညာ ဆိုသည်မှာ ဥပဒေပညာကို အခြေခံ၍ အမှုသည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ရသင့်ရထိုက်သည့် အခွင့်အရေးများ ရရှိစေရန်နှင့် အကာအကွယ်ပေးရန် အကျိုးဆောင်ပေးသော မွန်မြတ်သည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရပ်ကို ဆိုသည်။
- (ည) အမှုလိုက်ပါ ဆောင်ရွက်ခြင်း ဆိုသည်မှာ ရှေ့နေတစ်ဦးဦးက သက်ဆိုင်ရာ အမှုလိုက်ပါ ဆောင်ရွက်ခြင်းပြုနိုင်သည့် ရုံးတစ်ခုခုတွင် မှုခင်းတစ်ခုခုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လျှောက်ထားခြင်း၊ လျှောက်လဲခြင်း၊ တင်ပြခြင်းနှင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို ဆိုသည်။
- (ဋ) အမှုလိုက်ပါဆောင်ရွက်ခြင်း ပြုနိုင်သည့် ရုံး ဆိုသည်မှာ နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးသော်လည်းကောင်း၊ မှုခင်း တစ်ခုခုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှေ့နေလိုက်သူ တစ်ဦးဦးက အမှုလိုက်ပါဆောင်ရွက်ခြင်း ပြုနိုင်သည့် သက်ဆိုင်ရာ တရားရုံး၊ ခုံရုံး၊ အခွန်ရုံး၊ အယူခံရုံး၊ ဌာနဆိုင်ရာ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုရုံးကို သော်လည်းကောင်း၊ ဤဥပဒေအရ ရှေ့နေ ကျင့်ဝတ်သိက္ခာ ဖောက်ဖျက်မှုဖြင့် စုံစမ်းစစ်ဆေးသည့် လုပ်ငန်းကော်မတီ သို့မဟုတ် ခုံရုံးကိုသော်လည်းကောင်း၊ အခြား တည်ဆဲဥပဒေ တစ်ရပ်ရပ်အရ ရှေ့နေလိုက်သူများ အမှုလိုက်ပါ ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြု သည့် ရုံးတစ်ခုခုကိုသော်လည်းကောင်း ဆိုသည်။
- (ဌ) ရှေ့နေပွဲစား (Tout) ဆိုသည်မှာ အောက်ပါ ပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးဦးကို ဆိုသည် -

- (၁) ရှေ့နေလိုက်သူထံမှ အဖိုးအခရရှိရေးအတွက် ကမ်းလှမ်း အဆိုပြု၍ အမှုရရှိစေရန် ဆွယ်ပေးသူ သို့မဟုတ် ဒလံ၊
- (၂) ရှေ့နေလိုက်သူထံမှဖြစ်စေ၊ အမှုကိစ္စတွင် အကျိုးသက် ဆိုင်သူတစ်ဦးထံမှဖြစ်စေ အဖိုးအခရရှိရေးအတွက် ကမ်းလှမ်း၍ အမှုရရှိစေရန် ဆွယ်ပေးမည်ဟု အဆိုပြုသူ၊
- (၃) အမှုကိစ္စ ရရှိရေးအတွက် ဆွယ်ရန်အလို့ငှာ အမှုလိုက် ပါဆောင်ရွက်ခြင်း ပြုနိုင်သည့် ရုံးတွင်ဖြစ်စေ၊ ထိုရုံး၏ ပရဝဏ်တွင်ဖြစ်စေ၊ အများပြည်သူနှင့် သက်ဆိုင်ရာနေရာ

- တွင်ဖြစ်စေ မကြာခဏ ဝင်ထွက်သွားလာနေသူ။
- (၃) မှတ်ပုံတင်စာရင်း ဆိုသည်မှာ အထက်တန်းရှေ့နေအဖြစ် ဝင်ခွင့် မှတ်ပုံတင်စာရင်း သို့မဟုတ် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေအဖြစ် ဝင်ခွင့် မှတ်ပုံတင်စာရင်းကို ဆိုသည်။
- (၄) သက်သေခံမှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ဆိုသည်မှာ အထက်တန်းရှေ့နေ သက်သေခံမှတ်ပုံတင်လက်မှတ် သို့မဟုတ် တရားလွှတ်တော် ရှေ့နေ သက်သေခံမှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကိုဆိုသည်။

အခန်း (၂)

ရည်ရွယ်ချက်များ

- ၃။ ဤဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည် -
- (က) နိုင်ငံတော်တွင် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို အထောက်အကူပြုရေး အတွက် အရည်အချင်းပြည့်ဝသော ရှေ့နေများ တိုးပွားလာစေရန်၊
- (ခ) ရှေ့နေပညာ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ တိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရန်၊
- (ဂ) ရှေ့နေလိုက်သူများ ဥပဒေပညာရပ်ဆိုင်ရာ အရည်အသွေး ပြည့်ဝပြီး ရှေ့နေကျင့်ဝတ်သိက္ခာနှင့် ဂုဏ်သိက္ခာ မြင့်မားရေးအတွက် ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်နိုင်စေရန်၊
- (ဃ) အမှုသည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ရသင့်ရထိုက်သည့် အခွင့်အရေးများ ရရှိစေရေးနှင့် အကာအကွယ်ပေးရေးတို့အတွက် မွန်မြတ်သည့် ရှေ့နေပညာဖြင့် အကျိုးဆောင်ပေးနိုင်ရန်၊
- (င) ရှေ့နေလိုက်သူများ ရထိုက်ခွင့်ရှိသည့် အခွင့်အရေးများကို အပြည့်အဝ ရရှိစေရန်နှင့် အကာအကွယ်ပေးရန်။

အခန်း (၃)

မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီ ဖွဲ့စည်းခြင်း

- ၄။ ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်သည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် -
- (က) အောက်ပါ ပုဂ္ဂိုလ်များပါဝင်သော မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဖွဲ့စည်းရမည် -
- (၁) ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ၉ ကြွ
- (၂) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများက ၃ ဦး
- ရှေ့ချယ်တင်မြောက်သည့် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများအနက်မှ တစ်ဦး
- (၃) ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တစ်ဦး ၁ ဦး
- ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်
- (၄) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများက ၁ ဦး
- ရှေ့ချယ်တင်မြောက်သည့် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ အနက်မှ ၁ ဦး
- (၅) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများက ၁ ဦး
- ရှေ့ချယ်တင်မြောက်သည့် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ အနက်မှ တစ်ဦး
- (၆) ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တစ်ဦး ၁ ဦး
- ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး

- (ခ) ပုဒ်မခွဲ(က)အရ ဖွဲ့စည်းသော မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများ ကောင်စီကို လိုအပ်ပါက ပြင်ဆင် ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။
- ၅။ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီ၏ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပုဒ်မ ၄၊ ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲ (၂) (၄) (၅) အရ ရွေးချယ်တင်မြောက်ခြင်း ခံရမည့်သူသည် အောက်ပါ အရည်အချင်းများနှင့် ပြည့်စုံရမည် -
- (က) မြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။
- (ခ) ရှေ့နေကျင့်ဝတ်သိက္ခာ ဖောက်ဖျက်မှုအတွက် တစ်စုံတစ်ရာ အရေးယူခံရသူ အဖြစ်ပေးခံရသူ မဖြစ်စေရ။
- (ဂ) အစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်စဉ် ဌာနဆိုင်ရာက ရာထူးမှ ထုတ်ပစ်ခြင်း သို့မဟုတ် အပြစ်ပေးခံရခြင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ကျင့်သိက္ခာ ဖောက်ဖျက်မှု၊ အလှူသုံးစားမှု သို့မဟုတ် အဂတိလိုက်စားမှုဖြင့် တရားရုံး၏ ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခံရခြင်း မရှိစေရ။
- (ဃ) လူမွဲအဖြစ် တရားရုံးက ကြေညာခြင်းခံထားရသူ မဖြစ်စေရ။
- (င) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေအဖြစ် ပေးဆောင်ရမည့် အခွန်အခများ ပေးဆောင်ပြီးဖြစ်ရမည်။
- (စ) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေအဖြစ် ရှေ့နေလုပ်သက် အနည်းဆုံး ၁၀ နှစ်ရှိသူ ဖြစ်ရမည်။
- ၆။ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီသည် ကိုယ်ပိုင်အမည်၊ ကိုယ်ပိုင်တံဆိပ်ဖြင့် ပဋိညာဉ်ချုပ်ဆိုပိုင်ခွင့်၊ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆက်ခံဆောင်ရွက်ပိုင်ခွင့်၊ ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သည့်ပစ္စည်းများနှင့် မရွှေ့မပြောင်းနိုင်သည့် ပစ္စည်းများ ရယူပိုင်ဆိုင်ခွင့်၊ ဆောင်ရွက်ပြီး လုပ်ငန်းများနှင့် ဆောင်ရွက်ဆဲလုပ်ငန်းများ ဆက်ခံပိုင်ခွင့်၊ ရရန်ပိုင်ခွင့်နှင့် ပေးရန်တာဝန်များ ဆက်ခံပိုင်ခွင့်၊ မိမိအမည်ဖြင့် တရားစွဲဆိုနိုင်ခွင့်နှင့် တရားစွဲဆို ခံနိုင်ခွင့်တို့ရှိသည်။

- ၇။ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီဝင်များအနက် ရာထူးအလျောက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်းခံရသူများမှအပ ကျန်မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများ ကောင်စီဝင်များ၏ ရာထူးသက်တမ်းသည် စတင်ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးသည့်နေ့မှ တစ်ကြိမ်လျှင် (၃/၄/၅) နှစ် ဖြစ်သည်။
- ၈။ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီဝင်များအနက် ရာထူးအလျောက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်းခံရသူများမှအပ ကျန်မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများ ကောင်စီဝင်များသည် -

- (က) ရာထူးသက်တမ်း တစ်ဆက်တည်း နှစ်ကြိမ်အထိ တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ခွင့် ရှိသည်။
- (ခ) ဤဥပဒေအရ ပေးအပ်သောတာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ခြင်းအတွက် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းမဟုတ်ပါက ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် သတ်မှတ်ထားသော စရိတ်နှင့် ချီးမြှင့်ငွေများကို ခံစားခွင့်ရှိသည်။
- ၉။ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီသည် -
- (က) မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီဝင်တစ်ဦးဦးအား ဘဏ္ဍာရေးမှူးအဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်ရမည်။
- (ခ) မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီဝင် တစ်ဦးဦးအား စာရင်းစစ်အဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်ရမည်။
- (ဂ) လိုအပ်ပါက မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများ ကောင်စီဝင်များအနက်မှ သင့်လျော်သူတို့ကို တွဲဖက်ဘဏ္ဍာရေးမှူးနှင့် တွဲဖက်စာရင်းစစ်အဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်နိုင်သည်။

၁၀။ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီဝင်အဖြစ် ပုဒ်မ ၄၊ ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲ (၂) (၄) (၅) အရ ရွေးချယ်တင်မြောက်ခံရသူသည် တစ်ဦးဦးသည် အောက်ပါအချက်တစ်ရပ်ရပ်နှင့် ငြိစွန်းပါက ရာထူးတာဝန်မှ ရပ်စဲစေရမည် -

- (က) ပုဒ်မ ၅ ပါအရည်အချင်း တစ်ရပ်ရပ် ပျက်ယွင်းခြင်း၊
- (ခ) ရာထူးတာဝန်မှ နုတ်ထွက်ခြင်း၊
- (ဂ) ကွယ်လွန်ခြင်း သို့မဟုတ် စိတ်ပေါ့သွပ်ခြင်း၊
- (ဃ) အကြောင်းတစ်စုံတစ်ရာကြောင့် လုပ်ငန်းတာဝန် ဆက်လက်မထမ်းဆောင်နိုင်ခြင်း၊
- (င) ရှေ့နေကျင့်ဝတ်သိက္ခာ ဖောက်ဖျက်မှုဖြင့် တရားလွှတ်တော် ရှေ့နေများ မှတ်ပုံတင်စာရင်းမှ ကာလသတ်မှတ်၍ ယာယီရပ်ဆိုင်းခြင်း သို့မဟုတ် ပယ်ဖျက်ခြင်း၊
- (စ) ခိုင်လုံသော အကြောင်းမရှိဘဲ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီ အစည်းအဝေးကို တစ်ဆက်တည်း ၃ ကြိမ် တက်ရောက်ရန် ပျက်ကွက်ခြင်း၊
- (ဆ) မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ထိခိုက်စေနိုင်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်ရပ်တွင် ပါဝင်လုပ်ကိုင်ခြင်း။

၁၁။ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီဝင် တစ်ဦးဦး၏ ရာထူးနေရာ လစ်လပ်သည့်အခါ လစ်လပ်သည့် ရာထူးနေရာအတွက် ပုဒ်မ ၄ ပါ ရာထူး နေရာအတိုင်း အစားထိုးခန့်ထားခြင်း သို့မဟုတ် ရွေးချယ်တင်မြောက်ခြင်းဖြင့် ဖြည့်စွက်၍ ဖွဲ့စည်းရမည်။ ထိုသို့ အစားထိုး ဖြည့်စွက်ခြင်းခံရသူ၏ ရာထူး သက်တမ်းသည် စတင် အစားထိုးခန့်ထားသည့်နေ့ရက်မှ (၃/၄/၅) နှစ်ဖြစ်သည်။ (သို့မဟုတ် လစ်လပ်သွားသည့် ရာထူးနေရာ၏ ကျန်ရှိသည့်သက်တမ်း ကုန်ဆုံးသည် အထိသာ ဖြစ်သည်။)

အခန်း (၄)

မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီ၏ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

- ၁၂။ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီ၏တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည် -
- (က) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေအဖြစ် ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားမှုများကို စိစစ်၍ ခွင့်ပြုခြင်း သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုရန် ငြင်းပယ်ခြင်း၊
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ခွင့်ပြုပါက တရားလွှတ်တော် ရှေ့နေအဖြစ် သက်သေခံ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ထုတ်ပေးခြင်း၊
- (ဂ) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ၏ မှတ်ပုံတင်စာရင်းနှင့် မှတ်တမ်းများကို ပြုစုခြင်းနှင့် ထိန်းသိမ်းခြင်း၊
- (ဃ) မိမိ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ပိုမိုထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မိမိကောင်စီဝင် အနည်းဆုံး ၃ ဦးမှ အများဆုံး ၅ ဦးအထိ ပါဝင်သည့် အောက်ပါ လုပ်ငန်းကော်မတီများ (နှင့် ခုံရုံး) ကို ဖွဲ့စည်းပြီး တာဝန်ပေးခြင်း -
- (၁) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ ကျင့်ဝတ်သိက္ခာနှင့် စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး (လုပ်ငန်းကော်မတီ/ ခုံရုံး)၊
- (၂) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများအား စီမံခန့်ခွဲရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ၊
- (၃) ပြည်ထောင်စုဥပဒေဆိုင်ရာ အထောက်အကူပေးရေး ညှိနှိုင်းမှု လုပ်ငန်းကော်မတီ၊
- (၄) မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီရန်ပုံငွေထိန်းသိမ်းရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ၊
- (၅) လိုအပ်သော အခြားလုပ်ငန်းကော်မတီများ။
- (င) ရှေ့နေပညာ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီတိုးတက်ရေး၊ ရှေ့နေများ အရည်အသွေး ပြည့်ဝရေးနှင့် မွန်မြတ်သောရှေ့နေပညာဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုနိုင်ရေးတို့အတွက် ပြည်တွင်းပြည်ပ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ရေပူနှင့် မရမ်းချောင့်အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းများတွင် တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၈
တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီး ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်းချောင့် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေး စခန်းတို့ကို ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့ များဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်တွင် မန္တလေး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး တစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ်ပို့ကုန်

၁၂၀၉ စီး၊ သွင်းကုန် ၁၅၅၄ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီ လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် သွင်းကုန် ၂၀၄ စီး ကုန်စည်များ သယ်ယူပို့ဆောင်လျက် ရှိသည်။
အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း၊ တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်း များအား စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်က မရမ်းချောင့် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေး စခန်းက ဖမ်းဆီးမှု တစ်ခု ခန့်မှန်း တန်ဖိုး ၄၄၅၀၀ ဒသမ ၅၁၄ သန်း၊ ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက ဖမ်းဆီးမှု သုံးခု ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ၄၄၅၀၀ ဒသမ ၄၁၈ သန်း၊ စုစုပေါင်း ဖမ်းဆီးမှု လေးခု ခန့်မှန်း တန်ဖိုး ၄၄၅၀၀ ဒသမ ၉၃၂ သန်း အား ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။
ထူးခြားဖမ်းဆီးမှု အနေဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်တွင် ရေပူအမြဲတမ်း

စစ်ဆေးရေးစခန်းမှ ရှောင်တခင် စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်စဉ် စံလောင်း-ပန်စုံ ရှောင်ကွင်းလမ်း ပန်စုံရွာပြင် ရှောင်ကွင်းလမ်းအတွင်း ဆိုင်ကယ်တစ်စီးကို စစ်ဆေးခဲ့ရာ တရားမဝင် သယ်ဆောင်လာသည့် ကျောက်စိမ်းဟု ယူဆရသော ကျောက်တုံး အရွယ်အစားမျိုးစုံ ၃၇၇ ကီလိုဂရမ်နှင့် ပစ္စည်းသယ်ဆောင် လာသည့် ဆိုင်ကယ်တစ်စီး စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ၄၄၅၀၀ ဒသမ ၀၅၀ သန်းကို ဖမ်းဆီးရရှိခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်

ညောင်ရွှေမြို့နယ်တွင် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိ နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈

မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် ည ၁၁ နာရီက ညောင်ရွှေမြို့နယ် ဘန်းပြင်ကျေးရွာ အုပ်စု ဖက်ဟီးကျေးရွာနေ တာဗွာ(ခ) မောင်ဖြူ၏ နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ ၎င်း၏ လွယ်အိတ်အတွင်းမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၉၁၈ ပြား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းအား ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။
ရဲပြန်ကြား

ကန်ဘလူမြို့၌ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားပြီး အမျိုးသမီးနှစ်ဦး သေဆုံး

ကန်ဘလူ ဇန်နဝါရီ ၂၈
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန်ဘလူမြို့ အမှတ် ၃ ရပ်ကွက် ညောင်အိုင်ရပ်၌ ဒေါ်ပုငွေ (၇၃ နှစ်) ၏ နေအိမ်တွင် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် ညသန်းခေါင်က ကွမ်းခြံ ဖျန်းဆေးပုံးကို အားသွင်းထားရာမှ အလွန်ကဲ၍ မီးလောင်မှုဖြစ်ရာ ဒေါ်ပုငွေ (၇၃ နှစ်) နှင့် သမီးဖြစ်သူ မမြင့် (၄၆ နှစ်) တို့နှစ်ဦး မီးလောင်သေဆုံးသွားကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါသတင်းအရ ကန်ဘလူမြို့နယ်မီးသတ်စခန်းမှ မြို့နယ်မီးသတ် ဦးစီးမှူး ဦးမိုးကျော်သူ ဦးဆောင်၍ မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်သုံးစီး၊ ရေသယ်ယာဉ် တစ်စီး၊ သန္ဓေမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၂၆ ဦး၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၂၀ နှင့် ရပ်ကွက်နေပြည်သူများ ပိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက် နံနက် ၁ နာရီ ၀၈ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသွားကြောင်း သိရသည်။ မိုးသောက်(ရွှေတို)

မဟာအောင်မြေမြို့နယ်တွင် ဗုန်း၊ ပိုက်ဆံအိတ်နှင့် ဆိုင်ကယ်လုယူသူများအား ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိ

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၂၈
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဟာအောင်မြေမြို့နယ် ဟေမာလာမြောက်ရပ်ကွက် နေသူ ဦးမြင့်နိုင်သည် ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက်က မဟာအောင်မြေမြို့နယ် ၇၃ လမ်း၊ ၄၀ x ၄၀ လမ်းကြားတွင် ဖုန်းပြောနေစဉ် အမျိုးသားသုံးဦး ဆိုင်ကယ်တစ်စီး ဖြင့်ရောက်ရှိလာပြီး တုတ်နှင့်ရိုက်ကာ ဖုန်း၊ ပိုက်ဆံအိတ်နှင့် ဆိုင်ကယ်တို့ကို လုယူထွက်ပြေးသွားကြောင်း တိုင်ကြားလာသဖြင့် အမှတ် ၉ မြို့မရဲစခန်းက အမှုရေးဖွင့် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ စစ်ဆေးလျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်က မဟာအောင်မြေမြို့နယ် အမှတ် ၇ နယ်မြေရဲစခန်းမှ နယ်ထိန်းခေါင်းဆောင် ဒုတိယရဲအုပ် သိန်းဇော်ဦး၊ အမှတ် ၉ မြို့မရဲစခန်းမှ ဒုရဲအုပ် မြို့အောင်နှင့် အဖွဲ့ လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် သံလျက်မှော်အနောက်ရပ်ကွက် တဝတုရားအနီး ဆိုင်ကယ်တစ်စီးနှင့်အတူ မသင်္ကာဖွယ်တွေ့ရှိသူ အောင်ဇင်ဖြိုး(ခ)မိုးကျော် (၁၈ နှစ်)၊ မျိုးမင်းအောင်(ခ) ၀တုတ်(၁၉ နှစ်) နှင့် ကောင်းခန့်ကျော်(ခ)ကောင်းကောင်း (၁၈ နှစ်)တို့အား စစ်ဆေးမေးမြန်းရာ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများဖြစ်ကြောင်း စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ခဲ့ပြီး အမှုမှ သက်သေဆိုင်ကယ်နှင့် ဖုန်းတို့ကို ပြန်လည်သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သိရသည်။
တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



လားရှိုးမြို့ မရဲစခန်းမှူး ဒုတိယရဲမှူး မြင့်ကျော်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် လားရှိုးမြို့ ရွှေမြင်းနှစ်ကောင် ကုမ္ပဏီမှ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးမောင်မောင်ဝင်း၏ နေအိမ်ဖောက်ထွင်းခံရမှုနှင့် ပတ်သက်၍ သုံးနာရီအတွင်း ပြစ်မှု ကျူးလွန်သူကို ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်က လားရှိုးမြို့ ရွှေဝါပွဲ ခန်းမတွင် ဦးမောင်မောင်ဝင်းက စခန်းမှူးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ဂုဏ်ပြု ငွေကျပ် သိန်း ၃၀ ကို ချီးမြှင့်ပေးအပ်စဉ်။
စိုင်း(သိပေါ)

ဂန့်ဂေါ-ကလေးကားလမ်းတွင် ကားနှင့်ဆိုင်ကယ် တိုက်မိသဖြင့် ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူ သေဆုံး

ဂန့်ဂေါ ဇန်နဝါရီ ၂၈
ဂန့်ဂေါ- ကလေး ကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် ၁၂၅/၂ နှင့် ၁၂၅/၃ အကြား ဂန့်ဂေါမြို့နယ် စိုင်းခူးကျေးရွာအနီး လမ်းကွေ့တွင် ကလေးမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့ ဘက်သို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနေ ယာဉ်မောင်း ဦးဇော်ဝင်း မောင်းနှင်သည့် ခရီးသည်တင်ယာဉ်မှာ ဂန့်ဂေါမြို့မှ ဂန့်ဂေါမြို့နယ် မောက်ရွာသို့ ဦးသာဝ စီးနင်းလာသည့် ဆိုင်ကယ်အား လမ်းကွေ့တွင် တစ်ဖက်ယာဉ်ကြောသို့ ဝင်ရောက်တိုက်မိရာ ယာဉ်မောင်းနှင့် ယာဉ်ပေါ်ပါ ခရီးသည် ၂၆ ဦးမှာ ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိခြင်းမရှိသော်လည်း ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူ ဦးသာဝတွင် ဒဏ်ရာများရရှိကာ အခင်းဖြစ်နေရာတွင် သေဆုံးသွားကြောင်း သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုရဲအုပ် ဝေဇင်သော်က တရားလိုပြုလုပ်၍ ဂန့်ဂေါ မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။
၁၄၄



Shwe La Min Hospital
ရွှေလမင်းဆေးရုံ

" အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း "



Philips Ingenuity CT Elite 128 Slices

ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပ မြို့နယ်ရှိ
ရွှေလမင်း အထူးကုဆေးရုံကြီး တွင်
Philips Ingenuity CT Elite (128 Slices)
စက်အသစ်ကြီးအား တပ်ဆင်ပြီးမြောက်၍
စတင်စမ်းသပ်စစ်ဆေး ကုသပေးနေသည့် အတွက်
Snow Everest Co.,Ltd. မှ
အထူးပင်ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါသည်။

ရွှေလမင်းဆေးရုံ (မြောက်ဥက္ကလာပ)
အမှတ် ၁၂၅၄၊ သုဗ္ဗမ္မာလမ်းမကြီး၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊
ဖုန်း - 01655612, 01655613, 01655614, 01656203, 01656204, 01656205





KBZ MS General Insurance

လေးစားတန်ဖိုးထားရပါသော Customer များသို့

မြန်မာနိုင်ငံမှ IKBZ နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံမှ MSIGတို့ ဖက်စပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည့် KBZ MS General Insurance သည် ကုမ္ပဏီ မှတ်ပုံတင်နံပါတ် 130903894၊ လိုင်စင်အမှတ် JVG003 နှင့်အတူ ၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့မှစ၍ လုပ်ငန်းများ တရားဝင်စတင်လည်ပတ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

IKBZ အာမခံကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ လက်ခံဆောင်ရွက်ခဲ့သော အောက်ပါ အာမခံအမျိုးအစားများ၏ သက်တမ်းရှိပေါ်လစီများကို KBZ MS ကုမ္ပဏီ လီမိတက်မှ ဆက်လက်၍ ဝန်ဆောင်မှု ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပေါ်လစီရှင်များအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

- မီးနှင့် တွဲဖက်ဘေးအန္တရာယ်အာမခံ
- အလုံးစုံမော်တော်ယာဉ်အာမခံ
- ငွေသားလုံခြုံမှုအာမခံ
- ငွေပို့ငွေသယ်အာမခံ
- သမာဓိအာမခံ
- ကုန်စည်ပို့ဆောင်ရေးအာမခံ
- ရေယာဉ်ကုန်စည်ပို့ဆောင်ရေးအာမခံ
- ကျန်းမာရေးအာမခံ
- ခရီးသွားအာမခံ
- ကိုယ်အင်္ဂါထိခိုက်မှုအာမခံ

ပေါ်လစီ၏ အကျိုးခံစားခွင့်များနှင့် စည်းကမ်းချက်များတွင် ပြောင်းလဲမှုတစ်စုံတစ်ရာ ရှိမည်မဟုတ်ဘဲ KBZ MS အနေဖြင့် လက်ရှိ ပေါ်လစီ အားလုံး၏ စာချုပ်၌ပါသော တာဝန်ဝတ္တရားများကို ဆက်လက် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

လူကြီးမင်းတို့၏ ပေါ်လစီများကို သက်တမ်းတိုးနိုင်ရန်အတွက် KBZ MS သို့ တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်၍ သော်လည်းကောင်း၊ လူကြီးမင်းတို့၏ Life PlannerTM အာမခံကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် bank specialist များမှ တစ်ဆင့်သော်လည်းကောင်း သက်တမ်းတိုးဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

ကျွန်ုပ်တို့အပေါ်ထားရှိသော လူကြီးမင်းတို့၏ယုံကြည်မှုအား လေးလေးနက်နက် တန်ဖိုးထားပါကြောင်းနှင့် KBZ MS အနေဖြင့် အမြင့်မားဆုံးသော ဝန်ဆောင်မှုများကိုလည်း ဆက်လက်၍ ပေးစွမ်းသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

မေးမြန်းမှု တစ်စုံတစ်ရာပြုလုပ်လိုပါက ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

ယုံကြည်အားထား အာမခံစွမ်းအား

အမှတ် - ၅၃၊ Strand Square၊ ကုန်သည်လမ်း၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

Website: www.kbzms.com

E-mail: info@kbzms.com

www.facebook.com/kbzms

 **09-95 007 7000**



ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ
(တရားမကျင့်ထုံး ကိုဓဉ်ပဒေအမိန့် ၅၊ နည်းဥပဒေ ၂၀)
ပြင်ဦးလွင်ခရိုင်တရားရုံး
၂၀၁၉ ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ် -၈၂

ဦးမြင့်ဇေယျာ	နှင့်	ဦးသန်းနိုင်ဝင်း
တရားလို		တရားပြိုင်

ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ရပ်ကွက်ကြီး (၆)၊ သစ်တောလမ်း၊ အမှတ် (၈/၇၁)နေ ဦးသန်းနိုင်ဝင်း (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ)သို့ သိစေရမည်။

သင့်အပေါ်၌ တရားလိုက အလိမ္မော်ယူငွေ ကျပ်သိန်းနှစ်ထောင်နှင့် နှစ်နာကြေးငွေ ကျပ်သိန်းသုံးရာ၊ စုစုပေါင်း ကျပ်သိန်းနှစ်ထောင်သုံးရာ ရလို့ ကြောင်း၊ လျှောက်ထားခွင့်ဆိုချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ သင့်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သို့တည်း မဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့်စကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပ ပြောဆိုနိုင်သ ကိုယ်စားလှယ်နှင့်ဖြစ်စေ၊ ရုံးအခွင့်အမိန့်အရရှေ့နေနှင့်ဖြစ်စေ၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက် (၁၃၈၁ ခုနှစ် တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၁၃ရက်) မွန်းမတည့်မီ ၁၀:၀၀ နာရီတွင် အထက်ကအမည်ရေးသားပါရှိသူ တရားလို၏အဆိုလျက် ထုချေရှင်းလင်းရန် ရုံးသို့လာရောက်ရမည်။ ၎င်းပြင် သင်သိစေရမည့်မှာ အထက်ဆိုခဲ့သည့်ရက်တွင် သင်မလာရောက် ဖျက်ကွက် ခဲ့လျှင် သင့်ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းပြင် တရားလိုက ကြည့်ရှုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းများနှင့် သင်ကထုချေတင်ပြအမှီပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းအစရှိသည်တို့ကို သင်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်း မဟုတ် သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်ပို့လိုက်ရမည်။ သင်က ထုချေလွှာသွင်းလိုလျှင် အမှုမဆိုင်မီလေးရက်က တင်သွင်းရမည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် ဤရုံးတော်တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(နေ့စာမရက်သာစီး) ခရိုင်တရားသူကြီး ပြင်ဦးလွင်ခရိုင်တရားရုံး

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ
(တရားမကျင့်ထုံး ကိုဓဉ်ပဒေအမိန့် ၅၊ နည်းဥပဒေ ၂၀)
ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးတော်၌
၂၀၁၉ ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ် - ၆၄၃

ဦးမျိုးလွင်	နှင့်	ဒေါ်ယဉ်မိုးသက်
တရားလို		တရားပြိုင်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ကန်/ရှေ့ရပ်ကွက်၊ သိမ်ဖြူလမ်း၊ တိုက်အမှတ် (၂၅/က)၊ ပထမထပ်(ဝဘက်ခန်း)နေ တရားပြိုင် ဒေါ်ယဉ်မိုးသက် (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။

သင့်အပေါ်၌ တရားလိုက ရှစ်ထပ်တိုက်အဆောက်အဦး၏ ဆဌမထပ် (၇)လွှာ၊ ဝဲဘက်အခန်း၊ အကျယ်အဝန်း (၁၅ ဒဿမ ၄ ငှေ ၈ စ ၉၈ ဝေ) တိုက်ခန်းတစ်ခန်းအပါ အဝင်နှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသော အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို ပိုင်ဆိုင်အကျိုး ခံစားခွင့်ရှိသူဖြစ်ကြောင်း၊ ဖြစ်ကပ်ကြောင့်ပေးပေးစေလို့မူ လျှောက်ထားစွဲဆိုချက်ရှိသည် ဖြစ်၍ သင့်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့် စကားအရပ်ရပ် တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သ ကိုယ်စားလှယ်နှင့်ဖြစ်စေ၊ ရှေ့နေနှင့်ဖြစ်စေ၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ရက် (၁၃၈၁ ခုနှစ် တပေါင်းလဆန်း ၂၄ရက်) မွန်းမတည့် ၁၀:၀၀ နာရီတွင် အထက်ကအမည်ရေးသားပါရှိသူ တရားလိုစွဲဆိုချက်ကို ထုချေရှင်းလင်းရန် ရုံးသို့လာရောက်ရမည်။ ၎င်းအပြင် သင်သိစေရမည့်မှာ အထက်ကဆိုခဲ့သည့်ရက် တွင် သင်မလာရောက် ဖျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင့်ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေး လိမ့်မည်။ ၎င်းအပြင် တရားလိုက ကြည့်ရှုလိုသည့် သက်ဆိုင်သည့်စာရွက်စာတမ်း များနှင့် သင်ကထုချေတင်ပြအမှီပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းအစရှိသည်တို့ကို သင်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရှေ့နေ လက်တွင် ထည့်အပ်လိုက်ရမည်။ သင်ကထုချေလွှာတင်သွင်းလိုလျှင် အမှုမဆိုင်မီ လေးရက်က တင်သွင်းရမည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ် လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(သန်းစောဦး) ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး (၈) ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ
(တရားမကျင့်ထုံး ဥပဒေအမိန့် ၅၊ နည်းဥပဒေ ၂၀)
ဒက္ခိဏခရိုင်တရားရုံးတော်၌
၂၀၁၉ ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ် -၁

ဒေါ်ခင်သူစာ	နှင့်	ဦးဝင်းဗိုလ်
(တရားလို)		ဦးသန်းဇင်

(၂) တရားပြိုင် ဦးသန်းဇင် ၁၄/၁၀၅(နိုင်)၀၂၀၅၊ အမှတ် (K-4/5) အထက် ပဒေသာလမ်းမကြီး၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့နေ (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။

သင့်အပေါ်၌ တရားလို ဒေါ်ခင်သူစာက ချေးငွေကျပ် ၉၄ သိန်းနှင့် နှစ်နာကြေး ငွေကျပ် ၃၆သိန်း စုစုပေါင်းငွေကျပ်သိန်း ၁၃၀ ရလို့ကြောင်း၊ လျှောက်ထားစွဲဆိုချက် ရှိသည်ဖြစ်၍ သင့်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့်စကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သ သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရုံးအခွင့် အမိန့်ရရှေ့နေဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်ဆိုင်သည့်အချက်များကို ချေပပြောဆိုနိုင်သ တရားစွဲထုတ်စာချုပ်ကြေးငွေဖြစ်စေ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီ ၃၀ရက် (၁၃၈၁ ခုနှစ် တပို့တွဲလဆန်း ၆ရက်) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် အထက်က အမည်ရေးသားပါရှိသူ တရားလိုစွဲဆိုချက်ကို ထုချေရှင်းလင်းရန် ရုံးသို့လာရောက်ရ မည်။ ၎င်းအပြင် သင်သိစေရမည့်မှာ အထက်ကဆိုခဲ့သည့်နေ့ရက်တွင် သင်မလာရောက် ဖျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင့်ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းအပြင် တရားလိုကကြည့်ရှုလိုသည့် စာရွက်စာတမ်းများနှင့် သင်ကထုချေတင်ပြအမှီပြုလို သည့် စာချုပ်စာတမ်းအစရှိသည်တို့ကို သင်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်လိုက်ရမည်။ သင်ကထုချေလွှာ တင်သွင်းလိုလျှင် အမှုမဆိုင်မီလေးရက်က တင်သွင်းရမည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ် ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(ချိုချိုဝင်း) ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး (၄) ဒက္ခိဏခရိုင်တရားရုံး

ရောင်းချရန်ကြော်ငြာစာ
(တရားမကျင့်ထုံး ဥပဒေအမိန့်-၂၊ နည်းဥပဒေ-၆၆)
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်၌
၂၀၁၃ ခုနှစ် ဇာရီမှုအမှတ်-၇

မြန်မာလင်းအင်(န်)ခမ္ဘာလော့(ပဲ) နှင့် မင့်ကုမ္ပဏီလီမိတက်	ပါရမီအင်ဂျင်နီယာရေးင်း ကုမ္ပဏီလီမိတက်
(ယင်း၏ကိုယ်စားလှယ် မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးသန်းဇင်)	(ယင်း၏ကိုယ်စား မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးတင်လှိုင်)

ဒီကရီအနိုင်ရသူ တရားရုံး

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် ၂၀၁၁ ခုနှစ် တရားမကြီးမှု အမှတ် ၂၉၉ အမှုတွင် ရရှိခဲ့သောဒီကရီအရ အောက်ပါပစ္စည်းများကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ် ၂၀ရက် (၁၃၈၁ ခုနှစ် တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၁၂ ရက်) မွန်းမတည့်မီ ၁၀ နာရီတွင် ပစ္စည်းတည်နေရာအရပ်၌ လေလံတင် ရောင်းချလိမ့်မည်။

ကိုယ်တိုင်သော်လည်းကောင်း၊ တရားဝင်လွှဲအပ်သည့် ကိုယ်စားလှယ် သော်လည်းကောင်း၊ လေလံဆွဲဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

လေလံတင်ရောင်းချမည့်ပစ္စည်းစာရင်း

- ယာဉ်အမှတ် (၅ယ-၂၃၆၉) (Toyota Aresto)
 - လေလံကြမ်းခင်းဈေး ကျပ် (၁၅၉)သိန်း သတ်မှတ်သည်။
- အမှတ် (၁၂၀၅)၊ ဗားကရာကွန်နီ၊ ဗားကရာလမ်း၊ စမ်းချောင်း မြို့နယ်။
 - လေလံကြမ်းခင်းဈေး ကျပ်သိန်း (၁၂၅၀)သတ်မှတ်သည်။
- အမှတ် (၈၇)၊ ပထမထပ်(ဝဲ)၊ ရန်ကုန်-အင်းစိန်လမ်း၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ စံရိပ်ငြိမ်ရပ်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်။
 - လေလံကြမ်းခင်းဈေးကျပ်သိန်း (၈၀၀)သတ်မှတ်သည်။
- အမှတ် (၁၉)၊ City Golf Housing ၅၊ သီရိမင်္ဂလာလမ်း(ဂျပန်လမ်း)၊ စော်ဘွားကြီးကုန်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်။
 - လေလံကြမ်းခင်းဈေးကျပ်သိန်း (၁၅၀၀၀)သတ်မှတ်သည်။
- အကွက်အမှတ် (၃၉) (၄၀) (၄၁)ဟု အမည်တွင်သည့် ဧရိယာ (၆)ဧက မြောင်းတကာစက်မှုဇုန်၊ မှော်ဘီမြို့နယ်။
 - လေလံကြမ်းခင်းဈေးကျပ်သိန်း (၇၈၀၀)သတ်မှတ်သည်။

လေလံရောင်းချမည့်စည်းကမ်းချက်များ

- ပစ္စည်းစာရင်းတွင် ဖော်ပြထားသော အချက်အလက်များမှာ တရားနိုင် က တရားရုံးသို့ တင်ပြချက်အရ သိရှိသူဖြစ်ပါသည်။ မှားယွင်းကြွင်းကျန် ခြင်း တစ်ခုခုပေါ်ပေါက်ပါက တရားရုံးက တာဝန်ယူမည်မဟုတ်ပါ။
- လေလံတင်ရောင်းချသည့် နည်းစနစ်ကို ရောင်းချသူအရာရှိက သတ်မှတ်သည့်အတိုင်း ရောင်းချသည်ဖြစ်သည်။
- ဈေးနှုန်းအမြင့်ဆုံးပေးသူအား လေလံဆွဲဝယ်ယူသူအဖြစ် သတ်မှတ် မည်။ သို့သော် အမြင့်ဆုံးပေးသည့်ဈေးနှုန်းမှာ ရောင်းချသည့်ပစ္စည်း အတွက် လက်ခံရန်မသင့်ကြောင်း ရောင်းချသူအရာရှိက ယူဆလျှင် လက်မခံဘဲ ငြင်းပယ်ခွင့်ရှိသည်။
- လေလံရောင်းချရာတွင် မရွှေ့မပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းအတွက် လေလံ ဆွဲဝယ်ယူသူက ငွေကျပ်(၁၀၀)လျှင် (၂၅)ကျပ်ကို လေလံဆွဲဝယ်ယူပြီး သည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက်ပေးသွင်းရမည်။ ထိုသို့ပေးသွင်းခြင်းမပြုလျှင် တစ်ဖန်ပြန်၍ လေလံတင်ရောင်းချလိမ့်မည်။
- လေလံတင်ရောင်းချခြင်းကို ရောင်းချသည့်အရာရှိက ရွှေ့ဆိုင်း ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည်။
- ကျန်ငွေများကို လေလံတင်ရောင်းချသည့်ရက်ကိုပယ်၍ ၁၅ ရက် မြောက်ရက်တွင် တရားရုံးတွင် အပြေအကျေပေးသွင်းရမည်။ ၁၅ရက် မြောက်တည်နေ့သည် ရုံးပိတ်ရက်ဖြစ်ပါက ပထမဖွင့်သည့်ရက်တွင် ပေးသွင်းရမည်။
- လေလံကျန်ငွေများကို အထက်ပါနေ့ရက်များတွင် ပေးဆောင်ရန် ပျက်ကွက်ပါက ပစ္စည်းကို တစ်ဖန် လေလံတင်ရောင်းချလိမ့်မည်။ ပေးသွင်း ထားသည့် လေလံငွေများကို ဘဏ္ဍာငွေအဖြစ် သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမည်။
- ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

အဓိန့်အရ- (ခင်ခင်အေး) လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ
(တရားမကျင့်ထုံး ကိုဓဉ်ပဒေအမိန့် ၅၊ နည်းဥပဒေ ၂၀)
မရမ်းကုန်းမြို့နယ်တရားရုံးတော်၌
၂၀၁၉ ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ် -၄၀

ဦးစည်သူ တရားလို	နှင့်	ဦးအောင်မိုးဆွေ(ခ)တာရာ
တရားပြိုင်		တရားပြိုင်

အထက်ပါအမှုမှ တရားပြိုင် ဦးအောင်မိုးဆွေ(ခ)တာရာ အမှတ်-၈၊ ၂ လွှာ၊ လှည်းတန်း(၂)လမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး(နေ (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။

သင့်အပေါ် တရားလို ဦးစည်သူက ၁၁-၄-၂၀၁၈ ရက်စွဲပါ စာချုပ်အရ ပေးဆပ်ရန်ကျန်ငွေ ကျပ်(၃၁)သိန်းရလို့မူ လျှောက်ထားစွဲဆိုချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ သင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့် စကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သ ကိုယ်စားလှယ်အခွင့်အမိန့်အရရှေ့နေ ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်ဆိုင်သည့်အချက်များကို ပြောဆိုနိုင်သ တစ်ဦးတစ်ယောက် ၎င်းရှေ့နေနှင့်ပါစေ၍ဖြစ်စေ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက် (၁၃၈၁ ခုနှစ် တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၂၅ရက်) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် တရားရုံးခရိုင်ချက်ကို ထုချေရှင်းလင်းရန် ရုံးသို့လာရောက်ရမည်။ ၎င်းအပြင် သင်သိစေရမည့်မှာ အထက်က ဆိုခဲ့သည့်ရက်တွင် သင်မလာရောက် ဖျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင့်ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက် များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းအပြင် တရားလိုကကြည့်ရှုလိုသည့် စာရွက်စာတမ်း များနှင့် သင်ကထုချေတင်ပြအမှီပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းအစရှိသည်တို့ကို သင်နှင့် အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်လိုက်ရမည်။ သင်ကထုချေလွှာတင်သွင်းလိုလျှင် အမှုမဆိုင်မီလေးရက်က တင်သွင်းရမည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ် ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(စင်မာထွန်း) တွဲဖက်မြို့နယ်တရားသူကြီး(၄) မရမ်းကုန်းမြို့နယ်တရားရုံး

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 91/1494 Hyundai Porter II P/U(4x2) ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးကျော်ကျော်နိုင် ၁၂/သယက(နိုင်)၀၅၀၅၄၆၉ က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ် ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသောအထောက်အထား များဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညနု၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း)

ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး
၂၀၂၀ပြည့်နှစ် တရားမအထွေထွေမှုအမှတ် (၉)
မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများ ဥပဒေပုဒ်မ-၄၃၁-စ
(မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများ ဥပဒေပုဒ်မ-၄၃၁(စ)အရ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုရန် လျှောက်ထားသည့်အမှု)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ဘီအိုစီရပ်ကွက်၊ လေးဒေါင်ကန်လမ်း၊ အမှတ် ၁၂ ရှိ CNPC South-East Asia Pipeline Co.,Ltd (Golden Ocean Branch) (၎င်းကုမ္ပဏီ၏ကိုယ်စားပြု တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသူ ဦးအောင်ပိုင်ခန့်၊ Supervisor)က မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများဥပဒေအရ Myanmar Company Online(MycO) ဇန်နဝါရီ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ် ၂၀ရက် (၁၃၈၁ ခုနှစ် တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၁၂ ရက်) မွန်းမတည့်မီ ၁၀ နာရီတွင် ပစ္စည်းတည်နေရာအရပ်၌ လေလံတင် ရောင်းချလိမ့်မည်။

ကိုယ်တိုင်သော်လည်းကောင်း၊ တရားဝင်လွှဲအပ်သည့် ကိုယ်စားလှယ် သော်လည်းကောင်း၊ လေလံဆွဲဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

လေလံတင်ရောင်းချမည့်ပစ္စည်းစာရင်း

- ယာဉ်အမှတ် (၅ယ-၂၃၆၉) (Toyota Aresto)
 - လေလံကြမ်းခင်းဈေး ကျပ် (၁၅၉)သိန်း သတ်မှတ်သည်။
- အမှတ် (၁၂၀၅)၊ ဗားကရာကွန်နီ၊ ဗားကရာလမ်း၊ စမ်းချောင်း မြို့နယ်။
 - လေလံကြမ်းခင်းဈေး ကျပ်သိန်း (၁၂၅၀)သတ်မှတ်သည်။
- အမှတ် (၈၇)၊ ပထမထပ်(ဝဲ)၊ ရန်ကုန်-အင်းစိန်လမ်း၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ စံရိပ်ငြိမ်ရပ်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်။
 - လေလံကြမ်းခင်းဈေးကျပ်သိန်း (၈၀၀)သတ်မှတ်သည်။
- အမှတ် (၁၉)၊ City Golf Housing ၅၊ သီရိမင်္ဂလာလမ်း(ဂျပန်လမ်း)၊ စော်ဘွားကြီးကုန်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်။
 - လေလံကြမ်းခင်းဈေးကျပ်သိန်း (၁၅၀၀၀)သတ်မှတ်သည်။
- အကွက်အမှတ် (၃၉) (၄၀) (၄၁)ဟု အမည်တွင်သည့် ဧရိယာ (၆)ဧက မြောင်းတကာစက်မှုဇုန်၊ မှော်ဘီမြို့နယ်။
 - လေလံကြမ်းခင်းဈေးကျပ်သိန်း (၇၈၀၀)သတ်မှတ်သည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်တွင် ဤရုံးတော်တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ် လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(နင်းကောသိဝင်း) ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး(၁၀) ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် ၂၈၊ မြေကွက်အမှတ် ၆၁၀၊ ဧရိယာ ၀ ဒဿ ၀၆၀ ဧက၊ အကျယ်အဝန်း (၄၄ပေ၀၀ပေ)ရှိ နှစ်ပိတ်ရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ သခင်တစ်နံ့လမ်း၊ အမှတ် ၆၁၀ ဟုအပ်တွင်သော နေအိမ် အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူ အမည်ပေါက် ဒေါ်မေဘယ်လ် ၁၂/သယက(နိုင်)၀၁၀၁၈၄ မှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါအရောင်းအဝယ်နှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားနှင့်တကွ ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်သူ မရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-

ဦးလွင်ဦး L.L.B
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၆၂၄၅)
တိုက် ၀၁/၁၂၊ ပထမထပ်၊ အခန်း ၁၀၄/H၊ ဘုရားလမ်း(အောက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊
ဖုန်း-၀၉-၅၀၅၀၇၉၉

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၀၈၊ မြေကွက်အမှတ် ၆၃၃၊ ဧရိယာ ၀ ဒဿ ၀၅၅ ဧကရှိမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက် ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော နေအိမ်ကို နှစ် ၆၀ ကျန်အမည်ပေါက်သူ ဦးတင့်အောင်ဦး ၁၂/၂၅ကမ(နိုင်)၀၁၀၄၆၉ က တရားဝင်ပိုင်ရှင်အဖြစ် အရွပ်အရှင်ကင်းစွာ လက်ရှိထားပိုင်ဆိုင်ပါကြောင်းနှင့် လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိပါကြောင်း ဝန်ခံကတိပြု သည့်အတွက် ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေအဆိုတစ်ဝက်ကို ပေးချေထားပြုပြင်ခဲ့ပါသည်။ အထက်ဖော်ပြပါ နေအိမ်နှင့်မြေ အရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ မည်သူမဆို ကန့်ကွက်လိုပါက တိကျနိုင်လုံသောအထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်တကွ ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူ မရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-

ဒေါ်ယုလွင် L.L.B.D.B.L
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၅၇၄၅)
ရိပ်သာ (၁)လမ်း၊ သာသနာ့ရိပ်သာရပ်ကွက်၊ လှည်းကူးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဖုန်း-၀၉-၇၉၆၂၂၀၈၉

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ပန်းမြဲ (၁၅) (က/၁၄) ရပ်ကွက်၊ မိုးမင်းလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၂/၁) အကျယ်အဝန်း (ပေ (၂၀၆၀) ပါမစ်)မြေကွက်သည် မြို့ရွာနှင့် အီးအိမ်ဖွဲ့ပြီးနေပြီးဌာနတွင် ခေါ်သန်းမြင့် (၁၂/တမန(နိုင်)၀၂၄၃၂)အမည်ဖြင့် မှတ်သားတည်ရှိပါသည်။ ခေါ်သန်းမြင့် ကွယ်လွန်သွားသည့်အတွက် တရားဝင်အမွေဆက်ခံခွင့်ရှိသူ တစ်ဦးတည်သော သိမ်း ခေါ်ခြင်းဖြင့်စနစ်မှ တရားဝင်ပိုင်ဆိုင် နေထိုင်လျက်ရှိပါသည်။

အထက်တွင် ဖော်ပြထားသော မြေကွက်၏ ပါမစ်(ပုဂ္ဂိုလ်)မှာ နေအိမ် တွင် သိမ်းဆည်းထားပိုင် မှောက်သွားခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါမြေကွက်နှင့်ပတ်သက် ၍ ပါမစ်မလအမည်ပေါက်မှသော်လည်းကောင်း၊ တရားဝင်အမွေဆက်ခံခွင့်ရှိသူ တစ်ဦးတည်းထားသော သိမ်း ခေါ်ခြင်းဖြင့်စနစ်မှသော်လည်းကောင်း၊ အခြားမည်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက်မှ လွှဲပြောင်း ရောင်းချ ပေါင်းနဲ့ ပေးကမ်း၊ လျှော့နည်း အာမခံ တင်သွင်းထားခြင်းတို့ ပြုလုပ်ထားခြင်း မရှိပါကြောင်းနှင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်မြင့်မြင့်စန်း၏ ခွင့်ပြုချက်တစ်စုံတစ်ရာမရှိဘဲ လွှဲပြောင်း၊ ရောင်းချ ပေါင်းနဲ့ ပေးကမ်း၊ လျှော့နည်း အာမခံ တင် သွင်းထားခြင်းတို့ ကို ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် တရားဝင်ခြင်း မရှိကြောင်းနှင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေမလည်း တာဝန်ယူမပြုရှင်းပေး မည်မဟုတ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ခေါ်မြင့်မြင့်စန်း၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -

ဦးသိန်းဇင် (L.L.B)	ဒေါ်နန်းစုမြင့် (L.L.B)	ဦးညိုညိုသော်လင်း (L.L.B)
--------------------	-------------------------	--------------------------

(စဉ် - ၄၈၀၇၃) (စဉ် - ၄၈၀၀၅) (စဉ် - ၅၁၈၄၂)

အထက်တန်းစရ ဓန မှား

အမှတ် (၈-၁၇) နဲ့သာမြိုင်(၁)လမ်း၊ နဲ့သာကုန်းရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။

ဖုန်း - ၀၉ - ၄၂၀၆၁၅၂၊ ၀၉ - ၇၆၆၈၈၄၈၄၊ ၀၉ - ၇၇၈၈၄၈၅၇၆

ဖခင်အမည်မှန်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာ မြို့နယ် အလက(လှေကိုင်ရေကျောင်း) အမွေပတ်စန်းမှ ဖောင်စောင်ထက်၏ ဖခင် အမည်မှန်မှာ ဦးထိုက်ထိုက်အောင် ဇ/မထလ(နိုင်)၂၀၆၄၅၅ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးထိုက်ထိုက်အောင်

အမည်ပြောင်း

ဦးအေဘီလားလ် ၁/မကန(နိုင်) ၁၂၀၉၆၇ ၏အသိမ်း ဗဟန်းမြို့နယ် ကောင်းထက်ကွက် ကိုယ်ပိုင်အထက် တန်းကျောင်း ဆဌမတန်းမှ မကျန် အရာမအား မစန္ဒာဟု ပြောင်းလဲခေါ်ဆို ပါရန်။ မစန္ဒာ

အမည်ပြောင်း

ဦးအေဘီလားလ် ၁/မကန(နိုင်) ၁၂၀၉၆၇ ၏အသိမ်း ဗဟန်းမြို့နယ် ကောင်းထက်ကွက် ကိုယ်ပိုင်အထက် တန်းကျောင်း ပထမတန်းမှ မောင်ဘီတ် ရမ်းအား မောင်ဇိုးဝင်းဟု ပြောင်းလဲ ခေါ်ဆိုပါရန်။ မောင်ဇိုးဝင်း

ပတ်စ်ပို့ပျောက်

ကျွန်တော် မောင်ခိုင်မောင်ခိုင် ၈/ရကက (နိုင်)၂၀၁၁၅ ၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ် နံပါတ်(မမှတ်မီ)သည် မျောက်ဆုံးသွားပါ သဖြင့် တွေ့ရှိပါက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ် သို့ အကြောင်းကြားပေးပါရန်။

ဖုန်း-၀၉-၇၇၇၈၀၂၂၃

ပတ်စ်ပို့ပျောက်

ကျွန်မ မသန်းဦး ၈/ငမန(နိုင်) ၀၃၃၈၇ ၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ် နံပါတ်(မမှတ်မီ)မှာ မျောက်ဆုံးသွားပါ သဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေး ပါရန်။

ဖုန်း-၀၉-၂၅၅၄၆၂၅၃၁

ပတ်စ်ပို့ပျောက်

ကျွန်တော် မောင်အောင်မျိုး(မ) အောင်စောဦး ၁/မကတ(ပြု)၀၀၀၀၀၀ ၏ ပတ်စ်ပို့နံပါတ်(မမှတ်မီ)မှာ မျောက်ဆုံး သွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြား ပေးပါရန်။

ဖုန်း-၀၉-၇၆၇၈၈၀၁၆၆

ပတ်စ်ပို့ပျောက်

ကျွန်မ ဒေါ်ခင်မာမာမာ ၁၃/မရက (နိုင်)၀၀၀၀၀၆ ၏ ပတ်စ်ပို့နံပါတ် (မမှတ်မီ)မှာ မျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါ ရန်။

ဖုန်း-၀၉-၆၅၇၈၈၀၅၂၀

ပတ်စ်ပို့ပျောက်

ကျွန်မ ဒေါ်ဂါးသာခေါ် ၁/မကန(နိုင်) ၀၈၈၇၈၅ ၏ ပတ်စ်ပို့နံပါတ်(မမှတ်မီ) မှာ မျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိ ပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။

ဖုန်း-၀၉-၉၅၇၁၃၁၄၅၅

ပျောက်ဆုံးကြောင်း

ကျွန်တော် မောင်ရွှေထွန်း ၈/ရကက (နိုင်)၀၃၂၂၂၂ ၏ သင်္ဘောသားမှတ်ပုံ တင်နှင့် လွယ်ကူမှတ်တမ်းစာအုပ် အမှတ် ရန်-၅၈၄၈၀/၁၄ သည် မျောက်ဆုံး သွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက ကြောင်းကြား ပေးပါရန်။

ဖုန်း-၀၉-၇၉၅၇၅၇၅၅၆

ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက် လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 61/7850 ၏ ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေး ပါရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ် ပါကြောင်း အများသိ

ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ "2020 Seed Fair" မျိုးစေ့ပြပွဲဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈

“2020 Seed Fair” မျိုးစေ့ပြပွဲဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၇ နာရီခွဲ တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပျဉ်းမနားမြို့ရှိ စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ (ပျဉ်းမနား)၌ ကျင်းပရာ တောင်သူ လယ်သမားအခွင့်အရေး ကာကွယ် ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားဖြှင့်တင်ရေး ဦးဆောင်အဖွဲ့၏ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ တက်ရောက်၍ အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားသို့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်သူ၊ လွှတ်တော်ရေးရာ ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး များ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်၊ ဌာန ဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ မျိုးစေ့ ထုတ်အသင်းအဖွဲ့များ၊ အဖွဲ့အစည်း များနှင့် မျိုးစေ့ကုမ္ပဏီများမှ ကိုယ်စား လှယ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် များမှ တောင်သူလယ်သမားများ၊ မျိုးစေ့ဝယ်ယူသုံးစွဲသူများနှင့် တာဝန် ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူက မိမိအနေဖြင့် တောင်သူလယ်သမား အခွင့်အရေး ကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွား စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ ၀



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူနှင့် တာဝန်ရှိသူများ “2020 Seed Fair” မျိုးစေ့ပြပွဲဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။ သတင်းစဉ်

AFC Cup ခြေစစ်ပွဲကစားမည့် ရန်ကုန်နှင့် အင်ဒရာအသင်းတို့၏ ပွဲကြိုသတင်းစာရှင်းလင်း

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၈

၂၀၂၀ AFC Cup ပြိုင်ပွဲ အာဆီယံဇုန် ခြေစစ်ပွဲအဖြစ် ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည့် မြန်မာကလပ် ရန်ကုန်အသင်းနှင့် ဘရူနိုင်းကလပ် အင်ဒရာအသင်းတို့၏ ပွဲကြိုသတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီခွဲတွင် သုဝဏ္ဏဘေလုံးကွင်း သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲခန်းမ၌ ကျင်းပရာ နှစ်ဖက်အသင်း

နည်းပြချုပ်များနှင့် ကစားသမားများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ရန်ကုန်အသင်းနည်းပြချုပ် ဦးတင်မောင်ထွန်းက “ကျွန်တော်တို့အသင်းအနေနဲ့ ဒီပွဲကို သေချာပြင်ဆင်ပြီး ကစားမှာပါ။ ပထမအကျော့မှာ ဂိုးပြတ်အနိုင်ရထားလို့ ခြေစစ်ပွဲအောင်ဖို့ အခြေအနေကောင်းနေပေမယ့် ဒီပွဲမှာ လည်း အနိုင်ရလဒ်ရရှိအောင် ကစားမှာပါ။ ပြီးခဲ့တဲ့ပွဲက

အသင်းရဲ့ အားနည်းချက်တွေ၊ လိုအပ်ချက်တွေကို ပြန်ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ဒီရာသီမှာ ပွဲတိုင်း ဂိုးပေးနေရတဲ့ ခံစစ်ကိုလည်း သေချာပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ ကစားသမားသစ်တွေ များနေတဲ့အတွက် တချို့နေရာတွေ မှာ အထိုင်မကျသေးတာဖြစ်ပါတယ်။ ပွဲထွက်လူစာရင်းကို လည်း အပြောင်းအလဲတချို့ ပြုလုပ်ဖို့ရှိပါတယ်။ ခြေစစ်ပွဲ အောင်မယ်လို့ အပြည့်အဝယုံကြည်သလို ဒီပွဲကိုလည်း အနိုင်ရအောင် ကစားမှာပါ” ဟု ပြောကြားသည်။ ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်အသင်း အသင်းခေါင်းဆောင် ကျော်ဇင်ထက်က “ပထမအကျော့ရလဒ်ကို မေ့ထားပြီး ကစားမှာပါ။ ဂိုးမရှိသရေက စတင်ကစားရမှာဖြစ်တာ ကြောင့် ပွဲချိန်ပြည့် အာရုံစူးစိုက်မှုအပြည့်နဲ့ ယှဉ်ပြိုင် ကစားသွားမှာပါ။ ဒီရာသီမှာ ခံစစ်က လိုအပ်ချက်တွေ ရှိနေသေးတာ မှန်ပါတယ်။ ကစားသမားသစ်တွေများနေလို့ အထိုင်မကျသေးတာပါ။ လာမယ့်ပွဲတွေမှာ ပိုကောင်း လာအောင်နဲ့ အမှားနည်းလာအောင် ကြိုးစားမှာပါ” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ ဘရူနိုင်းကလပ် အင်ဒရာအသင်း နည်းပြချုပ် အဓိရာလာနီက “ပြီးခဲ့တဲ့ပွဲကို ပြန်ကြည့်ထား ပါတယ်။ စာမျက်နှာ ၁၃ ကော်လံ ၅ ၂



ပွဲကြိုသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ရန်ကုန်အသင်းနည်းပြချုပ် ဦးတင်မောင်ထွန်း ပြောကြားနေစဉ်။ ဓာတ်ပုံ-ဖိုးသော်ဇင်

MFF ဖူဆယ်လိဂ်ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၇) ယနေ့ ဆက်လက်ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၈

၂၀၁၉-၂၀၂၀ ရာသီ MFF ဖူဆယ်လိဂ်ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၇) ကို ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက် (ယနေ့) ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ပွဲစဉ် (၁၇) အဖြစ် နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် ဖူဆယ်ချစ်သူအသင်းနှင့် On Doctor အသင်း၊ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် မြို့မ JY အသင်းနှင့် Winner အသင်း၊ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင် MIU အသင်းနှင့် Dream Team၊ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် GV အသင်းနှင့် လက်ဝဲသူနွရအသင်း၊ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် MFF ယူ-၁၉ အသင်းနှင့် Do Do Ko Ko

အသင်း၊ ညနေ ၄ နာရီတွင် VUC အသင်းနှင့် AMM Brothers အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ ပွဲစဉ် (၁၆) အပြီးတွင် VUC နှင့် MIU အသင်းတို့က ၄၆ မှတ်စီရထားပြီး ဂိုးကွာခြားချက်ဖြင့် VUC အသင်းက ထိပ်ဆုံးမှ ဦးဆောင်နေကာ MIU အသင်းက ဒုတိယ နေရာတွင် ရပ်တည်နေသည်။ ယင်းနှစ်သင်း၏ နောက်တွင် GV အသင်းက ၄၂ မှတ်၊ Winner အသင်းက ၂၉ မှတ်၊ On Doctor အသင်းက ၂၅ မှတ်၊ မြို့မ JY အသင်းက ၂၄ မှတ်၊ MFF ယူ-၁၉ အသင်းက ရမှတ် ၂၀၊ Do Do Ko Ko

အသင်းက ၁၈ မှတ်၊ Dream Team အသင်းက ၁၅ မှတ်၊ AMM Brothers အသင်းက ရှစ်မှတ်၊ လက်ဝဲသူနွရအသင်းက ခြောက်မှတ်၊ ဖူဆယ်ချစ်သူအသင်းက လေးမှတ်ရရှိထား သည်။ ပွဲစဉ် (၁၇) တွင် ဇယားထိပ်ပိုင်းအသင်းများမှာ ဇယားအောက်ပိုင်းမှ အသင်းများနှင့် တွေ့ဆုံနေကာ အဆင့် (၄) နေရာမှ Winner အသင်းနှင့် အဆင့် (၆) နေရာမှ မြို့မ JY အသင်းတို့၏ တွေ့ဆုံမှုမှာ စိတ်ဝင်စားစရာကောင်း နေသည်။ ရဲရင့်ရှိုင်း

ယနေ့ သတင်း အညွှန်း

မူဆယ်မြို့တွင် နိုပယ်ကိုရိုနာ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခြင်းမှ ကြိုတင် ကာကွယ်နိုင်ရန် အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက် **စာ-၁၃**

နိုပယ်ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် သေဆုံးသူ ၁၀၆ ဦးအထိ မြင့်တက်လာပြီး ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၄၅၁၅ ဦးအထိရှိ **စာ-၁၄**

ကန်ဘလူမြို့၌ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားပြီး အမျိုးသမီးနှစ်ဦး သေဆုံး **စာ-၂၁**

ရန်ကုန်မြေတွင် ကျင်းပမည့် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် သွေးချင်းတို့ရဲ့ ပွဲတော်ဆီ အရောက်လှမ်းဖို့ ဖိတ်ခေါ်သည်

ရှင်နေဝါ၊ ဓာတ်ပုံ- လင်းညွန့်

ရန်ကုန် ဆောင်း၏ အအေးဓာတ်က ယခုနှစ်တွင် ထူးထူးခြားခြား ပြန်လည်အေးမြနေသည်။ အချိန်အတန်ကြာ ပျောက်ဆုံးခဲ့သော အေးမြမှုက ရန်ကုန်တစ်မြို့လုံးအနှံ့ လှမ်းမြဲထားသည်။ နှစ်ပေါင်းများစွာ ဝေးကွာနေသော အအေးဓာတ်၏ ပြန်လည်ချဉ်းကပ်မှုကြောင့် ရန်ကုန်သူ ရန်ကုန်သားအားလုံး လန်းဆန်းတက်ကြွနေကြသည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၏ ပထမဆုံးလဖြစ်သော ဇန်နဝါရီလအတွင်း မြို့တော်ရန်ကုန်အနှံ့ ပွဲလမ်းသဘင်မရှိဘဲ တိတ်ဆိတ်နေခဲ့သည်ဟု ထင်မြင်နိုင်သော်လည်း ပွဲတော်ကြီးတစ်ခုကျင်းပရန်အတွက် ကိုမူ အကြံပြုဆင်မူများ ပြုလုပ်လျက်ရှိနေသည်။

ထိုပွဲတော်ကြီးမှာ ရန်ကုန်မြို့တွင် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ကျင်းပမည့် “သွေးချင်းတို့ရဲ့ ပွဲတော်ဆီ” ဟူသည့် ပွဲတော်ကြီးဖြစ်သည်။ ပြည်ထောင်စုဖွား တိုင်းရင်းသားအားလုံးပါဝင်ဆင်နွှဲမည့် “သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီ” ပွဲတော်ကြီးကို ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့မှ ၇ ရက်နေ့အထိ ရန်ကုန်မြို့ ကျိုက္ကနဲကွင်းတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ ဗမာ၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်း စသော အဓိကတိုင်းရင်းသားလူမျိုး ရှစ်မျိုးသာမက တိုင်းရင်းသားပေါင်း ၁၃၇ မျိုးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားရာ ယခုကျင်းပမည့် ပွဲတော်ကြီးတွင် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ၏ ယဉ်ကျေးမှု၊ အချုပ်ပိုင် (၈) သို့



သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီ ပွဲတော်အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်နေမှုများကို တွေ့မြင်ရစဉ်။

ရန်ကုန်မြို့ရဲ့ တက္ကသိုလ်လေးခုကို ဖြတ်သန်းမယ့် YBS လမ်းကြောင်းသစ်

ဆွေဦးဝေ၊ ဓာတ်ပုံ- ခင်ဇွန်ဇာလင်း

လေအေးစက်ဖွင့်ထားတဲ့ YBS ဘတ်စ်ကားပေါ်တွေမှာ ခရီးသွားပြည်သူတွေ အရင်ကထက် အဆင်ပြေပြေ သွားလာနိုင်နေကြပါတယ်။ ထိုင်ခုံရသည့်ဖြစ်စေ၊ မရသည့်ဖြစ်စေ ဘတ်စ်ကားစီးရတာ မိမိကိုယ်မိမိ ယုံကြည်မှု ပိုမို ရှိလာပါတယ်။ အရင်က ရန်ကုန်ဘတ်စ်ကားတွေပေါ် တက်လိုက်တာနဲ့ စပယ်ယာရဲ့ ထိန်းချုပ်ကွပ်ကဲမှုအောက်မှာ စိတ်မသက်သာဘဲ သွားလာခဲ့ရတာတွေထက် အခု ပိုပြီး စိတ်သက်သာသလိုသာရှိလာတာတွေ အမှန်ပါပဲ။ ကားစီးရေပြေးဆွဲမှုအနေအထားအရ ယာဉ်လိုင်းအချို့မှာ တစ်စီးနဲ့တစ်စီး မိနစ် ၃၀ လောက်ကြာမှ မှတ်တိုင်ရောက် လာတတ်ကြပေမယ့် ပြည်သူတွေ စိတ်ရှည်သည့်ခံစားစောင့်မျှော်စီးကြပါတယ်။ အခုလည်း ရန်ကုန်မြို့မှာ တက္ကသိုလ်လေးခုကို ဖြတ်သန်းပြေးဆွဲမယ့် ဘတ်စ်ကား လမ်းကြောင်းသစ်တစ်ခု ထွက်ပေါ်ဖို့ ရှိနေပြီဖြစ်ပါတယ်။

အဲဒီယာဉ်လမ်းကြောင်းသစ်ဟာ လှိုင်သာယာ နည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ မြောက်ဥက္ကလာပဆေးတက္ကသိုလ် (၂)၊ ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်(ရွာသာကြီး)နဲ့ ဒဂုံ တက္ကသိုလ်တို့ကို ဖြတ်သန်းပြေးဆွဲမယ့် လမ်းကြောင်း သစ်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလမ်းကြောင်းသစ်ဟာ ပိုင်ဘီအက်စ် အချုပ်ပိုင် (၈) သို့

“ ဒီယာဉ်လမ်းကြောင်းသစ်ကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် လာမယ့် ဖေဖော်ဝါရီလမှာ စတင်ပြေးဆွဲတဲ့အခါ ယာဉ်အစီးရေ ၂၇ စီးနဲ့ ပြေးဆွဲမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီ ယာဉ်တွေက Omni Focus ကုမ္ပဏီ ယာဉ်လိုင်း ငါးလိုင်းထဲက ယာဉ်အချို့ကို ထုတ်နုတ်ပြီး ပြေးဆွဲတာဖြစ်သလို နောက်ပိုင်း ယာဉ်အစီးရေတိုးမြှင့် ပြေးဆွဲ နိုင်ရင်တော့ ဒီခရီးစဉ်လမ်းကြောင်းကို ၂၄ နာရီလုံး နေ့ ည ပြေးဆွဲပေးနိုင်ရေး ကြိုးစား”



ရန်ကုန်မြို့မှာ ဆက်လက်ဖော်ဆောင်နေတဲ့ လူထုအခြေပြု အိမ်ရာစီမံကိန်း

အာကာဟိန်း

ရန်ကုန်မြို့မှာ နေထိုင်ကြတဲ့ ပြည်သူတွေ အနေနဲ့ အလွှာအသီးသီးအလိုက် နေထိုင်မှုဘဝ ဖြတ်သန်းရှင်သန်မှုတွေ ကွာခြားကြပါတယ်။ ဒါကလည်း ရန်ကုန်မြို့မှာသာမကဘဲ မြန်မာနိုင်ငံဒေသအသီးသီးက မြို့ရွာတွေ၊ နိုင်ငံတကာက မြို့ကြီးတွေမှာ ဒီလိုလူမှုဘဝ နေထိုင်မှုပုံစံအမျိုးမျိုးတွေ ရှိနေကြတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ရန်ကုန်မြို့မှာ ဝန်ထမ်းတွေ၊ ပြည်သူတွေ၊ နေထိုင်စရာအခက်အခဲရှိနေတဲ့ ကျူးကျော်တွေအတွက် အိမ်ရာတိုက်ခန်းတွေ တည်ဆောက်ပေးနေချိန်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ အခုဆိုရင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ အစီအစဉ်နဲ့ လူထုအခြေပြုအိမ်ရာစီမံကိန်း တိုးချဲ့အကောင်အထည်ဖော်မှုအနေနဲ့ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)နဲ့ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မြို့နယ်တွေမှာ တည်ဆောက်နေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။



တကယ်တော့ ဒီလိုလူထုအခြေပြုအိမ်ရာ စီမံကိန်းကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရက ရွှေပြည်သာ၊ လှိုင်သာယာ၊ ဒဂုံမြို့သစ်လေးမြို့နယ်တွေမှာ အကောင်အထည်ဖော် တည်ဆောက်ဖို့ စီမံကိန်းရှိနေတာဖြစ်ပါတယ်။ ကနဦးအနေနဲ့ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်တိုးချဲ့ ဝင်ရောက်မှု အိမ်ရာပေးပေးပြီး ၂၆၄ လုံး တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့လို့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်ကစတင်ပြီး နေထိုင်ခွင့်ရရှိသူတွေ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။

တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာတွေတည်ဆောက်
ဒါကလည်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်းက ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၃ ရက်က တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံးမှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ ရန်ကုန်ပရောဂျက်ဘဏ်ရှင်းလင်းပွဲမှာ “ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှာ နေထိုင်ရေး အလွန်ခက်ခဲနေသူတွေကို တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာတွေ တည်ဆောက်ပေးဖို့ ကျွန်တော်တို့ ပြင်ဆင်နေပါတယ်။ လေ့လာဆန်းစစ်မှုတွေ ပြုလုပ်ပြီး ခြောက်လအတွင်း အကောင်အထည်ဖော်သွားမယ်” လို့ ပြောခဲ့တဲ့အတိုင်း ပထမဆုံး ရွှေပြည်သာမြို့နယ်မှာ စတင်အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်မှာ တည်ဆောက်ပေးခဲ့တဲ့ အိမ်ရာတွေက ငွေကျပ်သိန်း ၃၀ တန် ၁၈ ပေ x ၂၅ ပေ အကျယ်အဝန်း ပုံစံတူအိမ်တွေဖြစ်ပြီး နေထိုင်သူတွေနဲ့ တည်ဆောက်ပေးတဲ့သူတွေ ညှိနှိုင်းကာ နေရာအကျယ်အဝန်း၊ တန်ဖိုးတွေ တွက်ချက်ကာ ဆောင်ရွက်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ အခုဆက်လက်ပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ် ဒဂုံတက္ကသိုလ်

ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၌ တည်ဆောက်ပြီး ဖြစ်သည့် အိမ်ရာများ(အပေါ်ပုံ)နှင့် ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း)၌ ဆောက်လုပ်ဆဲ အိမ်ရာများ(ဝဲပုံ)

ပြည်သူတွေကို စာရင်းကောက်ယူတဲ့အခါ အိမ်တန်ဖိုးတတ်နိုင်သူတွေကို ရွေးချယ်ခဲ့တာ ဖြစ်ပြီး သတ်မှတ်ထားတဲ့ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်တွေနဲ့လည်း ပြည့်မီရမယ့်သူတွေ ဖြစ်ပါတယ်။

“ဒီမှာ နေထိုင်မယ့်သူတွေအနေနဲ့ တစ်ဦးချင်း ဝင်ငွေလည်း မတူကြတာမို့ အိမ်ဒီဇိုင်းလည်း မတူညီကြတာပေါ့။ သူတို့ အဆင်ပြေနေထိုင်နိုင်ကြမှာပါ” လို့ ဒီစီမံကိန်းကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရနဲ့ ပူးပေါင်း အကောင်အထည်ဖော်နေတဲ့ ပျံ့နှံ့မှုအိမ် လူမှုဖွံ့ဖြိုးရေးအသင်း တည်ထောင်သူ ဒေါ်ဗန်လီဇာ အောင်က ပြောပါတယ်။

ဝင်ငွေနဲ့ ချိန်ဆတွက်ချက်ပေးသွင်းနိုင်
အခုလို လူထုအခြေပြုအိမ်ရာတွေမှာ နေထိုင်ကြမယ့်သူတွေဟာ ငွေကျပ်သိန်း ၃၀ တန်မှာ နေထိုင်တဲ့ အိမ်ထောင်စုအတွက် တစ်လကို ငွေကျပ် ၇၉၅၀၀ ကို လစဉ်ပေးသွင်းရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ငွေကျပ် ၂၅ သိန်းတန်အိမ်မှာ နေထိုင်မယ့် အိမ်ထောင်စုအတွက်ကတော့ တစ်လကို ငွေကျပ် ၆၀၀၀၀ လစဉ်ပေးသွင်းရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကလည်း သူတို့ရဲ့ ဝင်ငွေနဲ့ ချိန်ဆတွက်ချက်ပြီး ပေးသွင်းနိုင်မယ့် ငွေပမာဏကို ပေးချေစေတာဖြစ်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ဒီလိုအိမ်ရာတွေမှာ နေထိုင်မယ့်သူတွေရဲ့ ဝင်ငွေမတူညီတာကြောင့် အိမ်တွေရဲ့ ဒီဇိုင်းတွေလည်း မတူကြပါဘူး။ ဒီဇိုင်းကွာခြားချက်လည်း ရှိနေပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အလိုက် နေထိုင်မယ့်

ငွေကြေး အနည်းငယ်ပေးသွင်းရုံနဲ့ ကနဦး နှစ်ပေါင်း ၃၀ ကြာအောင် နေထိုင်ခွင့်ရမှာ ဖြစ်လို့ နေထိုင်ရေးအတွက် ရင်အေးစရာ ဖြစ်စေမှာ သေချာပါတယ်။

တကယ်တော့ အခုတည်ဆောက် အကောင်အထည်ဖော်ပေးနေတဲ့ လူထုအခြေပြု အိမ်ရာစီမံကိန်းတွေဟာ အစိုးရရဲ့ မြေပေါ်မှာ တည်ဆောက်ပေးထားတာဖြစ်ပြီး အခြေခံအဆောက်အအုံတွေဖြစ်တဲ့ ရေ၊ မီး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးတွေကို တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရက ထောက်ပံ့ပေးပေးတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် လူမှုဘဝ အခြေခံလိုအပ်ချက်တွေကအစ ဖြည့်ဆည်းပေးထားတာဖြစ်လို့ နေထိုင်ရသူတွေ အဆင်ပြေစေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အရင်တုန်းက အခုလိုနေထိုင်မှုအိမ်ရာ အခက်အခဲရှိသူတွေကို ရန်ကုန်မြို့နဲ့ ဝေးတဲ့ နေရာတွေအထိ ပြောင်းရွှေ့ပေးလိုက်တဲ့ အစီအစဉ်မျိုးထက် အခုလို ရေ၊ မီး၊ လမ်းအသင့်ရှိနေတဲ့နေရာ၊ လူနေရပ်ကွက်အတွင်းက နေရာမျိုးတွေမှာ အကောင်အထည်ဖော်ပေးနေတာကြောင့် နေ့စဉ်အလုပ်အကိုင်၊ စားဝတ်နေရေး၊ သွားလာရေးတို့အတွက် အခက်အခဲမရှိ နေထိုင်သွားလာနိုင်ကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှာ အိမ်ရာ အခက်အခဲရှိနေတဲ့ ကျူးကျော်နေထိုင်သူတွေရဲ့ စာရင်းကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလက စတင်စာရင်းကောက်ယူခဲ့ပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇူလိုင်လမှာ ပြီးစီးခဲ့ပါတယ်။ ကျူးကျော်နေထိုင်သူတွေရှိတဲ့ မြို့နယ်ပေါင်း ၃၇ မြို့နယ်မှာ ကျူးကျော်နေထိုင်သူ အိမ်ထောင်စု ၁၆၀၀၀၀ ကျော်ကို စမတ်ကတ်ထုတ်ပေးခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီစမတ်ကတ်ရှိတဲ့ အိမ်ထောင်စုတွေထဲက အခုလို အိမ်ရာစီမံကိန်းမှာ သတ်မှတ်ထားတဲ့ငွေကြေး၊ စည်းကမ်းချက် ရှိတဲ့ အိမ်ထောင်စုတွေကို နေထိုင်ခွင့်ပြုပေး

နေတာဖြစ်ပါတယ်။ အိမ်ရာတန်ဖိုးအရစ်ကျပေးချေ

ဒီလို လူထုအခြေပြုအိမ်ရာစီမံကိန်းတွေကို အကောင်အထည်ဖော်တဲ့အခါ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရက မြေနေရာပေးပြီး ပျံ့နှံ့မှုအိမ်အဖွဲ့က တည်ဆောက်ကာ အသေးစားငွေချေးအဖွဲ့နဲ့ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှုကြောင့် ကျူးကျော်နေထိုင်သူတွေအတွက် အိမ်ရာတန်ဖိုး ငွေကြေးကို လစဉ်အရစ်ကျပေးချေသွားရုံနဲ့ နေထိုင်နိုင်ခွင့် ရရှိကြမှာဖြစ်ပါတယ်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အတွင်းမှာ ကျူးကျော်တွေအတွက် လူထုအခြေပြု အိမ်ရာတွေ ဖော်ဆောင်မယ့်စီမံကိန်းမှာ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်ကာလအတွင်း အဲဒီ အိမ်ထောင်စုတွေ နေထိုင်ဖို့အတွက် ရွှေပြည်သာ၊ လှိုင်သာယာ၊ ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်း၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်း၊ ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်း၊ ဒဂုံမြို့သစ်ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်တွေမှာ အိမ်အလုံးစုံ ၂၀၀၀၀ မှ ၅၀၀၀၀ အထိ တည်ဆောက်ပေးသွားဖို့ စီစဉ်ထားတယ်လို့ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးသန်းက ပြောထားပါတယ်။ အိမ်အလုံးစုံ ၅၀၀၀၀ မပြီးရင်တောင် ၂၀၀၀၀ ခန့်ပြီးအောင် အကောင်အထည်ဖော်သွားဖို့ ရှိနေတယ်လို့လည်း ဆိုပါတယ်။

ဒီလို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုတွေကြောင့် ရန်ကုန်မြို့ရဲ့ အခြေခံ ပြည်သူတွေ၊ နေရာအခက်အခဲရှိသူတွေ၊ ကျူးကျော်တွေအတွက် သူတို့ရဲ့ ဝင်ငွေအနေအထား ပေါ်မူတည်ပြီး အဆင့်အတန်းရှိတဲ့ လူမှုဘဝကို မြှင့်တင်ပေးဖို့ အထောက်အကူပြုနိုင်တာကြောင့် ကြိုဆိုရမယ့် စီမံကိန်းတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။ ။

“လူထုအခြေပြုအိမ်ရာတွေမှာ နေထိုင်ကြမယ့်သူတွေဟာ ငွေကျပ်သိန်း ၃၀ တန်မှာ နေထိုင်တဲ့ အိမ်ထောင်စုအတွက် တစ်လကို ငွေကျပ် ၇၉၅၀၀ ကို လစဉ်ပေးသွင်းရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ငွေကျပ် ၂၅ သိန်းတန်အိမ်မှာ နေထိုင်မယ့် အိမ်ထောင်စုအတွက်ကတော့ တစ်လကို ငွေကျပ် ၆၀၀၀၀ လစဉ်ပေးသွင်းရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကလည်း သူတို့ရဲ့ ဝင်ငွေနဲ့ ချိန်ဆတွက်ချက်ပြီး ပေးသွင်းနိုင်မယ့် ငွေပမာဏကို ပေးချေစေတာဖြစ်တယ်”

ရန်ကုန်မြေတွင် ကျင်းပမည့် ဒုတိယအကြိမ် မြောက် သွေးချင်းတို့ရဲ့ ပွဲတော်ဆီ အရောက် လှမ်းဖို့ ဖိတ်ခေါ်သည် . . . မှ

ရိုးရာဓလေ့များ၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့် နေထိုင်မှုပုံစံများကို နိုင်ငံသားများသာမက နိုင်ငံခြားသားများကပါ စိတ်ဝင်တစား လေ့လာနိုင်ရန်နှင့် အားလုံးပျော်ရွှင်စွာ ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ကျင်းပခြင်း ဖြစ်သည်။

ကယားရိုးရာ တံခွန်တိုင်အက

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းမြှင့်တင်ရေး ပွဲတော်တစ်ခုဖြစ်သည့် “သွေးချင်းတို့ရဲ့ ပွဲတော်ဆီ” ပွဲတော်ကြီးကို ပထမဆုံးအကြိမ် အဖြစ် ရန်ကုန်မြို့ ကျိုက္ကဆံကွင်း၌ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၅ ရက်နေ့မှ ၃၁ ရက်နေ့အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့ရာ ကချင်ရိုးရာ မနောအကကို ပွဲတော်အကအဖြစ် တင်ဆက်ခဲ့သည်။ ယခုနှစ်တွင် ကယားလူမျိုး တို့ကို ကိုယ်စားပြုကာ အဓိကအကကို ကယားရိုးရာ တံခွန်တိုင်အကဖြင့် တင်ဆက် မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ပိုမိုရရှိ

မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင် များအသင်းနှင့် ကယားပြည်နယ်တိုင်းရင်းသား လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းတို့ ပူးပေါင်း၍ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကျင်းပမည့် “သွေးချင်းတို့ရဲ့ ပွဲတော်ဆီ” ပွဲတော်ကြီးကို မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးကို အထောက်အကူပြုနိုင်ရန်၊ နိုင်ငံအတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားအားလုံးတို့ ချစ်ခင်ရင်းနှီးစွာ စည်းစည်းလုံးလုံး နေထိုင် ကြောင်းနှင့် တိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးစံများကို နိုင်ငံသားများ သာမက အခြားနိုင်ငံသားများပါ သိရှိစေရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူပသော တောတောင်ရေမြေ အလှကို သိရှိစေရန်နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်၊ တိုင်းရင်းသား များ၏ ဒေသထုတ်ကုန်များ၊ ရိုးရာအဝတ် အထည်များကို နိုင်ငံတွင်းသာမက နိုင်ငံတကာ ဈေးကွက်အထိပါ တင်ပို့ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနိုင် ရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ပိုမိုရရှိစေရန် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပြခန်းအားလုံး ၁၆ ခုရှိ

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ကျင်းပမည့် “သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီ” ပွဲတော်ကြီးတွင် တိုင်းရင်းသားပြခန်းများ ဆိုင်ခန်းများ



သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီ ပွဲတော်၌ ကယားတိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပြခန်း ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားမှုကို တွေ့ရစဉ်။

“ဒုတိယအကြိမ် ကျင်းပမည့် “သွေးချင်းတို့ရဲ့ ပွဲတော်ဆီ” ပွဲတော် ကြီးအား ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့တွင် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားဖြင့် စတင်ဖွင့်လှစ်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ဖေဖော်ဝါရီလ ၆ ရက်နေ့တွင် ပိတ်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပမည်ဖြစ်”

ခင်းကျင်းမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ကယား ပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်း အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ကိုတေဇာဝင်းထွန်းက “ဒီပွဲရဲ့ ထူးခြားချက်က တကယ့်မူရင်းဒေသက တိုင်းရင်းသားတွေ ရောင်းတဲ့ သူတို့ချက်တဲ့ တိုင်းရင်းသားရိုးရာ အစားအသောက်တွေကို တစ်နေရာတည်း မှာပဲ စုံစုံလင်လင် စားလို့ရတယ်ပေါ့။ မြန်မာ နိုင်ငံ တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းနဲ့ ပြည်နယ် ရှစ်ခု ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ မြောက်ခု ရှိပါတယ်။ အဲဒီအသင်းတွေကနေ သူတို့ဒေသမှာ ထွက်တဲ့ ဒေသထွက်ကုန်တွေ၊ ဒေသအစားအစာတွေကို တစ်နေရာတည်းမှာ စားလို့သောက်လို့ရမယ်ပေါ့။ ပြီးရင် ခေါင်ရည် လည်း ပါမယ်။ နောက်တစ်ခုက ပြခန်းတွေပါ။ ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ ဗမာ၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်း အဲဒီ ရှစ်မျိုးအပြင်ကို ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်

ခွင့်ရ မြောက်ခုရဲ့ ပြခန်းတွေရှိမယ်။ သူတို့ရဲ့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အနုပညာတွေကို ပြမယ်။ ပြီးရင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြခန်းတစ်ခုပါမယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းရဲ့ ပြခန်းတစ်ခုပါမယ်။ ပြခန်းအားလုံး ၁၆ ခု ရှိပါတယ်” ဟု ရှင်းပြသည်။

ပြင်ဆင်ပြသထားမည့်

ဒုတိယအကြိမ် ကျင်းပမည့် “သွေးချင်း တို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီ” ပွဲတော်ကြီးအား ဖေဖော် ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့တွင် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားဖြင့် စတင်ဖွင့်လှစ်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ဖေဖော်ဝါရီလ ၆ ရက်နေ့တွင် ပိတ်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ မည်ဖြစ်သည်။ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ရေး အစီအစဉ်များအနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားအလှ မယ် ရွေးချယ်ပွဲကြီး၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုး တစ်စုချင်းစီ၏ အကအလှ ဖျော်ဖြေတင်ဆက် မှုများ၊ နိုင်ငံကျော်တေးသံရှင်များ၏ ဖျော်ဖြေ တင်ဆက်မှုများအပြင် ဖေဖော်ဝါရီလ ၇ ရက် နေ့တွင် အင်ပါယာတီးဝိုင်းနှင့် နိုင်ငံကျော် အဆိုတော် ဇော်ဝင်းထွန်း၏ သီဆိုဖျော်ဖြေ မှုကိုလည်း ထည့်သွင်းထားသည်။ တိုင်းရင်း သားလူမျိုးများ၏ ရိုးရာဓလေ့ နေထိုင်မှုပုံစံ များကို ဖော်ပြထားသည့် 3D ပြခန်းများ၊ နည်းပညာပြခန်းများ ပြင်ဆင်ပြသထားမည် ဖြစ်သည်။

ထူးထူးခြားခြားဆောက်လုပ်ထား ထူးခြားသော နည်းပညာပြခန်း တည်သွင်းပြသထားသည့် အကြောင်းကို ကိုတေဇာဝင်းထွန်းက “ကျွန်တော်တို့ ကယား ပြည်နယ်မှာ ကယားတိုင်းရင်းသားတွေ နေထိုင်တဲ့ အိမ်ပုံစံပေါ့။ အဲဒီအတွက် ကယား ပြောင်းလဲမှုတွေကိုလည်း ပြုလုပ်ပြီးဖြစ်ပါ တယ်။ ဒါဟာ ရန်ကုန်မြို့ရဲ့ YBS ယာဉ်လိုင်း သစ်မဟုတ်ဘဲ ခရီးလမ်းကြောင်းသစ်ဖြစ်တာ မို့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ၊ ပြည်သူတွေ အတွက် သွားလာရေးအဆင်ပြေအောင် စီစဉ် ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

ခရီးစဉ်အစအဆုံး ငွေကျပ် ၃၀၀

ဒီခရီးလမ်းကြောင်းသစ်အတွက် ယာဉ် စီးခကိုလည်း ခရီးစဉ်တစ်ပိုင်းအတွက် ငွေကျပ် ၂၀၀ သတ်မှတ်ထားပြီး ခရီးစဉ် အစအဆုံး အတွက် ငွေကျပ် ၃၀၀ ပေးချေရမှာကိုလည်း တရားဝင်ခွင့်ပြုချက်ရရှိထားတယ်လို့ ဆိုပါ တယ်။ ဒီခရီးစဉ်ဟာ နောက်ပိုင်းမှာ ဝိုင်ဘီ အက်စ်ယာဉ်လိုင်း နံပါတ်သစ်တစ်ခုအနေနဲ့ ထွက်ပေါ်လာဖို့လည်း ရှိလာနိုင်ပါတယ်။ ရန်ကုန်မြို့မှာ ဝိုင်ဘီအက်စ်ယာဉ်လိုင်း နံပါတ်မရှိဘဲ ပြေးဆွဲနေတဲ့ ယာဉ်လိုင်းတွေ လည်း ရှိနေပါတယ်။ လေဆိပ်-ဆူးလေ ယာဉ်လိုင်းနဲ့ မြို့ပတ်ယာဉ်လိုင်းစတဲ့ လိုင်းတွေ ရှိနေသလို အခု တက္ကသိုလ်လေးခုဖြတ်သန်း မောင်းနှင်မယ့် ယာဉ်လိုင်းဟာလည်း အဲဒီလို မျိုးပြေးဆွဲမယ့် ယာဉ်လိုင်းမျိုးဖြစ်ပါတယ်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှာ မထသ

ပြည်နယ်ကပဲ ပစ္စည်းတွေ သယ်လာတယ်။ သက်ကယ်လိုဟာမျိုးတွေပေါ့။ ဒီဘက်မှာ ဆိုရင် ရက်ပြီးသားတွေကို မိုးတာပေါ့။ ကျွန်တော်တို့ကျတော့ အဲဒီလိုမဟုတ်ဘူး။ အမိုးပေါ်မှာပဲ ရက်တာ၊ တကယ့်ရိုးရာ ဆောက် နေတဲ့လူတွေကို ခေါ်ထားတယ်။ ရိုးရာပုံစံ အတိုင်းကို ထူးထူးခြားခြားဆောက်လုပ်ထား တာပါ။ ကယားပြည်နယ်မှာရှိတဲ့ မျိုးနွယ်စု မြောက်ခုရဲ့ ယဉ်ကျေးမှုတွေကို ပြခန်းတွေ ခွဲထားပြီး ပြမယ်။ ဒီနှစ်အတွက် ထူးတာက နည်းပညာပိုင်းပေါ့။ အဲဒီမှာ VR(virtual reality) System ဆိုတာရှိတယ်။ မျက်မှန် တပ်ပြီး ကြည့်ရတာမျိုးပေါ့။ အဲဒီ မျက်မှန် တပ်လိုက်တာနဲ့ ကျွန်တော်တို့ ကယား ပြည်နယ်ကို ရောက်နေသလိုမျိုးပဲ။ ကယား ပြည်နယ်မြင်ကွင်းတွေကို ၃၆၀ ဒီဂရီနဲ့ ကြည့်လို့ရမယ်။ အဲဒီအတွက် ပြည်နယ်မှာရှိတဲ့ ဒေသတွေကို သွားပြီးရိုက်ထားတယ်။ ပြခန်း မှာပဲ VR System တစ်ခုကို ထည့်ထားတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။

“သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီ” ပွဲတော်ကြီး ကို နေ့စဉ် နံနက် ၁၀ မှ ၂၀ နာရီအထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် များအတွက် ကုန်ပစ္စည်းများရောင်းချနိုင်ရန် ဈေးဆိုင်ခန်းများ ထည့်သွင်းဆောက်လုပ်ထား သည်ကို တွေ့ရသည်။ ထို့ပြင် ပွဲတော်အတွင်း ဝယ်ယူစားသောက်နိုင်ရန် စားသောက်တန်း များကို ခင်းကျင်းထား၍ ကျယ်ဝန်းသော စားသောက်ခန်းမများ၊ လူမျိုးဘာသာမရွေး စားသောက်နိုင်သည့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာ အစားအစာများနှင့် ညဈေးတန်းများကို ဖွင့်လှစ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ပွဲတော်သို့လာရောက်သော ဧည့်ပရိသတ်များ ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးနိုင်ရန် အမှတ်တရဓာတ်ပုံ ရိုက်ကူးရေးနေရာများ လှပစွာထားရှိပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ပြည်နယ်များသို့ လှည့်ပတ်သွားလာစရာမလိုဘဲ တစ်နေရာ တည်းတွင် ပြည်ထောင်စုဖွား တိုင်းရင်းသား အားလုံးနှင့် ထိတွေ့ဆက်ဆံခွင့်ရရှိနိုင်သည့် အတွက် လက်လှတ်မခံသင့်သော ပွဲတော်ကြီး တစ်ခု ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံသားတစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး၊ လူမျိုးတစ်မျိုးနှင့်တစ်မျိုး ယဉ်ကျေးမှု၊ နေထိုင် စားသောက်မှုတို့ကို အနီးကပ်ထိတွေ့ ဆက်ဆံပြီး နားလည်မှုရစေနိုင်သည့် သွေးချင်း တို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီသို့ ရန်ကုန်သွရန်ကုန်သွားတို့ သာမက မြန်မာပြည် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ပြည်ထောင်စုဖွား မောင်နှမများအားလုံး အရောက်လှမ်းနိုင်ရန်အတွက် ဖိတ်ခေါ် ရေးသားအပ်ပါသည်။ ။

ရန်ကုန်မြို့ရဲ့ တက္ကသိုလ်လေးခုကို ဖြတ်သန်းမယ့် YBS လမ်းကြောင်းသစ် . . . မှ

ယာဉ်လိုင်းသစ်အဖြစ် ထွက်ပေါ်လာတာ မဟုတ်ဘဲ အရင်က မပြေးဆွဲခဲ့ဖူးတဲ့ လမ်းကြောင်းသစ်ဖြစ်လို့ တက္ကသိုလ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ ကျောင်းသွား ကျောင်းပြန် အဆင်ပြေစေတော့မှာ ဖြစ်ပါ တယ်။ “အဲဒီတက္ကသိုလ်လေးခုကို ဖြတ်သန်း ပြေးဆွဲမယ့် ယာဉ်လိုင်းကြောင်းသစ်ကို လာမယ့်ဖေဖော်ဝါရီလမှာ စတင်ပြေးဆွဲမယ်” လို့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်က ပြုလုပ် ခဲ့တဲ့ စာနယ်ဇင်းရှင်းလင်းပွဲမှာ YRTA မှ တာဝန်ရှိသူတွေက ပြောပါတယ်။

ကုမ္ပဏီက စီစဉ်ပြင်ဆင်နေ

အဲဒီယာဉ်လိုင်းကြောင်းသစ်အတွက် YBS စနစ်မှာ ပါဝင်ပြေးဆွဲနေတဲ့ Omni Focus ကုမ္ပဏီမှ အကောင်အထည်ဖော် ပြေးဆွဲမှာ ဖြစ်ပြီး ကုမ္ပဏီရဲ့ ယာဉ်လိုင်းငါးလုံးမှာ ဘတ်စ် ကားအချို့ကို ထုတ်နုတ်ပြီး လမ်းကြောင်းသစ် မှာ ပြေးဆွဲမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပြေးဆွဲမယ့် ဘတ်စ် ကားတွေ၊ ယာဉ်မောင်းတွေကို ကုမ္ပဏီက စီစဉ် ပြင်ဆင်နေပြီဖြစ်ပြီး အောင်အောင်မြင်မြင် အောင် ကြိုးစားသွားမယ်လို့ အဲဒီကုမ္ပဏီရဲ့

မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ကိုထွန်းတောက်ဝင်း က ပြောပါတယ်။

တက္ကသိုလ်လေးခုကို ဖြတ်သန်းပြေးဆွဲ ရမှာ ယာဉ်လိုင်းကြောင်းအဖြစ် လှိုင်သာယာ ကနေပြီး အနော်ရထာလမ်းကို ဖြတ်ကာ ရွှေပြည်သာတံတားကို မောင်းမှာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီကတစ်ဆင့် ခရိုင်လမ်းခွဲကို မောင်းပြီး မြောက်ဥက္ကလာပ ဆေးတက္ကသိုလ်(၂)ကို ရောက်ရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီကမှ ဒဂုံ တက္ကသိုလ်ကိုရောက်ပြီး ပြန်ထွက်လာမှာ လေးထောင့်ကန်လမ်းမကြီးအတိုင်း ထွက်လာ ၍ စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်(ရွာသာကြီး)ရောက် ရှိကာ ရွာသာကြီး၌ ဂိတ်ဆုံးမှာဖြစ်ပါတယ်။

လိုက်ပါစီးနင်းနိုင်

ဒါကြောင့်မို့ လှိုင်သာယာနည်းပညာ တက္ကသိုလ်က ဆရာ ဆရာမတွေ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေအပြင် အဲဒီလမ်းကြောင်းသစ် ဖြတ်သန်းသွားတဲ့ ခရီးစဉ်တွေအတိုင်း ပြည်သူ တွေလည်း လိုက်ပါစီးနင်းနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ အချင်းချင်း သွားလာရင်းနှီးနိုင်မှုလည်း အထောက်အကူပြုစေမှာဖြစ်သလို ခရီးစဉ် သစ်ဖြစ်တာမို့ ပြည်သူတွေလည်း အဆင်ပြေ မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီယာဉ်လိုင်းကြောင်းသစ်ကို ၂၀၂၀ ပြည့် နှစ် လာမယ့် ဖေဖော်ဝါရီလမှာ စတင်ပြေးဆွဲ တဲ့အခါ ယာဉ်အစီးရေ ၂၇ စီးနဲ့ ပြေးဆွဲမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီယာဉ်တွေက Omni Focus ကုမ္ပဏီ ယာဉ်လိုင်းငါးလုံးထဲက ယာဉ်အချို့ ကို ထုတ်နုတ်ပြီး ပြေးဆွဲတာဖြစ်သလို နောက် ပိုင်း ယာဉ်အစီးရေတိုးမြှင့်ပြေးဆွဲနိုင်ရင်တော့ ဒီခရီးစဉ်လမ်းကြောင်းကို ၂၄ နာရီလုံး နေ့ည ပြေးဆွဲပေးနိုင်ရေး ကြိုးစားပေးသွားမယ်လို့ သိရပါတယ်။

အခုဆိုရင် ပြေးဆွဲမယ့် ဘတ်စ်ကားတွေ ရော၊ မောင်းနှင်မယ့် ယာဉ်မောင်းတွေကိုပါ စတင်ပြင်ဆင်နေပြီး အရင်ပြေးဆွဲခဲ့တဲ့ ယာဉ် လိုင်းတွေရဲ့ အားသာချက်၊ အားနည်းချက် တွေကိုယူကာ စနစ်တကျ ပြေးဆွဲဝန်ဆောင် မှုပေးနိုင်အောင် စီစဉ်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ ခရီး လမ်းကြောင်းတစ်လျှောက် ရပ်နားမယ့် မှတ်တိုင်တွေကိုလည်း ကြိုတင်သတ်မှတ် ထားပြီးဖြစ်လို့ စတင်ပြေးဆွဲဖို့ အသင့်အနေ အထားဖြစ်နေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

သွားလာရေးအဆင်ပြေအောင် စီစဉ်

ခရီးစဉ်သစ်ပြေးဆွဲဖို့အတွက် ပို့ဆောင် ရေးလုပ်ငန်း စည်းကမ်းအရ ယာဉ်လိုင်း ပြောင်းရွှေ့တဲ့ လုပ်ငန်းတွေ၊ လုပ်ငန်းလိုင်စင်

ကနေပြီး ဝိုင်ဘီအက်စ်စနစ် ပြောင်းလဲခဲ့တဲ့ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်က စတင်ခဲ့တာ ဟာ အခုဆိုရင် သုံးနှစ်ကျော်ကာလအတွင်း ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဝိုင်ဘီအက်စ် စတင် ပြေးဆွဲခဲ့စဉ်က ယာဉ်လိုင်းပေါင်း ၆၀ ခန့်သာ ရှိခဲ့ပေမယ့် အခုဆိုရင် ယာဉ်လိုင်းပေါင်း ၁၀၀ ခန့်နဲ့ လမ်းကြောင်း ၁၂၃ ခုကို ယာဉ်အစီးရေ ပေါင်း ၄၃၀၀ ခန့်နဲ့ နေ့စဉ်ပြေးဆွဲပေးနေပါ တယ်။

နေ့စဉ် ပြည်သူတွေရဲ့ သွားလာရေးမှာ ရန်ကုန်မြို့ရဲ့ ဝိုင်ဘီအက်စ်ယာဉ်လိုင်းတွေ၊ ဘတ်စ်ကားတွေအပေါ် အဓိကအားထားနေ ရတာဖြစ်ပါတယ်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အတွင်းမှာ တစ်နေ့ကို ဝိုင်ဘီအက်စ်နဲ့ ခရီး သွားတဲ့ ပြည်သူစုစုပေါင်းဟာ ၁ ဒသမ ၈ သန်းခန့် ရှိနေတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ဝိုင်ဘီအက်စ်ယာဉ်တွေကို နေ့စဉ် အားထားသွားလာနေကြတဲ့ ရန်ကုန်မြို့နေ ပြည်သူတွေရော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ တွေအတွက် ဖေဖော်ဝါရီလမှာ စတင်ပြေးဆွဲ တော့မယ့် တက္ကသိုလ်လေးခု ဖြတ်သန်းတဲ့ ခရီးစဉ်သစ်က သွားလာရေး ပိုမို အဆင်ပြေဖို့ အထောက်အကူ ပြုစေမှာ အမှန်ပါပဲ။ ။

တံတားခြောက်စင်းဖြင့် ဝန်းရံထားသော ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်

ကိုကြီးတင်၊ ဓာတ်ပုံ- ဟန်သိန်း (သဇ္ဇန)

တစ်ချိန်တုန်းက နိုင်ငံတော်ရဲ့ မြို့တော်က ရန်ကုန်မြို့ကြီးပါ။ မြို့တော်ကြီးနဲ့အညီ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လုံခြုံရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေးကအစ ပြည့်စုံတဲ့မြို့ကြီးပါ။ အဲဒါကြောင့်လည်း အနယ်နယ်အရပ်ရပ်က ဥစ္စာ၊ စီးပွား၊ ပညာရှာလိုသူများက မြို့အနှံ့ ဖြန့်ကြက်တိုးဝင်လာခဲ့ခြင်းပါ။

နေရာထိုင်ခင်း အဆင်ပြေကြသူများရှိသလို၊ အဆင်မပြေကြသူတွေလည်း အများအပြားပါ။ အဲဒီအခါ “ကျူး” ဆိုတဲ့ “ကျူးကျော်တံ” တွေဝင်ရောက်မှုက အဲဒီကတည်းက စခဲ့တာလို့ဆိုရင် မမှားသောစကားတစ်ရပ်ပါ။ အဲဒါက ပထမ “ကျူး” ပါ။ နောက် ဒုတိယ “ကျူး” က နာဂစ်ဖြစ်ပြီးမှ ပေါ်လာတဲ့ ကျူးတွေပါ။

၁၉၅၉ ခုနှစ် အိမ်စောင့်အစိုးရခေတ်၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန်လို့ခေါ်တဲ့ မြို့နယ်ပယ်မင်းကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးထွန်းစိန် လက်ထက်မှာ သာကေတဆိုတဲ့ မြို့ကွက်ကြီးကို ဖော်ထုတ်ခဲ့ပြီး ကျူးတွေကို နေရာချပေးခဲ့တာပါ။

၈၈ အရေးအခင်းပြီးနောက် နိုင်ငံတော်ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှု တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့ အစိုးရလက်ထက်မှာ ရန်ကုန်မြို့နယ်စုက ကျူးတွေကို လှိုင်သာယာမြို့နယ်မှာ နေရာထိုင်ခင်းပေးခဲ့တာပါ။

နိုင်ငံတော်ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှု တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့၊ ပြည်ထဲရေးနှင့် သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာနက ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာ ၄ ရက်နေ့ အမိန့်ပြန်တမ်းနဲ့ “ဒဂုံမြို့သစ်” ဆိုပြီး တည်ဆောက်ပေးခဲ့တာပါ။

အဲဒီမြို့သစ်ကတော့ နိုင်ငံဝန်ထမ်းတွေအတွက် အစိုးရက စီမံပေးခဲ့တာပါ။ ဌာနအလိုက် အကွက်တွေရိုက်ချပေးခဲ့တာပါ။

၁၉၉၄ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁၉ ရက်မှာ ဒဂုံမြို့သစ်ကို လေးမြို့နယ်ခွဲခဲ့ပါတယ်။ ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း)၊ ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း)၊ ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)နဲ့ ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း) မြို့နယ်ဆိုပြီး ခွဲခြားပုံဖော်ခဲ့တာပါ။

အဲဒီထဲမှာ ကြည့်လိုက်မယ်ဆိုရင် ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်ဟာ ရေခြား၊ မြေခြားဆိုသလို သီးခြားဆန်တဲ့ မြို့နယ်လေးတစ်ခုလို့ မြင်မိပါတယ်။ ဘာလို့လဲဆိုတော့ ဒဏ္ဍာရီဆန်ဆန်၊ သမိုင်းဆန်ဆန်၊ ပုံပြင်ဆန်ဆန်လို အချစ်ရာဇဝင်နဲ့ တည်ရှိလာတဲ့ ငမိုးရိပ်ချောင်းက ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်ကို အပြည့်အဝကြီးမဟုတ်တောင် တောင်ပိုင်း၊ အနောက်ပိုင်းနဲ့ မြောက်ပိုင်းတစ်လျှောက် ရစ်ခွဲစီးဆင်းသွားနေလို့ပါ။

အဲဒီလို အခြားမြို့နယ်တွေနဲ့ ကိန္နရီချောင်းခြားသလို ခြားနေတဲ့အတွက် တက်လာတဲ့ အစိုးရအသီးသီးက ပေါင်းကူးတံတားတွေ တည်ဆောက်ပေးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်ဟာ အခြားသော မြို့နယ်အသီးသီးဆီကို ၂၄ နာရီ

မပြတ် ကူးလူးဆက်သွယ်နိုင်ခဲ့တာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

မြို့နယ်အနေနဲ့လည်း အခြားမြို့နယ်များတန်းတူ အုပ်ချုပ်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး စတဲ့ အစိုးရဌာနအသီးသီးကလည်း သူ့နေရာနဲ့သူ ရှိနေပြီး ပုဂ္ဂလိကဘဏ်တွေ၊ ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံတွေ၊ ပုဂ္ဂလိက ကျောင်းတွေနဲ့ ဝေစည်ဖွံ့ဖြိုးလျက်ရှိနေပါတယ်။

အဲဒီလို ဝေစည်ဖွံ့ဖြိုးဖို့အတွက် အဓိကလမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုမှာ ငမိုးရိပ်ချောင်းကို ဖြတ်ကျော်လို့ ထိုးထားတဲ့ တံတားကြီးခြောက်စင်းက မြို့နယ်ရဲ့ သွေးပြန်ကြော၊ သွေးလွှတ်ကြောကြီးသဖွယ် ရှိနေလို့ပါ။

ငမိုးရိပ်တံတား(သုန္ဒနာ)

အဲဒီအသက်သွေးကြောကြီး ခြောက်ခုထဲက ငမိုးရိပ်တံတား(သုန္ဒနာ)ဆိုပါက မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် သုန္ဒနာလမ်းနဲ့ ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်က (၅၀/၅၁)ရပ်ကွက်၊ ရာဇသင်္ကြန်လမ်းတို့နဲ့ ဆက်သွယ်ပြီး အရှေ့နဲ့ အနောက်ကို ထိုးထားတဲ့ တံတားတစ်စင်းပါ။

မူလက လူကူးကြီးတံတားတစ်စင်းက အဲဒီနေရာမှာ ရှိခဲ့ဖူးပါတယ်။ သက်တမ်းကုန်ဆုံးသွားတဲ့အတွက် ခရီးသွားပြည်သူတွေ အန္တရာယ်မဖြစ်စေရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုအနေနဲ့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရက ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာငွေနဲ့ တည်ဆောက်ခဲ့တာလို့ သိရပါတယ်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီ ၇ ရက်မှာ ဖွင့်လှစ်ခဲ့တာလို့ ဆိုပါတယ်။

ငမိုးရိပ်တံတား(သုန္ဒနာ) တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခဲ့တဲ့အတွက် မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်ကို ဖြတ်သန်းတဲ့ အမှတ် ၁၊ အမှတ် ၂ လမ်းမကြီးနှစ်လမ်းအပြင် ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း) ကို အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ သွားလာနိုင်မှုတွေ ရှိခဲ့ပါတယ်။

ငမိုးရိပ်တံတား(သယ်နန်းကျွန်း)

ငမိုးရိပ်တံတား(သယ်နန်းကျွန်း)ကိုတော့ အစိုးရ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန (ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း)က ၁၉၉၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်ကမှ စတင်ဆောက်လုပ်ခဲ့ပြီး ၁၉၉၉ ခုနှစ် မတ် ၁၅ ရက်မှာ ပြီးစီးခဲ့တယ်လို့ မှတ်တမ်းအရ သိခဲ့ရပါတယ်။

တံတားအမျိုးအစားက သံကူကွန်ကရစ် တံတားအမျိုးအစားပါ။ အရှည်ပေ ၃၀၀ ရှိပြီး အကျယ်က ပေ ၁၀၀ လို့ ဆိုပါတယ်။ အသွားအပြန် ခြောက်လမ်းသွားတံတားကြီးဖြစ်ပြီး



ငမိုးရိပ်တံတား(သစ္စာလမ်း)

ဘေးတစ်ဖက်တစ်ချက်စီမှာ ကျယ်ပြန့်တဲ့ လူသွားလမ်း ပါရှိတာကို တွေ့ရပါတယ်။

အဲဒီတံတား တည်ဆောက်ပေးနိုင်မှု ကျေးဇူးကြောင့် ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်ကနေ ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း) မြို့နယ် ဆီနဲ့ အမှတ် ၃ လမ်းမကြီးဆီကို ခရီးပေါက်ပါတယ်။

ငမိုးရိပ်တံတား(ပါရမီ)

တံတားအသစ်ကြီး မတည်ဆောက်မီက ဘေလီတံတားနဲ့ နှစ်လမ်းသွားကွန်ကရစ် တံတားဟောင်း ရှိခဲ့ဖူးပါတယ်။ တိုးတက်ပြောင်းလဲလာတဲ့ လူနေမှုစနစ်၊ မြို့ပြအင်္ဂါရပ်နဲ့ ညီစေဖို့အတွက် ငမိုးရိပ်တံတား(ပါရမီ)ကို ထပ်မံတည်ဆောက်ပေးတာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ရဲ့ လမ်းညွှန်မှုနဲ့အညီ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ (လမ်း/တံတားဌာန)က တည်ဆောက်ခဲ့တာပါ။ ၂၀၁၁ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်မှာ စတင်တည်ဆောက်ပြီး ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၉ ရက်မှာ ကူးသန်းခွင်ပြုခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

အလျား ပေ ၆၀၀ ရှိပြီး ယာဉ်သွားလမ်း အကျယ်က ၂၈ ပေ၊ တံတားတစ်ဖက်တစ်ချက်စီမှာတော့ ခြောက်ပေကျယ်တဲ့ လူသွားစင်္ကြံလမ်း နှစ်လမ်း ပြုလုပ်ပေးထားပါတယ်။

အဲဒီတံတား တည်ဆောက်ပေးနိုင်တဲ့အတွက် မင်္ဂလာဒုံ၊ မရမ်းကုန်း စတဲ့မြို့နယ်တွေကတစ်ဆင့် တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်ကိုပဲ ဖြစ်ဖြစ်၊ လှိုင်သာယာ၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်တွေဘက်ကို ဝင်ပြီး တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်ထဲ ပြန်ဝင်ဖို့ပဲဖြစ်ဖြစ် အဆင်ပြေတယ်လို့ သိရပါတယ်။

ရွှေပေါက်ကံတံတား

အလျား ပေ ၇၉၄ ရှိပြီး ခြောက်လမ်းသွား တံတားကြီးတစ်စင်းပါ။ ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနက ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဧပြီ ၁ ရက်က စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ် ၂၀ ရက်မှာ ဖွင့်ခဲ့ပါတယ်။

ခရီးလမ်းအနေနဲ့ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် ရွှေပေါက်ကံမြို့သစ်ကနေလာပြီး ငမိုးရိပ်ချောင်းပေါ်က တံတားကို ဖြတ်ကျော်လို့ ကျန်စစ်သားလမ်းမှတစ်ဆင့် ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်၊ အဲဒီကမှ ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) ကို ဝင်နိုင်တဲ့ ခရီးလမ်းပါ။ အဓိကကတော့ ဒဂုံတက္ကသိုလ်နဲ့ စက်မှုဇုန်များကိုပါ ဆက်သွယ်သွားနိုင်တဲ့ အဓိကတံတားတစ်စင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ငမိုးရိပ်တံတား(ဗိုလ်မှူးဗထူး)

အဲဒီနေရာမှာပဲ ၁၉၈၉ ခုနှစ်က ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးစီမံကိန်းအဖွဲ့ (၁၃) က တည်ဆောက်ခဲ့တဲ့ ဒဂုံမြို့သစ်တံတားဟောင်းတစ်စင်း ရှိခဲ့ဖူးပါတယ်။ နှစ်လမ်းသွား တံတားပါ။

ခေတ်ပြောင်း၊ စနစ်ပြောင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွေနဲ့အညီ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ လမ်းညွှန်မှုအရ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်မှာပဲ တည်ဆောက်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်လို့ သိရပါတယ်။

တည်ဆောက်ခဲ့တဲ့အဖွဲ့ကတော့ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီက ကြီးကြပ်မှုနဲ့ လမ်းနဲ့တံတားအင်ဂျင်နီယာဌာနက တည်ဆောက်ခဲ့တာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ တံတားအမည်ကိုတော့ ငမိုးရိပ်တံတား (ဗိုလ်မှူးဗထူး) လို့ ဂုဏ်ပြုအမည်ပေးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ယှဉ်လျက် လေးလမ်းသွားတံတားနှစ်စင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

တံတားပေါ်က ဖြတ်ကျော်လို့ ဗိုလ်မှူးဗထူးလမ်းမကြီးအတိုင်း သွားပါက မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်အတွင်း ခရီးပေါက်မှာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီကမှ မိမိလိုရာ ခရီးဆက်နိုင်တဲ့ လမ်းကြောင်းတစ်ခုပါ။

ငမိုးရိပ်တံတား(သစ္စာလမ်း)

ပြင်ပကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်တဲ့ မြတ်နိုးသူကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူတည်ဆောက်ခဲ့တာလို့ သိရပါတယ်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက်မှ စတင်အသုံးပြုနိုင်ခဲ့တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ငမိုးရိပ်တံတား(သစ္စာလမ်း)ဟာ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် သစ္စာလမ်းနဲ့ ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်အတွင်းက ဇမာန်အောင်ဘုရားလမ်းတို့ကို ဆက်သွယ်ထားတဲ့ တံတားတစ်စင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ရန်ကုန်မြို့နယ်အတွင်းကနေ အခြားမြို့နယ်များကို ဖြတ်ကျော်လို့ ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) ကိုပါ ဖြတ်ကျော်ပြီး ပင်လုံအိမ်ရာ၊ ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း) မြို့နယ်ရှိ စက်မှုဇုန်ကိုပါ အရောက်သွားနိုင်တဲ့ လမ်းကြောင်းတစ်ခုလို့ သိရပါတယ်။

တကယ်တော့ ငမိုးရိပ်ချောင်းဟာ ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်ကို ရှေးမြန်မာမင်းများလက်ထက်ကလို့ “ကျူးကြီး” တစ်ခုပမာပါပဲ။ ဒါပေမယ့် ချောင်းပေါ်က ဖြတ်ကျော်လို့ တံတားခြောက်စင်း ခင်းလိုက်တဲ့အခါ မြို့နယ်ရဲ့ အုပ်ချုပ်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး စတဲ့ အရေးအရာများအတွက် အဓိက အထောက်အကူပြုနေတဲ့ ပင်မသွေးကြောကြီးများလို့ တည်ရှိနေတယ်လို့ မှတ်တမ်းတစ်ခုပြုလိုက်ခြင်းပါ။



ငမိုးရိပ်တံတား(ရွှေပေါက်ကံ)



ငမိုးရိပ်တံတား(ပါရမီ)